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ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

 ΓΙΑ ΤΗΝ ΤΡΑΓΩ∆ΙΑ ΤΩΝ ΤΕΜΠΩΝ 

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

για τα διζωνικά
τιμολόγια ρεύματος 

ΜΙΧΑΛΗΣ
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΙΔΗΣ

Διαβάστε στο                                   Έξυπνη Διαχείριση Στάθμευσης: Λύση στο Χρόνιο Πρόβλημα των Πόλεων

Η ΚΑΚΟΠΟΙΗΣΗ ΤΟΥ 3ΧΡΟΝΟΥ 
ΑΠΟ ΤΑ «ΤΕΡΑΤΑ» ΣΤΗ ΚΡΗΤΗ
▶σελ. 40

▶σελ. 16-17

▶σελ. 10-11

ΠΡΕΜΙΕΡΑ 

Στέλιος Πέτσας 

ΤΗΣ ∆ΙΚΗΣ
ΕΠΙΣΠΕΥΣΗ 

Βουλευτής ΝΔ Α’ Ανατολικής Αττικής

ΤΙ ΑΛΛΑΖΕΙ;

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

ΧΡΗΣΤΟΣ  
ΘΕΟΔΩΡΟΠΟΥΛΟΣ
Έργα 500 εκατ. € 

στα Νότια έως το τέλος 
της θητείας μας▶σελ. 16-17

«Συνεχίζουμε με 
αμείωτους ρυθμούς 
την υλοποίηση του 
προγράμματός μας»

 ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΒΡΙΛΗΣΣΙΩΝ

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

 ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΒΡΙΛΗΣΣΙΩΝ
ΓΙΑΝΝΗΣ ΠΙΣΙΜΙΣΗΣ

ΦΩΝΗ ΛΑΟΥ
ΟΡΓΗ ΘΕΟΥ

Σφίγγει ο κλοιός γύρω απο την Hellenic-Train

▶σελ. 12

 Προετοιμάζοντας το εταιρικό και εργασιακό
περιβάλλον του αύριο με την υιοθέτηση “GreenAI”

ΣΟΦΙΑ ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ ▶σελ. 26-27

Στην Iστορία πέρασε 
ο σπουδαίος ιεράρχης▶σελ. 31

 «Η μόνη ρεαλιστική 
πρόταση διακυβέρνησης 
για την χώρα είναι αυτή 
της Νέας Δημοκρατίας» 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΦΟΡΤΩΜΑΣ
ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

ΚΥΡΙΑΚΟΣ
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

Μήνυμα 
για «γκάζι» 

στους 
υπουργούς▶σελ. 5

▶σελ. 18-19

Βουλευτής Κυκλάδων Νέας 
Δηµοκρατίας
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“Σούζα” ο Ερντογάν µπροστά στον ολετήρα 
Τραµπ για τις γεωτρήσεις της ExxonMobil στο οικόπεδο 5 της Κυπριακής ΑΟΖ

Ε
χουμε πεί πολλές φορές  στο παρελθόν πως οι Τούρκοι είναι 

“σιγουράκηδες”, αποτολμώντας στρατιωτικές επιχειρήσεις  

μόνο κατά σαφώς  πολύ αδύναμων αντιπάλων σε σχέση με 

αυτούς. Λιβύη-Συρία-Κούρδοι του ΡΚΚ και των SDF, αποτε-

λούν αντιπάλους που στερούντο ή είχαν αμελητέα αεροπορι-

κή και αντιαεροπορική ισχύ, χωρίς την δέουσα δομή και οργάνωση των 

δυνάμεών τους, με λιγοστό έως καθόλου αρματικό δυναμικό και πυ-

ροβολικό. Κατόπιν αυτού είναι εύλογο οι Τουρκικές Ένοπλες Δυνάμεις 

να καταγράφουν νίκες στο πεδίο της μάχης, αφού ουσιαστικά δεν είχαν 

να αντιμετωπίσουν κάποιο ανάλογα με αυτούς εξοπλισμένο αντίπαλο. 

Σε οποιαδήποτε άλλη περίπτωση, όταν οι  τουρκικές Ένοπλες Δυνάμεις 

βρήκαν απέναντί τους ανάλογης ισχύος δυνάμεις άλλων κρατών, ή 

είχαν «απέναντί τους» τα συμφέροντα των ΗΠΑ,  παρά τις φραστικές 

απειλές  και τους λεονταρισμούς του Ερντογάν ή άλλων Τούρκων αξι-

ωματούχων, δεν προέβησαν σε καμία απολύτως ενέργεια.

“Σφαγή” στο τουρκικό κοινοβούλιο για τις έρευνες 
υδρογονανθράκων στο οικόπεδο 5 της Κυπριακής ΑΟΖ
Απόδειξη των παραπάνω αποτελεί άρθρο Διεθνούς ΜΜΕ, με τίτλο, “Πού 

είναι τα σκάφη μας; – εξοργισμένο το τουρκικό κοινοβούλιο από τις γε-

ωτρήσεις φυσικού αερίου στην Κύπρο”, το οποίο επισημαίνει: Τα μέλη 

του τουρκικού κοινοβουλίου εξοργίστηκαν το βράδυ της Τετάρτης από 

την έναρξη γεωτρήσεων για φυσικό αέριο στα ανοικτά των ακτών της 

Κύπρου και την αντιληπτή έλλειψη κυβερνητικής δράσης για το θέμα. Η 

συζήτηση επικεντρώθηκε γύρω από τις εργασίες γεώτρησης που πραγ-

ματοποιούνται από την αμερικανική πολυεθνική εταιρεία ExxonMobil και 

την Qatar Energy στο τεμάχιο 5 της αποκλειστικής οικονομικής ζώνης 

της Κύπρου (ΑΟΖ), οι οποίες είχαν ξεκινήσει την περασμένη Παρα-

σκευή. Η αντιπρόεδρος του κυβερνώντος κόμματος AKP Leyla Sahin 

Usta εξήγησε ότι σύμφωνα με ναυτιλιακούς ισχυρισμούς που αναγνω-

ρίζει η τουρκική κυβέρνηση, το Block 5 ανήκει στην Αίγυπτο και όχι στην 

Τουρκία, και ότι επομένως δεν υπάρχει λόγος η Τουρκία να διαμαρτυ-

ρηθεί ή να προσπαθήσει να σταματήσει τις επιχειρήσεις της ExxonMobil 

και της Qatar Energy.

«Σύμφωνα με τον χάρτη μας Blue Homeland, αυτό βρίσκεται εντός 

της υφαλοκρηπίδας της Αιγύπτου», είπε, αναφερόμενη στο δόγμα της 

τουρκικής κυβέρνησης «Γαλάζια Πατρίδα» σχετικά με τις αξιώσεις της 

στη Μαύρη Θάλασσα, το Αιγαίο και τη Μεσόγειο. Ωστόσο, οι βουλευτές 

της αντιπολίτευσης ήταν λιγότερο πεπεισμένοι, με τον αναπληρωτή αρ-

χηγό του Κόμματος Iyi, Turhan Comez, να είναι ο πρώτος που κατέγρα-

ψε την αποστροφή του. «Οι χάρτες είναι ξεκάθαροι, αυτή η περιοχή δεν 

ανήκει στην Αίγυπτο», ξεκίνησε, προτού ο εκπρόσωπος του CHP για την 

ενέργεια Ντενίζ Γιαβουζιλμάζ εκφράσει τη δική του διαφωνία.

 "Πού είναι τα σκάφη μας; Γιατί δεν μπορούμε να δούμε το δόγμα της «Γαλάζιας Πατρίδας» στην πράξη;" διερωτάται η 
τουρκική αντιπολίτευση ζητώντας απαντήσεις από τον Ερντογάν που κρύβεται

Παναγιωτόπουλος στο άτυπο συµβούλιο της ΕΕ:

 «Το μεταναστευτικό αφορά και την ασφάλεια» 
 Ζητά κοινή ευρωπαϊκή Σστρατηγική

Ο Έλληνας υπουργός κάλεσε τους ομολόγους του να προχωρήσουν σε κοινές δράσεις, τόσο στο πλαίσιο της 
εξωτερικής διάστασης της μετανάστευσης όσο και στον τομέα της πολιτικής και στρατιωτικής ετοιμότητας

Ο 
υπουργός Μετανάστευσης και Ασύλου, Νίκος Παναγιωτό-

πουλος, συμμετείχε σήμερα στο Άτυπο Συμβούλιο Υπουρ-

γών Εσωτερικών και Μετανάστευσης στη Βαρσοβία. Στην 

τοποθέτησή του, εξέφρασε την ικανοποίησή του για το γεγο-

νός ότι η πλειοψηφία των κρατών-μελών της ΕΕ ευθυγραμ-

μίζεται με τις διαχρονικές θέσεις της Ελλάδας όσον αφορά τη σημασία 

της προστασίας των ευρωπαϊκών συνόρων, καθώς και την αντίληψη ότι 

το μεταναστευτικό αποτελεί, παράλληλα, ζήτημα ασφαλείας.

Αναφερόμενος στη σημασία των επιστροφών σε τρίτες χώρες για την 

ομαλή λειτουργία του συστήματος ασύλου στην ΕΕ, ο κ. Παναγιωτόπου-

λος υπογράμμισε: «Η Ελλάδα θα στηρίξει τις απαραίτητες αλλαγές ώστε 

να βελτιστοποιηθούν και να επιταχυνθούν οι διαδικασίες επιστροφών». 

Παράλληλα, σημείωσε ότι «οι τρίτες χώρες αντιλαμβάνονται την έλλειψη 

πρωτοβουλιών και τον δυσχερή συντονισμό της ΕΕ ως αδυναμία».

Προκειμένου να αντιστραφεί αυτή η εικόνα, κάλεσε τους ομολόγους του 

να προχωρήσουν σε κοινές δράσεις, τόσο στο πλαίσιο της εξωτερικής δι-

άστασης της μετανάστευσης όσο και στον τομέα της πολιτικής και στρα-

τιωτικής ετοιμότητας.

Στο περιθώριο του Άτυπου Συμβουλίου, ο Υπουργός πραγματοποίησε 

τριμερή συνάντηση με τους ομολόγους του από την Ιρλανδία και τη Λι-

θουανία, καθώς και διμερείς επαφές με τους ομολόγους του από την Ολ-

λανδία, τη Δανία και τη Βουλγαρία.
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Ίµια:

Συγκίνηση στα αποκαλυπτήρια της προτομής του 
αρχικελευστή Έκτορα Γιαλοψού

Ο 
υπουργός Εθνικής Αμυνας έκανε μνεία 

στους τρεις Έλληνες αξιωματικούς που 

έπεσαν στα Ίμια, τον Έκτορα Γιαλοψό, τον 

Παναγιώτη Βλαχάκο και τον Χριστόδου-

λο Καραθανάση:

“Η Ελλάδα δεν ξεχνά τους νεκρούς της, τούς τιμά όχι 

μόνο μέσω εκδηλώσεων μνήμης, αλλά ακολουθώ-

ντας και το παράδειγμά τους να δίνουν, όπως είπε, 

τη ζωή τους για την πατρίδα. Το κλίμα συγκίνησης 

ανάμεσα σε εκατοντάδες παριστάμενους, φίλους και 

συγγενείς του Έκτορα Γιαλοψού, βουλευτές και περι-

φερειακούς συμβούλους κορυφώθηκε με ενός λεπτού 

σιγή στη μνήμη των νεκρών και ανάκρουση του Εθνι-

κού Ύμνου. Την ίδια στιγμή ελικόπτερο του Πολεμικού 

Ναυτικού κατέβηκε χαμηλά πάνω από το κτίριο του κέ-

ντρου «Μίκης Θεοδωράκης» στο Ίλιον για να τιμήσει 

τους ήρωες των Ιμίων. «Δεν ξεχνάμε τον Χριστόδουλο 

Καραθανάση, τον Παναγιώτη Βλαχάκο και τον Έκτορα 

Γιαλοψό. Έπεσαν υπέρ πατρίδος στα Ίμια, πριν από 29 

χρόνια», αναφέρει και σε ανάρτηση ο υπουργός Εθνι-

κής Άμυνας, Νίκος Δένδιας. Στα γεγονότα των Ιμίων 

αναφέρεται ο υπουργός Επικρατείας Μάκης Βορίδης, 

σε ανάρτησή του στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης: 

«Τιμούμε τη μνήμη των ηρώων, Χριστόδουλου Καρα-

θανάση, Παναγιώτη Βλαχάκου και Έκτορα Γιαλοψού, 

που έπεσαν στα Ίμια, υπηρετώντας την Πατρίδα. Αθά-

νατοι». Στους πεσόντες ήρωες των Ιμίων αναφέρε-

ται με σημερινή ανάρτησή του στα μέσα κοινωνικής 

δικτύωσης ο υπουργός Ανάπτυξης, Τάκης Θεοδωρι-

κάκος, με αφορμή τα 29 χρόνια από την Κρίση των 

Ιμίων. «Αθάνατοι ήρωες. Είναι για πάντα μαζί μας, στις 

καρδιές όλων των Ελλήνων, στην εθνική μνήμη και το 

καθήκον της προάσπισης των συνόρων της πατρίδας 

μας σε στεριά, θάλασσα και αέρα. Δεν τους ξεχνάμε 

ποτέ», αναφέρεται στην ανάρτηση.

 Τα αποκαλυπτήρια της προτομής του αρχικελευστή Έκτορα Γιαλοψού, ο οποίος έχασε τη ζωή του τον Ιανουά-
ριο του 1996 στην κρίση στα Ίμια, πραγματοποιήθηκαν στο Ίλιον, παρουσία του υπουργού Εθνικής Άμυνας Νί-

κου Δένδια. 

Μήνυµα Μητσοτάκη για τους πεσόντες στα Ίµια
Τους πεσόντες των Ιμίων τιμά με ανάρτησή του ο πρωθυπουργός 

Κυριάκος Μητσοτάκης, χαρακτηρίζοντάς τους «φάρους ελευθερίας».

«Τιμούμε τους ήρωες» αναφέρει σε ανάρτησή του ο πρωθυπουργός 

Κυριάκος Μητσοτάκης για τους πεσόντες αξιωματικούς του Πολεμι-

κού Ναυτικού στα Ίμια, Χριστόδουλο Καραθανάση, Παναγιώτη Βλα-

χάκο και Έκτορα Γιαλοψό. Στην ανάρτησή του, την οποία συνοδεύει 

με φωτογραφία των Ιμίων με φόντο την ελληνική σημαία, ο πρωθυ-

πουργός αναφέρει:

«Χριστόδουλος Καραθανάσης, Παναγιώτης Βλαχάκος, Έκτορας Για-

λοψός. Τρεις φάροι ελευθερίας, που θα φωτίζουν για πάντα τα γαλά-

ζια νερά και νησιά του Αιγαίου».

ΕΘΝικΑ
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 Ισίδωρος Κούβελος

Νέος Πρόεδρος της Ελληνικής
 Ολυμπιακής Επιτροπής 

Ο Ισίδωρος Κούβελος είναι ο νέος Πρόεδρος της Ελληνικής Ολυμπιακής Επιτροπής μετά την ολοκλήρωση της 
εκλογικής διαδικασίας.

Ο 
κ. Κούβελος διαδέχεται τον κ. Σπύρο 
Καπράλο που κατείχε τη θέση για 16 
χρόνια, λαμβάνοντας 21 ψήφους ένα-
ντι 13 του αντιπάλου του.

Στις υπόλοιπες θέσεις εξελέγησαν:
Α’ Αντιπρόεδρος: Στέλιος Αγγελούδης
Β’ Αντιπρόεδρος: Μιχάλης Μουρούτσος
Γενικός Γραμματέας: Στέφανος Χανδακάς
Ταμίας: Αντώνης Νικολόπουλος
Αναπληρωτής Ταμίας: Θόδωρος Τσαβδαρίδης
Πρόεδρος Διεθνούς Ολυμπιακής Ακαδημίας: Χάρης 
Τσολάκης
Πρόεδρος Εθνικής Ολυμπιακής Ακαδημίας: Δημοσθέ-
νης Ταμπάκος
Πρόεδρος Επιτροπής Ολυμπιακής Προετοιμασίας: Δη-
μοσθένης Γυρούσης
Πρόεδρος Επιτροπής Ολυμπιακής Λαμπαδηδρομίας: 
Θωμάς Τόκας
Πρόεδρος ΕΦΙΠΗΔ: Γιάννης Κάπος

Aναπληρωτής Πρόεδρος ΕΦΙΠΗΔ: Κυριάκος Κατσώ-
ρας

Το βιογραφικό του νέου Προέδρου
Μέλος της Ολομέλειας:  2005-
Ιδιότητα στην ΕΟΕ: Εκπρόσωπος της Ελληνικής Ομο-
σπονδίας Ιππασίας.
Πρόεδρος της ΔΟΑ.
Σπουδές: Πτυχιούχος του Πανεπιστημιακού ιδρύματος 
City of London Polytechnic, BA in Shipping and Ship 
Broking
Επαγγελματική καριέρα:   ιδιοκτήτης της ναυτιλια-
κής εταιρείας ‘ISK SHIPPING LTD’ και της «EXPRESS 
SHIPPING AND LOGISTICS» LTD από το 1998

Συµµετοχή σε Αθλητική ∆ιοίκηση:
Εκλέγεται Πρόεδρος της Διεθνούς Ολυμπιακής Ακα-
δημίας από το 2009, Μέλος της Ελληνικής Ολυμπι-
ακής Επιτροπής από το 2005, εκπροσωπώντας την 
Ελληνική Ομοσπονδία Ιππασίας και Αντιπρόεδρος 

της ΕΟΕ (2005 – 2008)
Μέλος της Επιτροπής Πολιτισμού και Ολυμπιακής 
Κληρονομιάς της ΔΟΕ (2011-2018) και της Επιτρο-
πής Ολυμπιακής Παιδείας της ΔΟΕ (2018-σήμερα)
Αρχηγός Αποστολής για τους Ολυμπιακούς Αγώνες 
του Πεκίνου 2008, Λονδίνο 2012 και Ρίο ντι Τζανέ-
ιρο 2016.
Πρόεδρος της Ελληνικής Ομοσπονδίας Ιππασίας 
(2001 – 2012) και (2016 – 2021).
Πρόεδρος της Ελληνικής Ολυμπιακής Ακαδημίας 
(2009 – 2017).
Γενικός Γραμματέας της Διεθνούς Επιτροπής για 
τους Μεσογειακούς Αγώνες (2009-2017).
Πρόεδρος της επιτυχημένης «Επιτροπής Διεκδίκη-
σης Μεσογειακών Αγώνων Βόλος 2012» (2007-
2008)
Αντιπρόεδρος της επαγγελματικής ομάδας μπάσκετ 
«Πανιώνιος» (1989-1995)
Ιδρυτής και παίκτης της ομάδας μπάσκετ του «ΓΣ 
ΘΗΣΕΑΣ»

 Θερμά συγχαρητήρια του Προέδρου Μπαχ στο 
νέο Πρόεδρο της ΕΟΕ Ισίδωρο Κούβελο
Ο Πρόεδρος της Διεθνούς Ολυμπιακής Επιτροπής Τόμας 

Μπαχ επικοινώνησε τηλεφωνικά με τον κ. Ισίδωρο Κούβελο 

και του έδωσε τα θερμά συγχαρητήρια του για την εκλογή 

στην προεδρία της Ελληνικής Ολυμπιακής Επιτροπής.

Ο κ. Μπαχ ευχαρίστησε τον νέο Πρόεδρο της ΕΟΕ για το ιδι-

αίτερα επιτυχημένο έργο του μέχρι σήμερα ως Προέδρου 

της Διεθνούς Ολυμπιακής Ακαδημίας τονίζοντας την βεβαι-

ότητα του, ότι θα συνεχίσει τη σπουδαία πολυετή και ανιδιο-

τελή προσφορά του στο Ολυμπιακό Κίνημα και από το τιμόνι 

της Ελληνικής Ολυμπιακής Επιτροπής.

Παράλληλα δεσμεύτηκε να ζητήσει από τον νέο Πρόεδρο 

της Διεθνούς Ολυμπιακής Επιτροπής που θα αναδειχθεί από 

την Σύνοδο της ΔΟΕ στην Ελλάδα τον προσεχή Μάρτιο, να 

συνεχίσει τη στήριξη της  Διεθνούς Ολυμπιακής Ακαδημίας 

που αποτελεί τον σπουδαιότερο φορέα του Ολυμπιακού κι-

νήματος για την διάδοση της Ολυμπιακής Παιδείας παγκο-

σμίως. Ο κ. Κούβελος ευχαρίστησε τον Πρόεδρο Μπαχ για 

τη στήριξη στο πρόσωπο του και τη εξαιρετική συνεργασία 

που είχαν όλα αυτά τα χρόνια για την ανάπτυξη και στήριξη 

της Διεθνούς Ολυμπιακής Ακαδημίας και του έργου της και 

τον διαβεβαίωσε πως η προγραμματισμένη για τον προσεχή 

Μάρτιο Σύνοδος της ΔΟΕ για την εκλογή του νέου Προέ-

δρου στην Αρχαία Ολυμπία, θα διεξαχθεί υποδειγματικά και 

σε απόλυτη συνεργασία με όλα τα στελέχη από την ΕΟΕ, την 

ΔΟΕ και την ΔΟΑ που έχουν επιφορτιστεί για το συγκεκριμέ-

νο έργο.
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Κ 
λείνει σήμερα μια δύσκολη εβδομά-

δα με τη σφραγίδα της τραγωδίας 

των Τεμπών, καθώς βρισκόμαστε 

πια στην τελική φάση των ερευ-

νών γι’ αυτό το πολύ μεγάλο εθνικό 

τραύμα», ανέφερε ο πρωθυπουργός Κυριάκος 

Μητσοτάκης ξεκινώντας την εισαγωγική τοπο-

θέτησή του στη συνεδρίαση του υπουργικού 

συμβουλίου.

Τόνισε ότι αυτός είναι και ο λόγος που προ-

χθές μίλησε «ανοιχτά και κυρίως ειλικρινά» για 

το ζήτημα αυτό. «Κατά τα άλλα η Δικαιοσύνη 

είναι αυτή η οποία θα κρίνει και θα αποφασίσει, 

ενώ όπως έχω πει πολλές φορές η κυβέρνηση 

και η κυβερνητική πλειοψηφία παραμένει ανά 

πάσα στιγμή έτοιμη να διατυπώσει τις θέσεις 

της στη Βουλή, αλλά προφανώς και στην κοι-

νωνία.

Για εμάς πάντως αυτή η τρέχουσα συγκυρία 

ένα μόνο καθήκον συνεπάγεται: την ένταση 

της δουλειάς μας και την παραγωγή χειροπια-

στού έργου. Και νομίζω ότι αυτή πρέπει να εί-

ναι και η απάντησή μας τόσο στις αγωνίες των 

πολιτών όσο και στα δεδομένα της β΄ τετραετίας. 

Κάτι που με τη σειρά του δεν μπορεί να σημαίνει 

τίποτα άλλο από το να έχουμε περισσότερα απο-

τελέσματα σε κάθε υπουργείο και από τον κάθε 

υπουργό ξεχωριστά». Επισήμανε ότι φέτος δεν 

είναι η πρώτη φορά που συναντάμε κυματισμούς 

,«θα τους ξεπεράσουμε όμως και πάλι έχοντας 

οδηγό την αλήθεια και τη δράση».

Εκείνο που χρειάζεται σήμερα, όπως είπε, είναι 

«ένα συνολικό κάλεσμα εγρήγορσης και επιτά-

χυνσης, και αυτό με τη σειρά του σημαίνει ότι ένα 

έργο το οποίο μπορεί να απαιτούσε έναν χρόνο 

για να γίνει, τώρα πρέπει να υλοποιηθεί μέσα σε 

λίγους μήνες».

«Στον έκτο χρόνο διακυβέρνησης οι δυσκολίες 

είναι σοβαρές και οι απαιτήσεις των πολιτών εί-

ναι και δικαιολογημένα αυξημένες. Πολύ περισ-

σότερο όταν ξέρουμε ότι έχουμε και αντιπάλους 

προβλήματα αλλά και παθογένειες δεκαετιών. Το 

δικό μας στοίχημα δεν αλλάζει, καλούμαστε να 

κάνουμε ουσιαστικά ένα άλμα πιο γρήγορο από 

τη φθορά», είπε στη συνέχεια ο πρωθυπουργός.

Πρόσθεσε ότι «αυτό θα είναι και το τελικό κριτήριο 

αξιολόγησης της δουλειάς μας. Εχοντας όμως κι 

ένα ακόμα παράλληλο χρέος: σε καιρούς επέλα-

σης του λαϊκισμού να υπερασπιστούμε το κεκτη-

μένο της πολιτικής σταθερότητας. Γιατί είναι άλλο 

η αναζήτηση των αιτίων ενός εθνικού δράματος 

κι άλλο η μετατροπή του σε ένα φθηνό κομματικό 

εργαλείο».

Ο κ. Μητσοτάκης είπε χαρακτηριστικά πως «κά-

νουν πολύ μεγάλο λάθος όλοι όσοι θεωρούν ότι 

το απολύτως εύλογο αίτημα για αλήθεια και δικαι-

οσύνη μπορούν να το μετατρέψουν αποκλειστικά 

σε ένα αίτημα το οποίο είναι αντικυβερνητικό. 

Ενώ τα κόμματα τα οποία θέλουν να ανήκουν στο 

συνταγματικό και ευρωπαϊκό τόξο είναι καιρός να 

σκεφτούν αν με τη στάση τους τελικά τροφοδο-

τούν τον λαϊκισμό, τη δημαγωγία και τον τυφλό 

αντισυστημισμό. Και σταματώ εδώ». Επανέλαβε 

πως «η δικιά μας απάντηση θα δοθεί στο πεδίο 

με μέτρα τα οποία θα βελτιώνουν συνέχεια την 

καθημερινότητα του πολίτη».

     

Ολόκληρη η εισήγηση του Κυριάκου 
Μητσοτάκη:
Τα θέματα που βρίσκονται στην ατζέντα της συνε-

δρίασης του υπουργικού συμβουλίου είναι:

– Παρουσίαση από τον υπουργό Ανάπτυξης Τάκη 

Θεοδωρικάκο των νομοθετικών πρωτοβουλιών: 

α) Πορεία εφαρμογής αναπτυξιακού νόμου και 

νομοθετικές βελτιώσεις, β) Μεταρρύθμιση πολι-

τικής ποιότητας, γ) Μεταρρύθμιση των διαδικασι-

ών ίδρυσης, επέκτασης και εκσυγχρονισμού των 

μεταποιητικών δραστηριοτήτων στην Περιφέρεια 

Αττικής,

– Παρουσίαση από τον υπουργό Παιδείας, Θρη-

σκευμάτων και Αθλητισμού Κυριάκο Πιερρακάκη 

και την υφυπουργό Ιωάννα Λυτρίβη των νομοθε-

τικών πρωτοβουλιών: α) Ακαδημίες Επαγγελμα-

τικής Κατάρτισης, β) Σύσταση οργανικών θέσεων 

στα Πατριαρχεία και άλλες διατάξεις της Γενικής 

Γραμματείας Θρησκευμάτων,

– Παρουσίαση από τον υπουργό Υγείας Αδωνι 

Γεωργιάδη και τον υφυπουργό Δημήτρη Βαρτζό-

πουλο του νομοσχεδίου για την προστασία των 

ανηλίκων από προϊόντα καπνού και αλκοόλ,

– Παρουσίαση από τον υπουργό Δικαιοσύνης 

Γιώργο Φλωρίδη του νομοσχεδίου για την εισα-

γωγή της δικαστικής μέριμνας,

– Παρουσίαση από τον υπουργό Ψηφιακής Δι-

ακυβέρνησης Δημήτρη Παπαστεργίου του νο-

μοσχεδίου για τη διακυβέρνηση δεδομένων του 

δημοσίου τομέα.

Μητσοτάκης:
Μήνυμα για «γκάζι» στους υπουργούς, 

αιχμές προς την 
αντιπολίτευση για τα Τέμπη

Καλούμαστε να κάνουμε ένα άλμα πιο γρήγορο από τη φθορά, είπε ο πρωθυπουργός, στη «σκιά» των εξελίξεων για 
τα Τέμπη. «Αλλο η διερεύνηση ενός τραύματος και άλλο η μετατροπή του σε ένα φθηνό κομματικό εργαλείο», το 

μήνυμα προς την αντιπολίτευση
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 Σοφία Ζαχαράκη: 
Δεν θα μείνει τίποτα κρυφό 
στην υπόθεση των Τεμπών

Προσβάλλομαι με την καταγγελία της συγκάλυψης

Σ
ε ερώτηση για τον αν περίμενε τόσο 

μεγάλη συμμετοχή στις συγκεντρώ-

σεις, η Σοφία Ζαχαράκη τόνισε ότι 

δεν περίμενε τόση συμμετοχή. «Έγι-

ναν πολύ μεγάλες συγκεντρώσεις 

εντός και εκτός Ελλάδας. Δεν μπορείς να βά-

λεις πολιτικές ετικέτες και ταμπέλες», είπε χαρα-

κτηριστικά.

«Ήταν μία αυθόρμητη αντίδραση και πάρα 

πολλοί άνθρωποι που συγκεντρώθηκαν. Ήταν 

πάρα πολλές παλιές μου συμμαθήτριες εκεί. 

Καταλαβαίνω ότι ήταν κάτι που ενώνει στη λογι-

κή της διερεύνησης, αλλά κι ενός εύλογου προ-

βληματισμού γιατί όταν έχεις και παιδιά, εμείς 

είμαστε και το αρμόδιο υπουργείο, ξυπνάει το 

συναίσθημα ή το άκουσμα αν ήταν και το παιδί 

μου εκεί», προσέθεσε.

Τόνισε ότι ακούστηκε το μήνυμα το οποίο όπως 

είπε είναι αίτημα και του πρωθυπουργού και 

κάθε μέλους της κυβέρνησης και της ελληνικής 

Βουλής να ακουστεί και να λάμψει η αλήθεια.

 Η κ. Ζαχαράκη είναι

«πεπεισμένη ότι δεν θα μείνει τίποτα κρυφό σε 

αυτήν την υπόθεση».

Έκανε λόγο για «μία δύσκολη υπόθεση ακόμα 

και να τη διαχειρίζεσαι στον δημόσιο λόγο».

Ακόμα είπε πως προσβάλλεται «πάρα πολύ με 

την καταγγελία της συγκάλυψης. Δεν μπορώ 

να δεχθώ πως οποιοσδήποτε μπορεί να υπο-

στηρίζει ότι η συγκεκριμένη κυβέρνηση, ο πρω-

θυπουργός να θέλει να συγκαλύψει. Να συγκα-

λύψει ποιον και γιατί;».

«Οι πολιτικοί δεν είμαστε κοινωνικοί ή πολιτικοί 

σχολιαστές. Είμαστε εδώ για να διασφαλιστεί 

ένα πλαίσιο ότι λειτουργούν κυρίως οι υπηρεσί-

ες και δη οι μεταφορές ακόμη καλύτερα», προ-

σέθεσε.

Σε ερώτηση για τη συνέντευξη του πρωθυ-

πουργού τόνισε ότι «ο πρωθυπουργός κοίταξε 

τον κόσμο στα μάτια και δεν κρύφτηκε».

«Είναι ένα πολιτικό παράδειγμα ανδρός που 

κάθε φορά και σε οποιαδήποτε στιγμή χρει-

άζεται να συνομιλήσει με τον Έλληνα πολίτη 

είναι εκεί και μπαίνει μπροστά σ’ αυτό», προ-

σέθεσε.

Έκανε λόγο για μία «λυτρωτική διαδικασία κυρί-

ως για την αποκάλυψη της αλήθειας και μόνο 

αυτής και για την κοινωνία και για τον καθένα 

και την καθεμία από εμάς να μπορέσουμε να 

καταλήξουμε στο τι έγινε εκείνο το βράδυ που 

χάσαμε αυτές τις ανθρώπινες ζωές».

Τις εξελίξεις γύρω από την υπόθεση του δυστυχήματος των Τεμπών σχολίασε η υπουργός Κοινωνικής Συνοχής 

και Οικογένειας, Σοφία Ζαχαράκη, η οποία μίλησε στην ΕΡΤ.
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Απάντηση εξέδωσε ο Κυριάκος Πιερρακάκης στα όσα ανέφερε ανακοίνωση του ΣΥΡΙΖΑ, στην οποία εγκαλείται ο 
υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού για δήθεν προνομιακή μεταχείριση καθηγητή Γυναικολογί-
ας του Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου Ηρακλείου, ο οποίος συνελήφθη ως εμπλεκόμενος σε κύκλωμα εμπορίας 

ωαρίων και βρεφών.

Ό 
ποιος βιάζεται, σκοντάφτει.

Και ο ΣΥΡΙΖΑ, για πολλοστή φορά, σκόνταψε στην αλή-

θεια», αναφέρει στην απάντησή του ο υπουργός.

Αναλυτικά, η απάντηση του κ. Πιερρακάκη αναφέρει:

«Σήμερα, 30 Ιανουαρίου, εγκάλεσε τον υπουργό Παιδείας, Θρησκευμά-

των και Αθλητισμού Κυριάκο Πιερρακάκη για δήθεν προνομιακή μεταχεί-

ριση καθηγητή Γυναικολογίας του Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου Ηρα-

κλείου, ο οποίος συνελήφθη ως εμπλεκόμενος σε κύκλωμα εμπορίας 

ωαρίων και βρεφών.

Μόνο που ο εν λόγω καθηγητής έχει ήδη απομακρυνθεί από τη θέση 

του, με υπουργική απόφαση που εξεδόθη στις 29 Ιανουαρίου, πριν καλά 

καλά στεγνώσει το μελάνι από τη γνωστοποίηση άσκησης δίωξης σε βά-

ρος του που έγινε στις 27 του μηνός.

Δηλαδή, απομακρύνθηκε από τα καθήκοντά του πριν ξυπνήσουν, με 

χρονοκαθυστέρηση, τα αντιπολιτευτικά αντανακλαστικά του ΣΥΡΙΖΑ.

Οι εκπρόσωποι του κόμματος θα μπορούσαν χτες στη Βουλή να ρωτή-

σουν τον υπουργό Παιδείας για το συγκεκριμένο ζήτημα.

Όμως, ήταν προφανώς απασχολημένοι με το να καταψηφίσουν μια δω-

ρεά 160 εκατ. ευρώ από το Ίδρυμα Ωνάση για τη δημόσια εκπαίδευση, 

ενώ είχαν υπερψηφίσει πανηγυρικά μία αντίστοιχη χορηγία από το ίδιο 

Ίδρυμα όταν κυβερνούσαν.

Προς αποφυγή καταγγελιών εικονικής πραγματικότητας στο μέλλον, η 

λύση είναι απλή.

Το γραφείο του υπουργού Παιδείας είναι πάντα ανοικτό και διαθέσιμο 

προς ενημέρωση όλων των ενδιαφερομένων.

Ένα τηλεφώνημα αρκεί».

Πιερρακάκης:
Ο ΣΥΡΙΖΑ σκόνταψε στην αλήθεια 

 Το γραφείο του υπουργού Παιδείας είναι 
πάντα ανοικτό 

Βουλή: «Nαι» στη σύμβαση για τα Δημόσια Ωνάσεια Σχολεία από ΝΔ, ΠΑΣΟΚ και Πλεύση Ελευθερίας 
Εγκρίθηκε από την Ολομέλεια της Βουλής η σύμβαση δωρεάς του Ιδρύμα-

τος «Αλέξανδρος Σ. Ωνάσης», για τα Δημόσια Ωνάσεια Σχολεία.

«Ναι» επί της αρχής δήλωσαν η Νέα Δημοκρατία, το ΠΑΣΟΚ και η Πλεύση 

Ελευθερίας.

Καταψήφισαν τα υπόλοιπα κόμματα της αντιπολίτευσης.

Νωρίτερα, συγκέντρωση κατά της ψήφισης του νομοσχεδίου για τα Δημό-

σια Ωνάσεια σχολεία πραγματοποίησαν έξω από τη Βουλή, εκπαιδευτικοί, 

γονείς, μαθητές, σωματεία και φορείς.

Το κάλεσμα της ΟΛΜΕ ακολούθησε την πρωινή τρίωρη στάση εργασίας με 

αίτημα να μην γίνει αποδεκτή η κυριαρχία των ανισοτήτων με τη δημιουρ-

γία νέων «νησίδων αριστείας» εκπαιδευτικών και μαθητών.

Οι διαμαρτυρόμενοι κατήγγειλαν την υποβάθμιση του αγαθού της Παιδεί-

ας και υποστήριξαν ότι η δωρεά είναι μια κίνηση που επιχειρεί να επανα-

φέρει τη «μεταξική αριστεία των προτύπων σχολείων». Λέγοντας ότι με το 

νομοσχέδιο 22 σχολεία (11 Γυμνάσια και 11 Λύκεια) μετατρέπονται σε 

«ημιδημόσια Ωνάσεια από τον ερχόμενο Σεπτέμβρη».
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Τ 
ο Υπουργείο Εργασίας ακολουθεί µια στο-
χευµένη πολιτική για την τόνωση της απα-
σχόλησης συνολικά. Η ανεργία του 2019 
ήταν περίπου στο 18%, ενώ σήµερα είναι 
γύρω από το 9% για πρώτη φορά µετά 

από 15 χρόνια. Ο κατώτατος µισθός είναι αυξηµένος 
κατά 28% σε σχέση µε το 2019. Ήταν στα 650 ευρώ, 
σήµερα είναι στα 830 ευρώ, ενώ επίκειται µια νέα αύ-
ξηση από τον ερχόµενο Απρίλιο, η οποία θα αφορά 
για πρώτη φορά στην ιστορία της χώρας τους δηµοσί-
ους υπαλλήλους κι όχι µόνο τους ιδιωτικούς. Είµαστε 
σε πλήρη εφαρµογή της ψηφιακής κάρτας εργασίας 
σε 1,5 εκατοµµύριο εργαζόµενους. Έχουµε πάνω από 
815.000 περισσότερες δηλωθείσες υπερωρίες στους 
κλάδους όπου έχουν ενταχθεί», ήταν µερικά από τα 

στοιχεία που µοιράστηκε η Νίκη Κεραµέως στο πλαί-
σιο συνέντευξης Τύπου, σύµφωνα µε το onlarissa.gr, 
για να καταλήξει: «Έχουν προσφερθεί δηλαδή πάνω 
από µισό εκατοµµύριο νέες θέσεις εργασίες, πολλές 
από τις οποίες στην ευρύτερη περιοχή της Θεσσαλίας».

Αναλυτικά οι δράσεις για ενίσχυση της 
απασχόλησης στη Θεσσαλία
Πρόγραµµα δηµιουργίας 5.000 θέσεων εργασίας: 
Στόχος η δηµιουργία 5.000 νέων θέσεων εργασίας πλή-
ρους απασχόλησης για ανέργους όλων των ηλικιών.
Επιδότηση: Η επιχορήγηση καλύπτει έως 75% του µι-
σθού και των εισφορών (έως 1.250 ευρώ µηνιαία) για 
διάστηµα 8 µηνών.
Προϋπολογισµός: 90 εκατοµµύρια ευρώ.

Πρόγραµµα δηµιουργίας 1.000 νέων επιχειρήσεων: 
Στόχος η δηµιουργία 1.000 νέων επιχειρήσεων από 
ανέργους όλων των ηλικιών.
Επιδότηση: Συνολική επιχορήγηση 14.800 ευρώ ανά επι-
χείρηση για 12 µήνες, σε 3 δόσεις.
Προϋπολογισµός: 14,8 εκατοµµύρια ευρώ.

Πρόγραµµα απόκτησης επαγγελµατικής εµπειρίας σε 
δράσεις αντιµετώπισης της κλιµατικής αλλαγής:
Στόχος: 500 θέσεις για νέους 18-30 ετών
Εστίαση: Σε δράσεις για την κλιµατική αλλαγή και το πε-
ριβάλλον
Επιδότηση: Η ΔΥΠΑ θα καταβάλει τον κατώτατο µισθό 
για 7 µήνες (πλήρης επιδότηση)
Προϋπολογισµός: 4,2 εκατοµµύρια ευρώ.

Κεραμέως από Λάρισα: 

Τρεις δέσμες μέτρων για ενίσχυση της απασχόλησης στη 
Θεσσαλία, ύψους 109 εκατ. ευρώ

Τρεις δέσμες μέτρων, ύψους 109 εκατ. ευρώ, για την ενίσχυση της απασχόλησης κι επιχειρηματικότητας στη Θεσσαλίας, 
ανακοίνωσε η Νίκη Κεραμέως από το Επιμελητήριο Λάρισας.

Άκαρπη ήταν και η δεύτερη ψηφοφορία στη Βουλή, µε τον Κων-
σταντίνο Τασούλα να συγκεντρώνει 160 ψήφους, όπως και την 
πρώτη φορά.
Η τρίτη ψηφοφορία θα διεξαχθεί την ερχόµενη Πέµπτη, 6 Φεβρου-
αρίου, ωστόσο ο κ. Τασούλας αναµένεται να εκλεγεί Πρόεδρος 
της Δηµοκρατίας στην τέταρτη ψηφοφορία, στις 12 Φεβρουαρίου.
Αναλυτικά, σε σύνολο 300 ψηφισάντων, ο Κώστας Τασούλας 
απέσπασε 160 θετικές ψήφους, η Λούκα Κατσέλη 40, ο Τάσος 
Γιαννίτσης 34, ο Κωνσταντίνος Κυριακού 14, ενώ «παρών» δή-
λωσαν 52 βουλευτές. 
Η ονοµαστική ψηφοφορία ξεκίνησε λίγο µετά τις 10:00 και ολο-
κληρώθηκε στις 11:00. Αρκετή ώρα πριν από την έναρξη της δι-
αδικασίας η αίθουσα της Ολοµέλειας στο Κοινοβούλιο άρχισε να 

γεµίζει.
Όπως και σε όλες τις συνεδριάσεις, πριν από την έναρξη της δι-
αδικασίας δηµιουργήθηκαν διάφορα πηγαδάκια ανάµεσα στους 
βουλευτές. 
Απουσίασαν σήµερα από τη συνεδρίαση τα χαµόγελα και οι 
selfies, όπως κατά την πρώτη ψηφοφορία για την εκλογή Προ-
έδρου Δηµοκρατίας. Στα υπουργικά έδρανα, αλλά και στα βου-
λευτικά, σε όλες τις πτέρυγες της Βουλής, το κλίµα ήταν βαρύ, 
µετά τις ραγδαίες εξελίξεις στο θέµα των Τεµπών. Σκεπτικός εµφα-
νίστηκε και ο πρωθυπουργός, ο οποίος επιχείρησε το βράδυ της 
Τετάρτης να δώσει εξηγήσεις για τις κυβερνητικές ευθύνες και να 
ζητήσει να χυθεί άπλετο φως στην τραγωδία που εξακολουθεί να 
συγκλονίζει την ελληνική κοινωνία.

Χωρίς χαμόγελα σήμερα η Βουλή στην ψηφοφορία για Πρόεδρο Δημοκρατίας 
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 Μαρινάκης για Τέμπη: 

Η κυβέρνηση σκύβει το κεφάλι στους συγγενείς των 
θυμάτων

Ο
ι µαζικές συγκεντρώσεις για τα Τέ-
µπη, ήταν το θέµα που µονοπώ-
λησε σχεδόν την ενηµέρωση των 
πολιτικών συντακτών.
Ο Παύλος Μαρινάκης υπογράµ-

µισε ότι µπροστά στους συγγενείς των αδικοχα-
µένων θυµάτων η κυβέρνηση σκύβει το κεφάλι, 
επιτέθηκε όµως σε κόµµατα της αντιπολίτευσης 
ότι εργαλοποιούν, όπως υποστήριξε, το δυστύ-
χηµα για πολιτικά οφέλη. Όλοι οι πολίτες, κυρίως 
οι συγγενείς των θυµάτων ζητούν δικαιοσύνη και 
αυτή µπορεί να δοθεί, όπως υπογράµµισε, µόνο 
από την δικαιοσύνη. Σύµφωνα µε τον κυβερνητικό 
εκπρόσωπο, «ήταν ένα ηχηρό µήνυµα για δικαιο-
σύνη, δεν µπορεί κανείς να το παραγνωρίσει αυτό 
το αίτηµα. Στεκόµαστε µε σεβασµό απέναντι στους 
συγγενείς και σκύβουµε το κεφάλι». Η δικαίωση, 
πρόσθεσε, µπορεί να αποδοθεί µόνο από την δι-
καιοσύνη και όχι από τηλεοπτικά πάνελ ή από πο-
λιτικούς από οποιοδήποτε κόµµα.

Προσπαθούν να βρουν «πολιτικό 
σωσίβιο»
Ο κ. Μαρινάκης επιτέθηκε στα κόµµατα της κεντροα-
ριστεράς, λέγοντας ότι προσπαθούν να βρουν «πο-
λιτικό σωσίβιο» µέσα από ένα τραγικό δυστύχηµα. 
«Δεν είναι απλά λυπηρό, είναι κάτι παραπάνω, είναι 
αποκρουστικό», ενώ σχολίασε ότι είναι επικίνδυ-
νη η εργαλοποίηση. Ο κ. Μαρινάκης, έκανε λόγο 
και για στοχοποίηση της ΕΡΤ καλώντας τον Νίκο 
Ανδρουλάκη να διαβάσει και την ανακοίνωση της 
δηµόσιας τηλεόραση ενώ σχολίασε µεταξύ άλλων 
ότι «θα περίµενα να είναι πιο σοβαρός ο αρχηγός 
της αξιωµατικής αντιπολίτευσης». Λίγη ώρα αργό-
τερα, η Χαριλάου Τρικούπη µέσω του εκπροσώπου 
Τύπου, Κωνσταντίνου Τσουκαλά απάντησε µεταξύ 
άλλων ότι «ο πολιτικός προϊστάµενος της ΕΡΤ αντί 
να κάνει µαθήµατα αντιπολίτευσης και να κουνά 
το δάχτυλο, θα έπρεπε πρώτα να απολογηθεί γιατί 
φέρει βαρύτατη ευθύνη για τη χθεσινή ντροπιαστι-
κή εικόνα. Το δελτίο ειδήσεων της ΕΡΤ χθες στις 12 
το µεσηµέρι -ώρα διεξαγωγής του συλλαλητηρίου 
στο Σύνταγµα- πρόβαλε την είδηση µετά από 37 
λεπτά. Βέβαια κατανοούµε ότι είχε προτεραιότητα 
η εβδοµαδιαία ανασκόπηση του κ. Μητσοτάκη στο 
Facebook, όπου δεν υπήρχε ούτε µια λέξη για την 
τραγωδία των Τεµπών. Ας µην υποτιµά, λοιπόν, ο κ. 
Μαρινάκης τη νοηµοσύνη των πολιτών».

   «Όλοι θέλουµε να ξεκινήσει η δίκη των 
Τεµπών»
Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, πάντως, έστρεψε τα 
βέλη του και κατά του Σωκράτη Φάµελλου, καθώς 
ο αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ κατηγόρησε την κυβέρνη-

ση ότι καθυστερεί την εισαγγελική έρευνα. «Να 
απαντήσει ο κ. Φάµελλος τι σηµαίνει καθυστερεί 
η κυβέρνηση την εισαγγελική έρευνα; Τι θέλει ο 
κ. Φάµελλος, να παρέµβουµε στη δικαιοσύνη; Να 
κάνουµε ένα παραυπουργείο δικαιοσύνης και να 
παρεµβαίνει να δίνει εντολές, όπως έκαναν εκεί-
νοι;», σχολίασε ο κ. Μαρινάκης και συνέχισε λέγο-
ντας ότι «αν δεν απαντούσαν στα αιτήµατα οι δικα-
στές, θα λέγανε συγκάλυψη, τώρα που απαντούν 
καθυστέρηση. Όλοι θέλουµε να ξεκινήσει η δίκη 
των Τεµπών, δεν θα επέµβουµε ποτέ στη δικαιο-
σύνη και να κάνουµε υποδείξεις. Δεν γίνονται σε 
κανονικά κράτη». Απαντώντας σε σχετική ερώτη-
ση για την πρόθεση του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ να 
καταθέσει αίτηµα για προ ηµερησίας συζήτηση για 
τα Τέµπη, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος ήταν θε-
τικός λέγοντας ότι αν κατατεθεί σχετικό αίτηµα η 
κυβέρνηση θα ανταποκριθεί και ο πρωθυπουργός 
θα απαντήσει.
Με αφορµή τις χθεσινές διαδηλώσεις µε επίκεντρο 
τον Κωνσταντίνο Τασούλα και την κριτική που δέ-
χεται, ο Παύλος Μαρινάκης απάντησε ότι «δεν έχω 
συγκεκριµένο δεδοµένο ποια είναι η κατηγορία 
που επιρρίπτουν στον κ. Τασούλα. Ποια δικογρα-
φία καθυστέρησε; Η λέξη συγκάλυψη είναι βαριά 

έννοια, για να σταθεί στον δηµόσιο διάλογο πρέ-
πει να έχει ανάλυση. Υπάρχει κάποιο αίτηµα και 
δεν έχει δοθεί απάντηση; Αόριστα ακούω για συ-
γκάλυψη, γιατί κάποιοι προσπαθούν να εκµεταλ-
λευτούν τον πόνο των συγγενών». Και συνέχισε, 
εµµένοντας ότι κάποια πολιτικά κόµµατα εργαλο-
ποιούν τον πόνο από το τραγικό δυστύχηµα, κατη-
γορώντας παράλληλα ότι κάποιοι προσπαθούν να 
χτίσουν πολιτικές καριέρες στην πλάτη των θυµά-
των και των συγγενών.
Μάλιστα, σχολιάζοντας δηλώσεις του υπουρ-
γού Υγείας, ο οποίος δήλωσε ότι παραποιήθη-
καν, ο κ. Μαρινάκης υπογράµµισε ότι ο κ. Γε-
ωργιάδης αναφερόταν στην Ζωή Κωνσταντο-
πούλου. Όπως ο κυβερνητικός εκπρόσωπος 
σχολίασε και τα όσα είπε η πρόεδρος Πλεύσης 
Ελευθερίας ότι οι βουλευτές της Νέας Δηµο-
κρατίας έχουν αίµα στα χέρια τους λέγοντας 
ότι «είναι ξεκάθαρα τα κίνητρα της, χτίζει κα-
ριέρα πολιτική στον πόνο των πονεµένων αν-
θρώπων» και όπως είπε σε τέτοιες δηλώσεις 
θα απαντούν διότι είναι βαριές ενώ διαχώρισε 
για άλλη µια φορά τους συγγενείς υπογραµµί-
ζοντας ότι µπροστά τους «σκύβουµε το κεφάλι 
µε απεριόριστο σεβασµό».

 Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος επιτέθηκε σε κόμματα της αντιπολίτευσης λέγοντας ότι εργαλοποιούν το δυστύχημα των 
Τεμπών για πολιτικά οφέλη.
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«Είμαι βέβαιος ότι η τελική 
κυβερνητική επιλογή θα σέβεται 
τις αποφάσεις της Δικαιοσύνης 

αλλά και τις ανάγκες των δημο-
τών του Σαρωνικού» επισημαίνει 

για την υπόθεση Grand Resort 
ο Στέλιος Πέτσας Βουλευτής ΝΔ 

Α’ Ανατολικής Αττικής 
και πρώην Αναπληρωτής 

Υπουργός Εσωτερικών σε μια 
εκ βαθέων συνέντευξη στην ηλε-

κτρονική εφημερίδα «Attica 
Times» και την 

Οικονομική Αναλύτρια
 Δάφνη Γρηγοριάδη.

Στέλιος Πέτσας 

Ο
ι πολίτες του δήμου Σαρωνικού, 

μαζί με τη δημοτική αρχή, προχω-

ρούν καιρό τώρα σε σειρά κινητο-

ποιήσεων, για τη διατήρηση ελεύθε-

ρης πρόσβασης σε 44 στρέμματα 

παραλίας, τα οποία σχεδιάζεται να παραχωρη-

θούν στο Lagonissi. Προτίθεστε να προχωρήσετε 

σε νομοθετικές πρωτοβουλίες που θα διασφαλί-

ζουν την πρόσβαση στον αιγιαλό, τόσο για λόγους 

αναψυχής όσο και για την προστασία των πολιτών 

σε περιπτώσεις κινδύνου, όπως οι πυρκαγιές;

Βιώσιμη ανάπτυξη δεν νοείται χωρίς να λαμβάνο-

νται υπόψη οι ανάγκες, οι προτεραιότητες, οι αγω-

νίες και τα ενδιαφέροντα των τοπικών κοινωνιών. 

Εν προκειμένω, η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-

τσοτάκη έχει δείξει ότι σέβεται τις τοπικές κοινωνί-

ες σε περιπτώσεις που η ικανοποίηση όλων των 

«μετόχων» ενός ζητήματος αντιμετώπιζε πολλα-

πλές δυσκολίες, όπως στο Μάτι ή στα πρώην βα-

σιλικά κτήματα στο Τατόι. Βρισκόμαστε, μετά από 

πολυετή δικαστική διαμάχη, στην τελική ευθεία 

της διευθέτησης του ζητήματος στο Grand Resort 

στο Λαγονήσι. Στο πλαίσιο αυτό, είμαι βέβαιος ότι 

η τελική κυβερνητική επιλογή θα σέβεται τις απο-

φάσεις της Δικαιοσύνης αλλά και τις ανάγκες των 

δημοτών του Σαρωνικού.

▶Η τραγωδία των Τεμπών δύο χρόνια μετά εξακο-

λουθεί να κινητοποιεί και να βγάζει στους δρόμους 

χιλιάδες συμπολίτες μας, ενώ σύμφωνα με πρό-

σφατες δημοσκοπήσεις 4 στους 5 πολίτες δεν είναι 

ικανοποιημένοι από τη διαχείριση της Κυβέρνησης. 

Μήπως είναι πολύ αργά για να αντιστρέψει η Κυβέρ-

νηση αυτή την πεποίθηση; 

Καταρχάς, δεν πρόκειται να σβήσει ούτε η οδύ-

νη, ούτε η θλίψη των συγγενών των θυμάτων. Οι 

άνθρωποι αυτοί, είναι φυσικό να ζητούν απαντή-

σεις σχετικά με το τι προκάλεσε την τραγωδία. Και 

αναμένουν πειστικές απαντήσεις στα ερωτήματά 

τους. Επίσης, οι συμπολίτες μας που κατέβηκαν 

στους δρόμους, ζητούν να πέσει άπλετο φως και 

να μάθουν την αλήθεια. Κάποιες πτυχές της τρα-

γωδίας των Τεμπών, φωτίστηκαν από το πόρισμα 

της εξεταστικής επιτροπής της Βουλής, πριν ένα 

χρόνο. Όμως, ο κόσμος είναι καχύποπτος και ανα-

μένει την τελική ετυμηγορία της Δικαιοσύνης, ιδί-

ως καθώς νέα στοιχεία έρχονται στο φως της δη-

μοσιότητας. Όταν τελειώσει η ανάκριση, αν έρθει 

από τον εφέτη ανακριτή νέο υλικό στη Βουλή, τότε 

η Βουλή θα τοποθετηθεί ξανά. Είναι άλλο πράγμα 

η εξεταστική επιτροπή που εξέτασε την πορεία του 

σιδηροδρόμου στην Ελλάδα εδώ και δεκαετίες και 

άλλο πράγμα είναι αν θα υπάρξουν συγκεκριμέ-

Βουλευτής ΝΔ Α’ Ανατολικής Αττικής

«Σεβασμός 
στις ανάγκες 

των δημοτών του 
Σαρωνικού στο 

Λαγονήσι»
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νες ευθύνες, στις οποίες μπορεί να 

σκοντάψει ο ανακριτής, οι οποίες αν 

αφορούν πολιτικά πρόσωπα, η Βουλή 

θα τοποθετηθεί εκ νέου ακόμη και με 

σύσταση προανακριτικής επιτροπής. 

Όταν λοιπόν όλα τα πρόσωπα ελεγ-

χθούν - ιδιώτες και πολιτικά πρόσω-

πα - και καταλήξει η Δικαιοσύνη στην 

ετυμηγορία της, μόνο τότε οι ψυχές 

των αθώων θυμάτων και οι συγγε-

νείς τους θα μπορέσουν να βρουν τη 

δικαίωση. Τι μπορεί να κάνει η Κυβέρ-

νηση από εδώ και πέρα; Να διευκο-

λύνει όσο μπορεί την επίσπευση της 

δίκης και να εξασφαλίσει με τις πρω-

τοβουλίες της ότι δεν θα ξανασυμβεί 

ποτέ ξανά τέτοια τραγωδία. Και μέχρι 

τότε να συμπεριφέρεται με σεμνότη-

τα, χωρίς ίχνος αυταρέσκειας, όπως 

ακριβώς δήλωσε ο Πρωθυπουργός.

▶Παρά τη μείωση του πληθωρισμού, η 

ακρίβεια παραμένει κορυφαία ανησυχία 

για τους πολίτες. Πώς εξηγείτε αυτήν 

τη διάσταση μεταξύ των μακροοικονο-

μικών δεικτών και της καθημερινότητας 

των νοικοκυριών; 

Βρισκόμαστε στη χρονική συγκυρία 

που υποχωρούν οι πληθωριστικές πι-

έσεις, αλλά η άνοδος των πραγματι-

κών εισοδημάτων θέλει χρόνο ακόμη 

για να εμπεδωθεί και να νιώσουν οι 

συμπολίτες μας ότι τα βγάζουν πέρα 

με μεγαλύτερη άνεση. Για αυτό είναι 

καθοριστικές δύο παράμετροι. Πρώ-

τον, να συνεχίσουν να αυξάνονται οι 

μισθοί σε ιδιωτικό και δημόσιο τομέα 

ταχύτερα από τον πληθωρισμό, αλλά 

σε αρμονία με την αύξηση της παρα-

γωγικότητας, ώστε να μην υποσκά-

πτεται η ανταγωνιστικότητα της οικο-

νομίας και η βιωσιμότητα των επιχει-

ρήσεων, ιδίως των μικρομεσαίων εξ’ 

αυτών. Και δεύτερον, να συνεχιστεί με 

συνέπεια η Κυβερνητική πολιτική μεί-

ωσης φόρων και εισφορών, ώστε να 

μειώνεται το μη-μισθολογικό κόστος 

για τις επιχειρήσεις και να μένουν πε-

ρισσότερα χρήματα «καθαρά» στην 

τσέπη μισθωτών και συνταξιούχων. 

Το δίπτυχο αυτό θα μας βοηθήσει να 

ατενίσουμε με μεγαλύτερη αισιοδοξία 

το δύσκολο, όπως προδιαγράφεται, 

2025, λόγω των πολλαπλών οικονο-

μικών και γεωπολιτικών εξωτερικών 

προκλήσεων.

▶ Η στάση του Ντόναλντ Τράμπ για πι-

θανές αλλαγές συνόρων, όπως στη 

Γροιλανδία, προκαλούν έντονο προ-

βληματισμό. Θεωρείτε ότι αυτή η στάση 

μπορεί να δώσει στην Τουρκία  «πάτη-

μα»  να εντείνει τις προκλήσεις απένα-

ντι στην Ελλάδα;

Τέτοιες δηλώσεις από πλευράς ΗΠΑ 

για την Γροιλανδία ή τον Παναμά 

είναι «βούτυρο στο ψωμί» των ανα-

θεωρητικών δυνάμεων. Και φυσικά 

τέτοια είναι η Τουρκία στη γειτονιά 

μας. Η Ευρώπη - και φυσικά η Ελλά-

δα, μέλος του «σκληρού πυρήνα» της 

Ευρωπαϊκής Ένωσης - εκφράζουν 

ήδη και οφείλουν να φωνάξουν πιο 

δυνατά, ότι ενδεχόμενη αλλαγή συ-

νόρων, κατά παράβαση του διεθνούς 

δικαίου και υφιστάμενων διμερών ή 

πολυμερών διεθνών συνθηκών, θα 

άνοιγε τον ασκό του Αιόλου σκορ-

πώντας σταθερές που οικοδομήθη-

καν τον περασμένο αιώνα πάνω στο 

αίμα παγκοσμίων και περιφερειακών 

πολέμων. Ιδίως στη Νοτιοανατολική 

Ευρώπη και την Ανατολική Μεσόγειο, 

οι συνέπειες θα ήταν ολέθριες. Αν η 

Ευρώπη μείνει ενωμένη και αποφασι-

σμένη νομίζω ότι αυτό το καταστροφι-

κό ενδεχόμενο θα αποτραπεί.

▶Σε περίπτωση που στις επόμενες 

εκλογές η Νέα Δημοκρατία δεν καταφέ-

ρει να εξασφαλίσει αυτοδυναμία, ποιες 

είναι οι προτεραιότητές σας για τη σύ-

ναψη συνεργασιών; Θα στραφείτε προς 

το ΠΑΣΟΚ ή προς τα δεξιά;

Η Νέα Δημοκρατία, ακόμη και στο μέ-

σον της δεύτερης τετραετούς θητείας 

της - παραδοσιακά την πιο δύσκο-

λη - έχει σε όλες τις δημοσκοπήσεις 

«ντάμπλ σκόρ» από το δεύτερο κόμμα. 

Αυτό δείχνει, ότι παρά τις δυσκολίες, οι 

συμπολίτες μας εξακολουθούν να εμπι-

στεύονται την Κυβέρνηση της Νέας Δη-

μοκρατίας να κρατάει στιβαρά το τιμόνι 

της χώρας. Και πιστεύω ότι, εφόσον μεί-

νουμε προσγειωμένοι και προσηλωμέ-

νοι στις πολιτικές που κάνουν καλύτερη 

τη ζωή των Ελλήνων, το 2027 θα ξα-

νακάνουν αυτοδύναμο Πρωθυπουργό 

τον Κυριάκο Μητσοτάκη.

 Οι άνθρωποι 

αυτοί, είναι φυσικό 

να ζητούν 

απαντήσεις σχετικά 

µε το τι προκάλεσε 

την τραγωδία. 

Και αναµένουν 

πειστικές 

απαντήσεις 

στα ερωτήµατά τους. 

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια

«Επίσπευση 
της δίκης για 
την τραγωδία 
των Τεμπών»
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Τέµπη:

 Καλείται ως ύποπτος ο πρώην CEO της Hellenic Train 

Γ
ια το αδίκημα της ψευδούς κατάθεσης ενώ-

πιον της Εξεταστικής Επιτροπής για τα Τέμπη 

ελέγχεται από την Εισαγγελία Πρωτοδικών ο 

πρώην διευθύνων σύμβουλος της Hellenic 

Train, Μαουρίτσιο Καποτόρτο. Οπως μετέδω-

σε το ΑΠΕ ΜΠΕ, η Εισαγγελία καλεί σε ανωμοτί κατά-

θεση τον τότε επικεφαλής της Hellenic Train στο πλαί-

σιο ποινικής προκαταρκτικής εξέτασης που διενεργεί 

για ισχυρισμούς που προέβαλε πριν έναν χρόνο στην 

Εξεταστική Επιτροπή για την τραγωδία των Τεμπών. Η 

έρευνα αυτή ξεκίνησε μετά την διαβίβαση της κατά-

θεσης του ιταλού μάνατζερ στην Εισαγγελία Εφετών, 

με απόφαση όλων των κομμάτων της Εξεταστικής. Τα 

κόμματα είχαν κρίνει ότι όσα είχε καταθέσει στην επι-

τροπή της Βουλής ο Καποτόρτο πρέπει να ελεγχθούν 

για το ενδεχόμενο της διάπραξης εκ μέρους του του 

αδικήματος της ψευδούς κατάθεσης. Ο Εισαγγελέ-

ας εξέδωσε κλήση σε κατάθεση με την ιδιότητα του 

υπόπτου στο όνομα του ιταλού πρώην CEO και έδω-

σε παραγγελία σε πταισματοδίκη, χωρίς ωστόσο να 

θέτει χρονικό περιθώριο για τη λήψη της ανωμοτί κα-

τάθεσης. Σύμφωνα με τον νόμο για αδικήματα όπως 

αυτό για το οποίο ελέγχεται ο πρώην επικεφαλής της 

Hellenic Train, απαιτείται να κριθεί αμετάκλητα η κύ-

ρια δικογραφία για μία υπόθεση και μετά να ακολου-

θήσουν οι σχετικές με αυτήν εκκρεμούσες. Για τον 

λόγο αυτό «παγώνει» και η παραγραφή των σχετικών 

αδικημάτων. Σύμφωνα με πληροφορίες ο Εισαγγε-

λέας, λόγω της συγκεκριμένης υπόθεσης, απέστειλε 

αίτημα στην Εισαγγελία της Λάρισας προκειμένου να 

διαβιβαστεί πιστοποιητικό σχετικά με την πορεία της 

δικαστικής διερεύνησης για την τραγωδία με τους 57 

νεκρούς.

ΕλλΑΔΑ

O Μαουρίτσιο Καποτόρτο καλείται να δώσει εξηγήσεις για ψευδή κατάθεση ενώπιον της Εξεταστικής Επιτροπής 
της Βουλής

 Τέμπη: Η εμπορική αμαξοστοιχία λίγο πριν τη σύγκρουση – Νέο βίντεο ντοκουμέντο
Βίντεο- ντοκουμέντο, με την εμπορική αμαξο-

στοιχία να περνάει από τον σταθμό της Λεπτοκα-

ρυάς, λίγα λεπτά πριν τη μοιραία σύγκρουση στα 

Τέμπη αποκάλυψε το MEGA. Είναι η πρώτη φορά 

που αποτυπώνεται σε πλάνο και με ευκρίνεια η 

εμπορική αμαξοστοιχία. Φαίνονται τόσο τα ανοι-

χτού όσο και του κλειστού τύπου βαγόνια της.

Σύμφωνα με τους πραγματογνώμονες και τεχνι-

κούς συμβούλους των οικογενειών των θυμά-

των των Τεμπών σε ένα από τα ανοιχτού τύπου 

βαγόνια διακρίνεται μία δεξαμενή, που ενδεχο-

μένως μπορεί εκεί να είναι το παράνομο φορτίο. 

Πρέπει να σημειωθεί ότι το εν λόγω βίντεο ντο-

κουμέντο είναι μέρος ενός πολύ μεγαλύτερης 

διάρκειας βίντεο που είναι στα χέρια των Αρχών 

κι εκτιμάται ότι μέσου αυτού του ντοκουμέντου 

ίσως καταστεί δυνατόν να υπάρξει εκτίμηση για 

το τι μετέφερε η εμπορική αμαξοστοιχία το βράδυ 

της σύγκρουσης.

Τι αναφέρει η ανακοίνωση της 
Hellenic Train
Υπενθυμίζεται ότι η Hellenic Train αναφέρει ότι 

κατά δήλωσή του πελάτη της το περιεχόμενο του 

φορτίου δεν ήταν ύποπτο. Η εταιρεία στην ανα-

κοίνωση της επαναλαμβάνει ότι το τρένο με τα 

13 βαγόνια μετέφερε:

– Στα τρία πρώτα, που εκτροχιάστηκαν, πλατιά 

προϊόντα ελασματοποίησης από σίδηρο (λαμα-

ρίνες).

– Στα υπόλοιπα δέκα που περιείχαν εμπορευμα-

τοκιβώτια μεταφέρονταν:

    Παρασκευάσματα διατροφής (4ο – 7ο βαγόνι)

    Μπύρες (8ο – 9ο βαγόνι)

    Σύρματα από σίδηρο (10ο – 11ο βαγόνι)

    Κενά εμπορευματοκιβώτια (12ο – 13ο βαγόνι).
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 Τα Τέμπη φέρνουν πιο κοντά τον 

ανασχηματισμό

Κ
άποια στιγμή πάντα γίνονται κυβερνητικές αλ-

λαγές. Άμα με ρωτάτε εάν είναι στις άμεσες 

προθέσεις μου, αυτή τη στιγμή έχω άλλες προ-

τεραιότητες”, ήταν η μάλλον κρυπτική απάντη-

ση του πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, 

όταν ρωτήθηκε στο πλαίσιο της συνέντευξης στον Alpha 

για ανασχηματισμό.

Η στιγμή όμως των αλλαγών στην κυβέρνηση δεν φαίνε-

ται ότι θα αργήσει. Από τα μέσα Φεβρουαρίου και μετά, οι 

υπουργοί θα κάθονται σε αναμμένα κάρβουνα. Ο πολιτι-

κός χρόνος δηλαδή θα αρχίσει να μετρά αντίστροφα από 

τη στιγμή που:

Θα έχει βγει η πραγματογνωμοσύνη του Εθνικού Μετσο-

βίου Πολυτεχνείου. Θα έχει διεξαχθεί προ ημερησίας στη 

Βουλή για τα Τέμπη και ενδεχομένως θα έχει διεξαχθεί και 

ψηφοφορία επί πρότασης δυσπιστίας κατά της κυβέρνη-

σης που προανήγγειλε το ΠΑΣΟΚ. Και θα έχει ολοκληρω-

θεί η διαδικασία εκλογής Προέδρου Δημοκρατίας.

Υπενθυμίζεται ότι σήμερα πραγματοποιείται η δεύτερη 

ψηφοφορία για Πρόεδρο Δημοκρατίας, στην οποία η υπο-

ψηφιότητα του Κώστα Τασούλα δεν αναμένεται βέβαια να 

συγκεντρώσει τις απαιτούμενες 200 ψήφους. Ενώ στη 

συνέχεια θα συνεδριάσει το υπουργικό συμβούλιο, με τον 

κ.Μητσοτάκη να επιχειρεί αλλαγή ατζέντας.

Ο πρωθυπουργός θα πρέπει βέβαια να επιλέξει εάν 

όποιες αλλαγές στην κυβέρνηση θα ήταν προτιμότερο να 

γίνουν άμεσα και πριν την τραγική επέτειο του δυστυχή-

ματος στα Τέμπη ή εάν θα ήταν συνετότερο να γίνουν σε 

δεύτερο χρόνο, το Μάρτιο.

Όλα πάντως (αυτή τη στιγμή τουλάχιστον) συνηγορούν 

στο ότι ο ανασχηματισμός δεν θα μετατεθεί για τα τέλη της 

άνοιξης- αρχές καλοκαιριού, όπως ήταν το αρχικό σενά-

ριο. Σημειωτέον ότι το Μάρτιο υποτίθεται ότι θα πραγματο-

ποιείτο και το Ανώτατο Συμβούλιο Συνεργασίας Ελλάδας- 

Τουρκίας και η συνάντηση Μητσοτάκη – Ερντογάν, παρά 

τα “παγωμένα νερά” στα ελληνοτουρκικά.

Τέµπη και αγρότες καθορίζουν τον 
ανασχηµατισµό
Σε κάθε ανασχηματισμό, υπάρχει το δίλλημα εάν πρέπει να 

είναι “σαρωτικός” ή “διορθωτικός”. Δηλαδή εάν θα γίνουν 

αλλαγές προσώπων σε βασικά υπουργεία ή μόνο μικρές 

διορθωτικές κινήσεις κυρίως σε επίπεδο υφυπουργών. Εν 

προκειμένω, αυτός ο ανασχηματισμός προφανώς και θα 

πραγματοποιηθεί και με γνώμονα την επικοινωνιακή δια-

χείριση των Τεμπών.

Στο στόχαστρο διαρροών κυβερνητικών στελεχών βρί-

σκεται το τελευταίο διάστημα ο υπουργός Υποδομών και 

Μεταφορών, Χρήστος Σταϊκούρας. Το υπουργείο Υποδο-

μών και Μεταφορών βέβαια δεν έχει αρμοδιότητα ή δυ-

νατότητα ελέγχου στη Hellenic Train. Αλλά στο κυβερνη-

τικό επιτελείο φαίνεται πως θεωρούν ότι ο κ. Σταϊκούρας 

το τελευταίο διάστημα απέφευγε να βγαίνει μπροστά για 

το θέμα των μεταφορών και εστίαζε στις υποδομές. Ο 

ίδιος χθες εμφανίστηκε στον ΣΚΑΙ και απέρριψε αυτές τις 

κατηγορίες. Επανέρχεται μάλιστα ένα παλιό σενάριο για 

“σπάσιμο” του υπουργείου σε Υποδομών και Μεταφορών, 

ώστε η κυβέρνηση να δείξει ότι δίνει έμφαση στο δεύτερο.

Φαίνεται επίσης ότι τρίζει η καρέκλα του υφυπουργού 

Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας Χρήστου 

Τριαντόπουλου, που κατηγορείται ως ο άνθρωπος που 

διαχειρίστηκε την επόμενη ημέρα μετά το δυστύχημα και 

την παραίτηση Καραμανλή. Ο κ. Τριαντόπουλος βρίσκε-

ται στο στόχαστρο και των βουλευτών ΝΔ της Θεσσαλίας, 

για καθυστερήσεις στις αποζημιώσεις για τον Daniel, στη 

μέριμνα για τους σεισμόπληκτους στο Δαμάσι, αλλά και 

για επιλεκτικές αποζημιώσεις και ύποπτες επιδοτήσεις για 

καλλιέργειες. Με τους αγρότες να απειλούν μάλιστα με 

νέα μπλόκα (απόψε το απόγευμα βγάζουν τα τρακτέρ στην 

πλατεία της Λάρισας εν είδει προειδοποίησης), σε αναμ-

μένα κάρβουνα κάθεται και σύσσωμη η πολιτική ηγεσία 

του υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης. Κώστας Τσιάρας 

και Χρήστος Κέλλας προσπαθούν να βάλουν φρένο στις 

κινητοποιήσεις, είναι όμως αποδέκτες δυσαρέσκειας πολ-

λών συναδέλφων τους. Βέβαια οι βουλευτές που εκλέγο-

νται σε αγροτικές περιοχές πάντα έχουν και τη φιλοδοξία 

να αναλάβουν στο Αγροτικής Ανάπτυξης…

Στο επίκεντρο της γαλάζιας κριτικής βρίσκεται και ο υπουρ-

γός Δικαιοσύνης Γιώργος Φλωρίδης, για τα Τέμπη και όχι 

μόνο. Αλλά στο Μέγαρο Μαξίμου φαίνεται να εκτιμούν ότι 

τουλάχιστον τις τελευταίες ημέρες, μετά τα συλλαλητήρια, 

δεν κρύφτηκε.

Ποιοι άλλοι υπουργοί ανησυχούν και 
µερικά σταυρόλεξα
Ένα από τα βασικά ερωτήματα ενός πιθανού ανασχηματι-

σμού είναι τι θα κάνει ο κ. Μητσοτάκης με τον Αδωνι Γεωρ-

γιάδη. Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος, Παύλος Μαρινάκης, 

διέψευσε πάντως χθες στο  briefing ότι ο πρωθυπουργός 

με την αναφορά του στη Μαρία Καρυστιανού κατά τη συ-

νέντευξη του “άδειασε” τον υπουργό Υγείας.

Αλλά η κατάσταση στο χώρο της υγείας και οι συνεχείς 

κόντρες του “εκρηκτικού” κ. Γεωργιάδη με τους γιατρούς 

του ΕΣΥ, πιθανόν να οδηγήσουν σε μία μετακίνηση του, 

αν και ο ίδιος δεν φέρεται να το επιθυμεί. Βέβαια επειδή 

ο κ.Γεωργιάδης είναι… ο κ. Γεωργιάδης, ο κ.Μητσοτάκης 

δεν θα ήθελε να τον έχει εκτός κυβέρνησης και άρα απέ-

ναντι.

Ένας υπουργός που θα ήθελε να μετακινηθεί προς παρα-

γωγικό υπουργείο πάντως φέρεται να είναι ο υπουργός 

Επικρατείας, Μάκης Βορίδης. Και εδώ έρχεται το ερώτη-

μα εάν θα γίνουν αλλαγές και στο Μέγαρο Μαξίμου, όπου 

“λείπει” ένα πρόσωπο εμπιστοσύνης που θα μπορούσε να 

αναλάβει ένα συντονιστικό πολιτικό ρόλο.

Μία λύση θα ήταν η επιστροφή του Σταύρου Παπασταύ-

ρου. Ενώ το σενάριο να επιστρέψει από το υπουργείο 

Εξωτερικών στο Μέγαρο Μαξίμου ο Γιώργος Γεραπετρί-

της ενέχει σημαντικές πολιτικές δυσκολίες.

Διότι ο κ. Γεραπετρίτης έχει βρεθεί στο στόχαστρο πολ-

λών βουλευτών της ΝΔ, αλλά και του Κώστα Καραμανλή 

και του Αντώνη Σαμαρά, για τους χειρισμούς στα ελλη-

νοτουρκικά. Επομένως μετακίνηση του θα ερμηνευόταν 

ως αποδοχή της κριτικής αυτής. Ενώ από τη στιγμή που ο 

κ.Γεραπετρίτης επικοινώνησε προσφάτως με τον Τούρκο 

ομόλογο του Χακάν Φιντάν για να αναθερμανθεί ο πα-

γωμένος ελληνοτουρκικός διάλογος, είναι προφανές ότι 

αυτή η διαδικασία δεν μπορεί εύκολα να διακοπεί. Ωστόσο 

όλα είναι πιθανά από τη στιγμή που θα αρχίσει να ανακα-

τεύεται η τράπουλα.

Το ενδεχόμενο του ανασχηματισμού, που ούτως ή άλλως βρισκόταν στο τραπέζι του Μεγάρου Μαξίμου, φαίνεται πως 
έρχεται πιο κοντά, με τα Τέμπη ξανά στην επικαιρότητα και τη Νέα Δημοκρατία ακόμη σε δημοσκοπική καθήλωση.
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Ν. Ανδρουλάκης:

 Να παραιτηθεί η διοίκηση 
της ΕΡΤ για την κάλυψη των 

συλλαλητηρίων
 «Απαράδεκτη η συμπεριφορά της ΕΡΤ, έπρεπε να έχει παραιτηθεί η 
διοίκηση της. Δεν μπορεί να είναι εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι σε 
όλη την Ελλάδα σε συγκεντρώσεις και να στέλνεις στο Σύνταγμα έναν 

καμεραμάν» είπε ο πρόεδρος του ΠαΣοΚ.

Τα ογκώδη συλλαλητήρια που έγιναν µε αφορµή 
την υπόθεση του πολύνεκρου δυστυχήµατος των 
Τεµπών προκάλεσαν θύελλα αντιδράσεων. Χιλιάδες 
πολίτες ανταποκρίθηκαν στο κάλεσµα των οικογενει-
ών των θυµάτων και γέµισαν τις πλατείες όλης της 
χώρας αλλά και του εξωτερικού ζητώντας απόδοση 
∆ικαιοσύνης.
Όπως είναι φυσικό µία τέτοια εικόνα δεν µπορεί να 
αφήσει ανεπηρέαστο το πολιτικό σκηνικό, µε βουλευ-
τές της αντιπολίτευσης να φέρνουν το θέµα στα 
πάνελ και να δηλώνουν, ακόµη και µε αναρτήσεις 
από τους προσωπικούς τους λογαριασµούς στα 
µέσα κοινωνικής δικτύωσης, πως η δικαιοσύνη οφεί-
λει να ρίξει άπλετο φως.
Ο πρόεδρος του ΠαΣοΚ Νίκος Ανδρουλάκης αναφε-
ρόµενος στα γεγονότα της Κυριακής σε τηλεο-
πτική συνέντευξη έκανε λόγο για την αποτύπωση 
µιας «πανεθνικής αγωνίας να µάθουµε την απόλυ-
τη αλήθεια και, επιτέλους, κάποιοι να πληρώσουν. 
Πρέπει να µάθουν και οι κρατικοί λειτουργοί και οι 
πολιτικοί ότι είναι σε θέσεις ευθύνης και πρέπει να 
κάνουν καλά τη δουλειά τους» δήλωσε χαρακτηρι-
στικά.
Επίσης υπογράµµισε ότι «θα συγχρονίσουµε -και 
το έχουµε κάνει από την αρχή- χωρίς επικοινωνια-
κούς όρους, µε ουσιαστικά βήµατα κάθε αποκάλυ-
ψη µε την κοινοβουλευτική µας δράση. Όταν, λοιπόν, 
υπάρχουν νέα στοιχεία, εµείς θα ξανακάνουµε αυτό 
που πρέπει, όπως το κάναµε και µε δύο διαφορετι-
κές κινήσεις το προηγούµενο διάστηµα, χωρίς ταρα-
τατζούµ, χωρίς επικοινωνία. Θέλουµε να δικαιω-
θούν και οι οικογένειες για να µάθει ο ελληνικός λαός 

την αλήθεια και να πληρώσουν όσοι δεν είχαν την 
πρόνοια να υλοποιήσουν τα έργα, που θα διασφά-
λιζαν την ασφάλεια στα τρένα ώστε να µην έχου-
µε αυτή την τραγωδία». Στο στόχαστρο του Νίκου 
Ανδρουλάκη µπήκαν και οι χειρισµοί της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και της κυβέρνησης απέναντι στις κοινοβου-
λευτικές πρωτοβουλίες που πήρε το ΠαΣοΚ για την 
τραγωδία των Τεµπών µε την κατάθεση αιτήµατος 
σύστασης προανακριτικής επιτροπής στη βάση του 
πορίσµατος της Ευρωπαϊκής Εισαγγελίας που περι-
γράφει τις ποινικές ευθύνες του κ. Καραµανλή για τη 
µη υλοποίηση της σύµβασης για την τηλεδιοίκηση 
717 και την πρόταση δυσπιστίας κατά της κυβέρνη-
σης µετά την αποκάλυψη της χάλκευσης των ηχητι-
κών συνοµιλιών του σταθµάρχη.
«Όταν ο κόσµος βλέπει ότι τη µία δεν δέχονται προα-
νακριτική για το πόρισµα της Ευρωπαϊκής Εισαγγελί-
ας, την άλλη ότι χάλκευσαν τα ηχητικά του σταθµάρ-
χη και τα µοίραζαν στα µίντια για να φτιάξουν έναν 
µηχανισµό προπαγάνδας ενώ δεν ήξεραν πόσους 
νεκρούς έχουµε και έκαιγαν οι λαµαρίνες, πώς θέλε-
τε αυτή η κοινωνία να µη βλέπει µε δυσπιστία και µε 
αγανάκτηση την κυβερνητική αυτή συµπεριφορά;» 
σηµείωσε επιπρόσθετα.
«∆εν µπορεί όποιος αναζητά την αλήθεια να δέχε-
ται έναν βοµβαρδισµό από τα µίντια που υπηρετούν 
τη Νέα ∆ηµοκρατία. ∆εν µπορεί όποιος αγωνίζεται 
για να υπάρχει η αλήθεια, για να υπάρχει η δικαιοσύ-
νη, για να υπάρχει η δικαίωση, να προσπαθεί η Νέα 
∆ηµοκρατία να τον απαξιώσει ηθικά. Αυτή η συµπερι-
φορά της κυβέρνησης είναι όχι µόνο αλαζονική, αλλά 
και βαθιά επικίνδυνη» πρόσθεσε χαρακτηριστικά

πολιτικη
Κατρίνης: «∆εν πείθει κανένα η αναδίπλωση 
του κ. Μητσοτάκη»
 «Ούτε µία στο εκατοµµύριο δεν θα έκανε στροφή 

180 µοιρών ο πρωθυπουργός, αν δεν είχαν προηγη-

θεί τα µαζικά συλλαλητήρια» ανέφερε ο βουλευτής του 

ΠαΣοΚ, Μιχάλης Κατρίνης.

Σε συνέντευξή του στον Αθήνα 9,84, ο βουλευτής του 

ΠαΣοΚ, Μιχάλης Κατρίνης τόνισε ότι «ο κ. Μητσοτά-

κης αναγκάστηκε να αναδιπλωθεί λόγω της αυθόρµη-

της συµµετοχής εκατοντάδων χιλιάδων πολιτών, που 

δεν χειραγωγήθηκαν από κόµµατα, αλλά µόνο από 

το συναίσθηµα ότι αυτή η υπόθεση θα µπορούσε να 

αφορά τα δικά τους παιδιά. Αυτή, όµως, η αναδίπλωση 

δεν πείθει κανένα».

Υπογράµµισε, ότι ο κ. Μητσοτάκης «εκεί που εµφανιζό-

ταν βέβαιος ότι δεν υπάρχει τίποτα ύποπτο ή επιλήψιµο 

σχετικά µε το φορτίο, βασιζόµενος σε ενηµέρωση από 

την Hellenic Train και την Πυροσβεστική, τώρα λέει ότι 

δεν είναι σίγουρος για το τι µετέφερε το τρένο. Άρα ή ο 

πρωθυπουργός αφελώς δέχτηκε αυτές τις διαβεβαιώ-

σεις τότε ή συνειδητά ήξερε και το απέκρυπτε. Άρα, ο 

κ. Μητσοτάκης ή ήταν αφελής ή ψευδόταν». Ο κ. Κατρί-

νης υπενθύµισε µάλιστα, ότι αυτές οι διαβεβαιώσεις 

δόθηκαν σε προεκλογική περίοδο, όταν ο πρωθυπουρ-

γός ήθελε να προστατεύσει την εικόνα της κυβέρνησής 

του και τώρα προβαίνει σε αναδίπλωση.

Ο βουλευτής του ΠαΣοΚ άσκησε δριµεία κριτική στη 

στάση της κυβέρνησης απέναντι στις οικογένειες των 

θυµάτων, σηµειώνοντας ότι «τη στιγµή που ο πρωθυ-

πουργός δηλώνει πως σκύβει το κεφάλι µπροστά 

στους συγγενείς των θυµάτων, ανέχεται την παρουσία 

υπουργών στο κυβερνητικό σχήµα, οι οποίοι κατηγο-

ρούν τους δικηγόρους των θυµάτων ότι το κάνουν για 

να αποκοµίσουν κέρδη». Επισήµανε, επίσης, τις αντι-

φάσεις κυβερνητικών στελεχών, που «άλλοτε έλεγαν 

ότι είναι µπαγιάτικη υπόθεση, άλλοτε ότι κρίθηκε στις 

εκλογές, άλλοτε ότι δεν υπάρχει λόγος να ασχολούµα-

στε, ενώ τώρα ο πρωθυπουργός αναγκάζεται να παρα-

δεχθεί ότι τα πράγµατα δεν είναι όπως τα παρουσίαζε 

αρχικά».

Ο κ. Κατρίνης επέκρινε τη στάση της Νέας ∆ηµοκρα-

τίας στην εξεταστική επιτροπή, υπογραµµίζοντας ότι η 

κυβερνητική πλειοψηφία αρνήθηκε να κληθούν ουσι-

ώδεις µάρτυρες και υιοθέτησε την εκδοχή του ανθρώ-

πινου λάθους. «Όταν µια εξεταστική επιτροπή, που 

συστήνεται για να διερευνήσει ποινικές και πολιτι-

κές ευθύνες, καταλήγει ότι δεν υπάρχουν ευθύνες και 

αυτό γίνεται λόγω της κυβερνητικής πλειοψηφίας, τότε 

προφανώς κανείς δεν πείθεται ότι υπήρξε ανεξάρτητη 

διερεύνηση», τόνισε.
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 ΣΥΡΙΖΑ – Νέα Αριστερά: 

Τόσο κοντά όσο και μακριά

Η
.διαρκώς ανατροφοδοτούµενη εκδοχή µιας 
κοινοβουλευτικής σύµπραξης του ΣΥΡΙ-
ΖΑ µε τη Νέα Αριστερά αφήνει κάµποσα 
αναπάντητα ερωτήµατα. Πόσο κοντά ή πόσο 
µακριά είναι, σε αυτή τη φάση, τα δύο κόµµα-

τα; Υπό ποιους όρους και ποιες προϋποθέσεις θα 
καταστεί εφικτή µια τέτοια «συµµαχία»; Ποιοι συµφω-
νούν, ποιοι είναι κάθετα αντίθετοι και ποιοι εν τέλει θα 
συναινέσουν; Πότε εκτιµάται ότι µπορεί να προχω-
ρήσει και να υλοποιηθεί; Ο παράλληλος βηµατισµός 
και η δράση που συµπίπτει σε αρκετές περιπτώσεις, 
λόγω της πυκνής επικαιρότητας, διοχετεύουν καθη-
µερινά φρέσκο νερό στον µύλο κι αναπαράγουν µια 
σειρά από σενάρια. Πράγµατι η νέα ηγεσία του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, από την πρώτη στιγµή της εκλογής της στα τέλη 
Νοεµβρίου, άφησε ορθάνοιχτη τη βαριά ξύλινη πόρτα 
της Κουµουνδούρου. Φυσικά, το προσκλητήριο ανασύ-
νταξης και ανασυγκρότησης δεν έχει απευθυνθεί µόνο 
στα ανθρώπους που, δυσαρεστηµένοι, αποχώρησαν 
διαδοχικά ενόσω ο Στέφανος Κασσελάκης βρισκόταν 
στην ηγεσία. Τόσο ο Σωκράτης Φάµελλος όσο και άλλα 
µεγαλοστελέχη του κόµµατος δεν παύουν επί δίµηνο 
να αποστέλλουν µηνύµατα προς διάφορους προοδευ-
τικούς προορισµούς, επιδιώκοντας µια διεύρυνση του 
κύκλου αυτού, µέσα κι από τη σύσταση µιας «πλατιάς 
Επιτροπής ανασυγκρότησης». Επειδή όµως στόχος του 
ΣΥΡΙΖΑ, όπως επικαιροποιήθηκε µε σαφήνεια από τον 
πρόεδρο του προς τα µέλη της Κεντρικής Επιτροπής 
το πρωί της περασµένης Κυριακής, είναι η «ανάκτη-
ση αξιωµατικής αντιπολίτευσης κινηµατικά, θεσµικά και 
πολιτικά», η επίτευξη περνά -κακά τα ψέµατα- µέσα από 
την όποιας µορφής επανασύνδεση Κουµουνδούρου 
– Πατησίων. Ο πρόεδρος του κόµµατος επανέλαβε το 
σκεπτικό, αργά το βράδυ της Πέµπτης στην ΕΡΤ, λέγο-
ντας ότι «αυτή η διαδικασία θα συνεχιστεί», υπενθυµίζο-
ντας ότι «µε τον κ. Χαρίτση ήµασταν στο παρελθόν στο 
ίδιο υπουργικό συµβούλιο».

Πού τέµνονται και πού όχι ΣΥΡΙΖΑ και 
Νέα Αριστερά
Η Νέα Αριστερά διαθέτει τη δυναµική να ανατρέψει εκ 
νέου τα αριθµητικά δεδοµένα, που διαταράχθηκαν εξαι-

τίας της σταδιακής απόσχισης εννέα βουλευτών µετά 
το έκτακτο συνέδριο στο Γκάζι, και να αποτελέσει το 
20% µιας νέας αξιωµατικής αντιπολίτευσης. Από τους 
αθροιστικά 37 βουλευτές σε αυτήν τη δυνητική ενιαία 
σύσταση, θα έχει προσφέρει τους 11 δικούς της. Άρα 
θα έχει και λόγο και ρόλο σε κοινοβουλευτικές πρωτο-
βουλίες. Αν το επιζητά και το διεκδικεί ή όχι είναι -σε 
κάθε περίπτωση- το ζητούµενο.
Ο σχηµατισµός ενός Λαϊκού Μετώπου, από την κοινω-
νία ως τη Βουλή, δεν έχει εξαιρεθεί από τις επιδιώξεις 
της ηγεσίας της. Αντιθέτως, ως µια πάγια θέση, αναπα-
ράγεται ήδη από το περασµένο καλοκαίρι και µεταφέ-
ρεται από τη µια κουβέντα στην άλλη. Η Έφη Αχτσιό-
γλου µίλησε εκ νέου γι’ αυτό προ εβδοµάδας σε πάνελ 
µε την Όλγα Γεροβασίλη.
Οι παρουσιάσεις βιβλίων έχουν µε αυτόν τον τρόπο 
µετατραπεί σε φόρουµ ενός πολιτικού διαλόγου που 
βρίσκεται σε αδιάκοπη κίνηση κι εξέλιξη. Το πράττουν κι 
άλλοι της Νέας Αριστεράς µε κάθε αφορµή.
Την ίδια ώρα ο ΣΥΡΙΖΑ µιλά για κάτι διαφορετικό. Έναν 
ΣΥΡΙΖΑ που θα µεγαλώσει και θα δυναµώσει τόσο 
µε πρώην όσο και µε νέους. Η απόσταση µεταξύ των 
δύο θέσεων δεν είναι ακριβώς αµελητέα. Όχι όµως µη 
διαχειρίσιµη,
«Μπορούν να ζήσουν και χωρίς την έδρα τους»
Καλά πληροφορηµένες πηγές από το περιβάλ-
λον της Νέας Αριστεράς έλεγαν στο Βήµα πως 
ουδείς εκ των πρωτοκλασάτων στελεχών της βιάζε-
ται ακόµη για το επόµενο βήµα. Μήτε πιέζει κατα-
στάσεις γιατί δεν θέλει να εκτεθεί. Ή να εκθέσει τη 
συνολική προσπάθεια που συντελείται. ∆εν είναι στις 
προθέσεις τους να εγκαταλείψουν ελαφρά τη καρδία 
το νεογενές αυτό εγχείρηµα. Άλλο, θεωρούνται, οι 
συχνές επαφές συνεννόησης πάνω σε ζητήµατα 
που απασχολούν την κοινωνία (Τέµπη, υποκλοπές, 
τράπεζες, δικαιοσύνη, παιδεία, υγεία) ή η σύµπλευ-
ση στο θεσµικό ζήτηµα της Προεδρία της ∆ηµοκρα-
τίας, πριν και από τη δεύτερη ψηφοφορία που είναι 
σήµερα Παρασκευή, κι εντελώς διαφορετικό µια 
διµερής συµφωνία κοινοβουλευτικής συµπόρευσης 
– κατ’ επέκταση δε µελλοντικής επανασύνδεσης. 
Υφίσταται απόσταση.

π
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Η Νέα Αριστερά ζητά την απόσυρση 
Τασούλα από την ψηφοφορία Πτ∆

 Το δίπολο ΣΥΡΙΖΑ - Νέα Αριστερά πριν από τη δεύτερη ψηφοφορία 
Προέδρου Δημοκρατίας και οι πιθανότητες να έρθουν ακόμη πιο κοντά 

μέχρι το καλοκαίρι - Ο παράγοντας Πολάκης και το συνέδριο του 
Μαΐου.

«Ο ενορχηστρωτής ήταν ο κύριος 
Τασούλας» αναφέρει σε ανακοίνωσή 
της η Νέα Αριστερά, κατηγορώντας 
τον υποψήφιο Πρόεδρο Δημοκρατίας 
πως άφηνε «βουλευτές της Νέας 
Δημοκρατίας να τραμπουκίζουν και 
να μην επιτρέπουν σε κρίσιμους 
μάρτυρες να καταθέσουν» για το 
δυστύχημα των Τεμπών.

Με ανακοίνωσή της η Νέα Αριστερά έβαλε στο 

κάδρο των ευθυνών τον Κωνσταντίνο Τασούλα και 

ζήτησε την απόσυρσή του από τη διαδικασία, διότι 

«ο βασικός εκτελεστής της επιλογής του κυρίου 

Μητσοτάκη για συγκάλυψη απλά δεν µπορεί και 

δεν πρέπει να είναι ο επόµενος Πρόεδρος της 

∆ηµοκρατίας».

«Οτιδήποτε άλλο συνιστά προσβολή για τη 

∆ηµοκρατία µας» ισχυρίστηκαν επίσης από την 

Πατησίων.

Η ανακοίνωση της Νέας Αριστεράς

«Ο κύριος Μητσοτάκης χθες οµολόγησε ότι η 

εξεταστική επιτροπή ήταν µια «κακή στιγµή για 

την Βουλή». Θυµίζουµε ότι η «άσχηµη στιγµή» 

περιλάµβανε βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας 

να τραµπουκίζουν, να αφαιρούν το λόγο, να µην 

επιτρέπουν σε κρίσιµους µάρτυρες να καταθέσουν.

Αυτό έγινε εσκεµµένα. Και ο ενορχηστρωτής ήταν ο 

κύριος Τασούλας.

Ο βασικός εκτελεστής της επιλογής του κυρίου 

Μητσοτάκη για συγκάλυψη απλά δεν µπορεί και 

δεν πρέπει να είναι ο επόµενος Πρόεδρος της 

∆ηµοκρατίας.

Ζητάµε την απόσυρση του από την αυριανή 

ψηφοφορία. Οτιδήποτε άλλο συνιστά προσβολή για 

τη ∆ηµοκρατία µας».
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ΣΥΝΕΝτΕΥΞη

▶Ποιους εξυπηρετεί αυτό τον ωράριο; 

Καθώς μιλάμε για ώρες αιχμής που οι πε-

ρισσότεροι είναι στις δουλειές του αλλά 

και για ώρες που οι περισσότεροι κοιμού-

νται.  

Η αλήθεια είναι ότι, αν δεν έχεις κά-

ποιον που να αναλαμβάνει να θέσει 

τις ενεργοβόρες συσκευές σε λειτουρ-

γία κατά τις ώρες χαμηλής χρέωσης, ή 

αν δεν διαθέτεις smart συσκευές που 

μπορούν να ενεργοποιηθούν μέσω κι-

νητού, ή συσκευές με χρονοδιακόπτες, 

τότε είναι δύσκολο να αξιοποιήσεις 

πλήρως το πλεονέκτημα του διζωνι-

κού τιμολογίου. Αν κάποιος επιλέξει το 

διζωνικό τιμολόγιο και δεν προσαρμό-

σει τις ενεργειακές του συνήθειες στις 

ζώνες χαμηλής χρέωσης, μπορεί να 

βρεθεί αντιμέτωπος με λογαριασμούς 

ρεύματος που είναι μέχρι και 60% πιο 

ακριβοί σε σχέση με κάποιον που πα-

ραμένει σε ένα μπλε δωδεκάμηνο. Για 

όσους έχουν έξυπνους μετρητές, η επι-

λογή του «πορτοκαλί» τιμολογίου είναι 

η πιο συμφέρουσα. Εκεί, η τιμολόγηση 

θα είναι δυναμική και, με μια μέρα προ-

ειδοποίησης, θα γνωρίζουν τις τιμές της 

επόμενης ημέρας ανά ώρα, γεγονός 

που επιτρέπει καλύτερο προγραμματι-

σμό της κατανάλωσης.

▶Κάποιος που ενδιαφέρεται να βάλει έξυ-

πνο μετρητή τι πρέπει να κάνει; 

Ο ΔΕΔΔΗΕ ακολουθεί ένα συγκεκρι-

μένο σχέδιο για την εγκατάσταση έξυ-

πνων μετρητών, δίνοντας προτεραιότη-

τα σε επιχειρήσεις και μεγάλες οικιακές 

καταναλώσεις, ενώ η τοποθέτηση σε 

μικρότερες καταναλώσεις ακολουθεί. 

Μέχρι σήμερα, έχουν τοποθετηθεί περί-

που 1 εκατομμύριο έξυπνοι μετρητές. Ο 

στόχος είναι να ξεπεραστεί το 1,5 εκα-

τομμύριο μέχρι το τέλος του 2025. Σκε-

φτείτε ότι οι συμβατικοί μετρητές που 

πρέπει να αντικατασταθούν είναι γύρω 

Μιχαλης Χριστοδουλιδης
Ενεργειακός Σύµβουλος

Τι ενεργειακό μείγμα 
θα ρίξει τις τιμές

”

O ενεργειακός σύμβουλος 

Μιχάλης Χριστοδουλίδης μιλά 

στους atticatimes και την 

οικονομική αναλύτρια Δάφνη 

Γρηγοριάδη για τα

ενεργειακά ζητήματα. 

Από την 1η Φεβρουαρίου, 

εισάγονται για πρώτη φορά τα 

διζωνικά τιμολόγια, 

αντικαθιστώντας τα 

προηγούμενα νυχτερινά 

τιμολόγια. Η νέα χρέωση 

προσδιορίζεται σε δύο 

διαφορετικές ζώνες: η πρώτη 

από τις 12:00 έως τις 15:00, ενώ 

η δεύτερη από τις 2:00 έως τις 

5:00 το πρωί.

Πρεµιέρα για τα διζωνικά τιµολόγια ρεύµατος – Τι αλλάζει;
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στα 7 εκατομμύρια και στόχος είναι μέ-

χρι το 2030 να έχει γίνει αντικατάσταση 

στο 80%. Αυτό το σχέδιο θα συμβάλλει 

σημαντικά στην καταπολέμηση των ρευ-

ματοκλοπών, που τα τελευταία 20 χρό-

νια έχει αυξηθεί κατά 500%.

▶Τι τιμές θα δούμε το επόμενο άμεσο δι-

άστημα;

Εκτιμώ ότι το Φεβρουάριο και το Μάρ-

τιο θα είναι περίοδος με υψηλές τιμές 

στην ενέργεια διότι είμαστε σε μια χει-

μερινή περίοδο όπου είναι αυξημένη 

η ζήτηση ενέργειας. Επιπλέον έχου-

με μία σημαντική απώλεια φθηνού 

φυσικού αερίου που ερχόταν μέσω 

αγωγών απ’ τη Ρωσία. Η Ελλάδα μπο-

ρεί  να μην έχει πρόβλημα ενεργεια-

κής επάρκειας όπως μπορεί να έχει 

η κεντρική Ευρώπη,  ωστόσο αυτό 

το ποσοστό απωλειών επηρεάζει την 

χρηματιστηριακή τιμή του φυσικού αε-

ρίου στο κόμβο της Ολλανδίας γιατί 

όλοι είμαστε στον ενιαίο μηχανισμό 

τιμολόγησης. Αυτό σημαίνει ότι τα 15 

δισεκατομμύρια κυβικά που σταμάτη-

σαν να έρχονται θα τα αναπληρώσου-

με από ακριβό LNG.

▶Τι να περιμένουμε με την ενεργειακή πο-

λιτική του Ντόναλτ Τράμπ;

 Η ενεργειακή πολιτική του Τραμπ προω-

θεί τις εξορύξεις υδρογονανθράκων και 

ήδη έχει ξεκινήσει με προεδρικά διατάγ-

ματα να αποδεσμεύει τις άδειες που είχε 

μπλοκάρει ο Μπάιντεν. Αυτό αναμένεται 

να οδηγήσει σε υπερπροσφορά φυσικού 

αερίου παγκοσμίως, κάτι που θα μπορού-

σε να αντισταθμίσει την απώλεια φυσικού 

αερίου από τους αγωγούς μέσω Ρωσί-

ας. Η αύξηση της προσφοράς ενδέχεται 

να μειώσει την πίεση στις τιμές, καθώς 

θα υπάρχει μεγαλύτερη διαθεσιμότητα, 

γεγονός που θα μπορούσε να επιδράσει 

θετικά στην παγκόσμια αγορά ενέργειας.

 

▶Που βλέπετε την Ευρώπη ενεργειακά το 

επόμενο διάστημα; 

Η Ευρώπη, με τον τρόπο που έχει σχεδι-

άσει την πράσινη μετάβαση, φαίνεται να 

αντιμετωπίζει σημαντικές προκλήσεις, 

τόσο σε ενεργειακό, όσο και σε οικονο-

μικό, εμπορικό και πολιτικό επίπεδο. Δεν 

υπήρξε μια ισορροπημένη προσέγγιση 

μεταξύ της αντιμετώπισης της κλιματι-

κής κρίσης και της διατήρησης της αντα-

γωνιστικότητας και βιωσιμότητας των 

επιχειρήσεων. Πολλές ευρωπαϊκές κυ-

βερνήσεις έχουν αρχίσει να αντιλαμβά-

νονται τις δυσκολίες του εγχειρήματος 

και εξετάζουν την πιθανότητα επιμήκυν-

σης των χρονοδιαγραμμάτων ή ακόμη 

και αναθεώρησης κάποιων στόχων, 

καθώς φαίνεται πως ορισμένοι από αυ-

τούς είναι ανέφικτοι να επιτευχθούν έως 

το 2050.

▶Ή Ελλάδα γιατί έχει τόσο ακριβή τιμή ρεύ-

ματος;

Η Ελλάδα βρίσκεται στην πρώτη πεντά-

δα των κρατών της Ευρωπαϊκής Ένω-

σης σε ό,τι αφορά τις χονδρεμπορικές 

τιμές ενέργειας, γεγονός που οφείλεται 

σε έναν συνδυασμό δομικών και θεσμι-

κών προβλημάτων. 

Ένα χαρακτηριστικό παράδειγμα είναι 

η έλλειψη σύνδεσης των νησιών με το 

ηπειρωτικό δίκτυο ηλεκτρικής ενέργει-

ας όπου κάνει τα νησιά να εξαρτώνται 

από ακριβές μονάδες παραγωγής ενέρ-

γειας. Αυτό το υψηλό κόστος δεν μένει 

μόνο στα νησιά, αλλά το πληρώνει όλη η 

Ελλάδα, αφού επιμερίζεται στις τιμές της 

ενέργειας για όλους.

Ένα άλλο χαρακτηριστικό παράδειγμα 

είναι ότι σχεδόν το 90% της ενέργειας 

που καταναλώνουμε είναι εκτεθειμένη 

στις χρηματιστηριακές διακυμάνσεις. 

Αντίθετα, σε άλλες χώρες της ΕΕ, το πο-

σοστό αυτό κυμαίνεται από 20% έως 

30%, με το υπόλοιπο να διαμορφώνεται 

μέσω προθεσμιακών συμβολαίων που 

«κλειδώνουν» τις τιμές για 2-4 χρόνια. 

Αυτή η στρατηγική τους επιτρέπει να 

εξασφαλίσουν πιο ανταγωνιστικές τιμές 

στην αγορά, μειώνοντας την έκθεση 

τους στις διακυμάνσεις των χρηματιστη-

ρίων ενέργειας.

▶Γιατί δεν το αλλάζουμε κι εμείς αυτό; 

Η κατάσταση στην ελληνική ενεργειακή 

αγορά είναι σαφώς αποτέλεσμα πολιτι-

κών αποφάσεων και βούλησης. Μέσω 

του χρηματιστηρίου ενέργειας, όπου 

δραστηριοποιούνται λίγοι μεγάλοι παί-

κτες, διαμορφώνονται υπερκέρδη, τα 

οποία το 2024 ξεπέρασαν το 1,5 δισ. 

ευρώ. Η ελληνική ενεργειακή αγορά 

παραμένει επιφανειακή, χωρίς ισχυρές 

διασυνδέσεις με τις αγορές της Κεντρι-

κής και Βόρειας Ευρώπης, γεγονός 

που εντείνει την ευπάθεια στις διεθνείς 

διακυμάνσεις τιμών. Ωστόσο, είμαι πλή-

ρως υπέρ της αξιοποίησης καθαρών 

ανανεώσιμων πηγών ενέργειας, όπως 

η γεωθερμία. Στην Ελλάδα, αξιοποιούμε 

τη γεωθερμία σε μόλις 1%, ενώ άλλες 

χώρες με πολύ χαμηλότερο γεωθερμικό 

δυναμικό, όπως η Βόρεια Ευρώπη, τη 

χρησιμοποιούν σε ποσοστό 11%.

▶Έχουμε χρήματα για αυτά; 

Από τη στιγμή που η Ελλάδα διαθέτει 

χρήματα για να επενδύει συνεχώς στην 

εγκατάσταση αιολικών πάρκων και να 

επιτυγχάνεται μια υπερβολική διείσδυση 

των αιολικών, γιατί δεν υπάρχουν αντί-

στοιχες επενδύσεις για την ανάπτυξη 

μονάδων παραγωγής ενέργειας από τη 

γεωθερμία; 

Δεύτερον, βιομάζα: Τα γεωργικά υπο-

λείμματα στη χώρα μας φτάνουν εκατο-

ντάδες χιλιάδες τόνους και, δυστυχώς, 

καταλήγουν σε χωματερές. Είναι δυνα-

τόν να μην υπάρχουν μονάδες επεξερ-

γασίας αυτών των οργανικών αποβλή-

των για να παράγουμε τόσο ηλεκτρική 

όσο και θερμική ενέργεια; Στη Σουηδία, 

περίπου το 85% της θερμικής ενέργει-

ας προέρχεται από οργανικά απόβλητα. 

Επιπλέον, η Σουηδία εισάγει οργανικά 

απόβλητα από άλλες χώρες για να κα-

λύψει τις ανάγκες της.

Τέλος να επιταχύνουμε τις εξορύξεις 

υδρογονανθράκων, καθώς έχουμε κα-

θυστερήσει αρκετά σε αυτόν τον τομέα. 

Με την είσοδο της Chevron στην αγορά, 

η Ελλάδα μπορεί να μειώσει την εξάρ-

τησή της από εισαγωγές κάτι το οποίο 

όμως θέλει χρόνο.

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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ΣΥΝΕΝτΕΥΞη

Ο 
Φίλιππος Φόρτωμας 

Βουλευτής Κυκλάδων 

της Νέας Δημοκρατίας 

και Πρόεδρος της Ειδι-

κής Μόνιμης Επιτροπής 

της Βουλής των Ελλήνων για τον Ελ-

ληνισμό της Διασποράς, μιλάει στους 

Atticatimes και την δημοσιογράφο Κο-

ρίνα Τριανταφύλλου για τους στόχους 

της Επιτροπής σχετικά με τον Ελληνι-

σμό που ζει και δραστηριοποιείται στο 

εξωτερικό, παραθέτει τις προτάσεις του 

για την βιώσιμη ανάπτυξη τουρισμού 

στις Κυκλάδες, εστιάζει στο πρόβλημα 

της λειψυδρίας που αντιμετωπίζουν 

εκεί, μιλάει για τον Διεθνές Περιβάλ-

λον και την θέση της χώρας μας μέσα 

σε αυτό και τέλος απαριθμεί τις πρωτο-

βουλίες της Κυβέρνησης Μητσοτάκη 

που επέφεραν θετικό αντίκτυπο στην 

ελληνική κοινωνία και οικονομία.

▶ Ως Πρόεδρος της Ειδικής Μόνιμης 

Επιτροπής της Βουλής των Ελλήνων για 

τον Ελληνισμό της Διασποράς, πείτε μας 

ποιος είναι ο κύριος στόχος της Επιτρο-

πής και ποια είναι τα πιο σημαντικά θέμα-

τα που διαχειρίζεστε αυτή τη στιγμή;

Ο Ελληνισμός της Διασποράς αποτελεί 

αναπόσπαστο κομμάτι της εθνικής μας 

ταυτότητας και ισχυρό πλεονέκτημα για 

τη χώρα μας. Στόχος της Επιτροπής εί-

ναι η ενίσχυση των δεσμών των Ελλή-

νων του εξωτερικού με τη μητέρα πα-

τρίδα, η προώθηση των δικαιωμάτων 

τους και η αξιοποίηση του δυναμικού 

τους προς όφελος της Ελλάδας.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΦΟΡΤΩΜΑΣ
Βουλευτής Κυκλάδων Νέας ∆ηµοκρατίας 

 «Η μόνη ρεαλιστική 
πρόταση διακυβέρνησης 
για την χώρα είναι αυτή 
της Νέας Δημοκρατίας 

και δεν υπάρχουν 
αυτήν την στιγμή 

εναλλακτικές προτάσεις 
διακυβέρνησης» 

«Η βιώσιμη τουριστική ανάπτυξη 

είναι απαραίτητη ώστε να 

διατηρηθεί η φυσική ομορφιά των 

νησιών μας χωρίς να υποβαθμίζεται

το περιβάλλον»
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Μεταξύ των βασικών στόχων της Επι-

τροπής μας, για την τρέχουσα περίοδο 

είναι να δώσουμε έμφαση στους τομείς 

της εκπαίδευσης και του πολιτισμού. Στο 

πλαίσιο αυτό, σκοπεύουμε να οργανώ-

σουμε άμεσα συνεδριάσεις με άξονα τα 

ζητήματα των ελληνικών σχολείων και 

εν γένει της ελληνόφωνης εκπαίδευσης 

στις κοιτίδες ελληνισμού στο εξωτερικό. 

Η διεύρυνση της πολιτιστικής και επιχει-

ρηματικής δικτύωσης της Διασποράς 

είναι επίσης αντικείμενο, στο οποίο θα 

εστιάσουμε. Θυμίζω ότι κατά την προη-

γούμενη Σύνοδο, δώσαμε έμφαση με-

ταξύ άλλων και στα ερευνητικά δίκτυα 

του παγκόσμιου ελληνισμού, δηλαδή 

στο σημαντικό ανθρώπινο κεφάλαιο που 

διαθέτουμε εκτός Ελλάδας, και το οποίο 

απαρτίζεται από σημαντικούς επιστήμο-

νες που διαπρέπουν σε Πανεπιστήμια 

και ερευνητικά κέντρα. Στόχος μας ήταν 

και εξακολουθεί να είναι το να καταθέ-

σουμε στον δημόσιο διάλογο προτά-

σεις, προκειμένου αυτό το ανθρώπινο 

κεφάλαιο να αξιοποιηθεί με αμφίπλευρα 

οφέλη, τόσο για την χώρα μας όσο και 

τους επιστήμονες αυτούς. Ένα σημαντι-

κό τμήμα του ενδιαφέροντός μας εστιά-

ζεται επίσης σε κοιτίδες του Ελληνισμού 

με σημαντική ιστορική, αλλά και πολιτική 

σημασία σήμερα, όπως  αυτή των Ελ-

λήνων της Ουκρανίας και της Κωνστα-

ντινούπολης, αλλά και γενικά Ελλήνων 

ζουν σε χώρες, όπου αντιμετωπίζουν 

προκλήσεις.

Εννοείται ότι για όλα τα ανωτέρω, το 

Υπουργείο Εξωτερικών παραμένει πυ-

λώνας, με τον οποίο βρισκόμαστε στα-

θερά σε επικοινωνία.

▶Σχετικά με την Περιβαλλοντική Πολιτική, 

ποιες είναι οι θέσεις σας για τη διατήρηση 

του φυσικού περιβάλλοντος των Κυκλά-

δων και τη βιώσιμη ανάπτυξη του τουρι-

σμού στην περιοχή, με γνώμονα τη μα-

κροπρόθεσμη προστασία της πολιτιστικής 

κληρονομιάς;

Οι Κυκλάδες αποτελούν έναν μοναδι-

κό φυσικό και πολιτιστικό θησαυρό, τον 

οποίο έχουμε ευθύνη να προστατεύ-

σουμε. Η βιώσιμη τουριστική ανάπτυξη 

είναι απαραίτητη ώστε να διατηρηθεί η 

φυσική ομορφιά των νησιών μας χω-

ρίς να υποβαθμίζεται το περιβάλλον. Ο 

τουρισμός δεν μπορεί να είναι μονοκαλ-

λιέργεια και η εξακολούθηση αυτού του 

παραγωγικού μοντέλου θα αποβεί κατα-

στροφική συνολικά για τον τόπο.

Όπως έχω επανειλημμένα τονίσει σε το-

ποθετήσεις μου, είμαι αναφανδόν υπέρ 

της υιοθέτησηw πράσινων πρακτικών 

στον τουρισμό, της προώθησης της κυ-

κλικής οικονομίας και της στήριξη των 

τοπικών επιχειρήσεων που επενδύουν 

στη βιωσιμότητα. Παράλληλα, είναι κρί-

σιμο να ενισχυθεί η διαχείριση των υδάτι-

νων πόρων και των αποβλήτων, καθώς 

και η ενεργειακή αυτονομία των νησιών 

μέσω ΑΠΕ, με σεβασμό όμως στο τοπίο 

και την παραδοσιακή αρχιτεκτονική.

Το μείζον θέμα, το οποίο καλούμαστε να 

αντιμετωπίσουμε ως Πολιτεία, αλλά και 

ως Κυβέρνηση πρωτίστως είναι το ζήτη-

μα της λειψυδρίας, ένα επώδυνο απότο-

κο της κλιματικής αλλαγής, του οποίου η 

παρουσία στις Κυκλάδες έχει θέσει ήδη 

σε κίνδυνο, καλλιέργειες, αγροτικές, κτη-

νοτροφικές και λοιπές δραστηριότητες, 

αλλά κι αυτήν την ίδια την καθημερινό-

τητα των κατοίκων.

Η Κυβέρνηση με σταθερά βήματα επι-

χειρεί να αντιμετωπίσει το φαινόμενο 

και μάλιστα πολύ πρόσφατα στην Νάξο, 

έλαβε χώρα η παρουσία έργων που θα 

υλοποιηθούν μέσω του Ταμείου Απαν-

θρακοποίησης και στοχεύουν ακριβώς 

στην μελέτη και κατασκευή έργων, με 

στόχο μεταξύ άλλων και την δομική αντι-

μετώπιση του φαινομένου της λειψυδρί-

ας με συνδυασμένα έργα μετατροπής 

του θαλασσινού νερού σε πόσιμο και 

παραγωγής ενέργειας.

Μία σημαντική επίσης παράμετρος βιώ-

σιμης ανάπτυξης για τις Κυκλάδες συν-

δέεται με την ανάδειξη και προστασία 

της πολιτιστικής κληρονομιάς. Η διατή-

ρηση των παραδοσιακών οικισμών και 

η ανάδειξη της πολιτιστικής ταυτότητας 

των Κυκλάδων μπορούν να συνδυα-

στούν με τη σύγχρονη ανάπτυξη, αρκεί 

να υπάρχει σωστός σχεδιασμός και αυ-

στηρή τήρηση των κανόνων.

▶ Η Ελλάδα βρίσκεται σε μια κρίσιμη πο-

λιτική και οικονομική καμπή. Ποιες είναι, 

κατά τη γνώμη σας, οι μεγαλύτερες προ-

κλήσεις που πρέπει να αντιμετωπίσει η 

χώρα τα επόμενα χρόνια και πώς πρέπει να 

προσαρμοστεί η πολιτική της στρατηγική; 

Πώς σκοπεύετε να συμβάλετε στην αντι-

μετώπισή τους, ειδικά ενόψει των επόμε-

νων εκλογών;

Θα διαφωνήσω μαζί σας ότι η Ελλά-

δα βρίσκεται σε κρίσιμη πολιτική και 

οικονομική καμπή. Συνολικά το διε-

θνές περιβάλλον βρίσκεται σε τέτοιου 

είδους καμπή και παραδόξως η χώρα 

μας φαίνεται προς το παρόν να στέκε-

ται αξιοπρεπώς και με αντοχές σε όλο 

αυτό το σχεδόν πρωτόγνωρο ιστορικά 

σκηνικό, στο οποίο μετά από μία παγκό-

σμια υγειονομική κρίση, εστίες πολέμου 

βρίσκονται ακόμα και στην ευρύτερη 

γειτονιά μας, όπως στο Ισραήλ, αλλά 

και σε ευρωπαϊκό έδαφος, όπως στην 

Ουκρανία. Συνεπώς, οι προκλήσεις είναι 

ήδη εδώ και μάλιστα εδώ 5 χρόνια, και 

η χώρα τις αντιμετωπίζει με μνημειώδη 

αξιοπρέπεια σε σύγκριση με το μέγεθος 

και τις δυνατότητές της και αυτό θα μου 

επιτρέψετε να πω ότι θεωρώ ότι είναι το 

αποτέλεσμα της συνεπούς και υπεύθυ-

νης άσκησης πολιτικής εκ μέρους της 

Κυβέρνησης υπό την καθοδήγηση του 

Κυριάκου Μητσοτάκη.

Ωστόσο, το γεγονός ότι σε αυτά τα 5 

χρόνια η Ελλάδα έχει κάνει σημαντικά 

βήματα προόδου, ώστε να είναι σε θέση 

να αντιμετωπίζει όρθια τις προσκλήσεις 

αυτές, δεν σημαίνει ότι οι προκλήσεις θα 

παύσουν να μας απασχολούν. Δυστυ-

χώς είναι τόσο ασταθές το ευρύτερο πα-

γκόσμιο γεωπολιτικό και οικονομικό πε-

ριβάλλον που θεωρώ ότι θα εξακολου-

θήσουμε να πρέπει να αντιμετωπίζουμε 

αποτελεσματικά τις προκλήσεις αυτές. 

Γι’ αυτό και θεωρώ ότι η μόνη ρεαλιστική 

πρόταση διακυβέρνηση για την χώρα εί-

ναι αυτή της Νέας Δημοκρατίας και δεν 

υπάρχουν αυτήν την στιγμή που μιλάμε 

εναλλακτικές προτάσεις διακυβέρνησης 

που να είναι σε θέση να προσφέρουν 

στρατηγικές και αποτελεσματικές λύσεις 

σε αυτό το διεθνές περιβάλλον.

Αν θελήσουμε να εστιάσουμε σε προ-

κλήσεις αμιγώς ελληνικού ενδιαφέρο-

ντος θεωρώ ότι μεταξύ των σημαντικό-

τερων προκλήσεων που θα κληθούμε 

να αντιμετωπίσουμε τα επόμενα χρόνια 

και στις οποίες νομίζω ότι η Κυβέρνηση 

ήδη δίνει έμφαση, αλλά θα πρέπει εντα-

τικοποιηθούν οι ρυθμοί είναι η αντιμετώ-

πιση των δημογραφικών προκλήσεων 

μέσω κινήτρων για την οικογένεια και τη 

στήριξη των νέων. 

Σε κάθε περίπτωση, ο δικός μου ρόλος 

ως βουλευτής Κυκλάδων, τόσο μέσα 

από τη Βουλή όσο και μέσα από την 

επαφή μου με τις τοπικές κοινωνίες, εί-

ναι να διασφαλίσω ότι οι πολιτικές που 

εφαρμόζουμε είναι ρεαλιστικές, δίκαιες 

και ανταποκρίνονται στις ανάγκες των 

πολιτών. Συνεχίζω να εργάζομαι για τη 

στήριξη των νησιών μας, την ανάπτυξη 

των υποδομών και τη βελτίωση της ποι-

ότητας ζωής των Κυκλαδιτών.

▶Πώς κρίνετε τη διακυβέρνηση του Κυριά-

κου Μητσοτάκη μέχρι σήμερα και ποιες εί-

ναι οι πολιτικές πρωτοβουλίες της κυβέρ-

νησης που θεωρείτε ότι έχουν τον μεγα-

λύτερο αντίκτυπο στην ελληνική κοινωνία 

και την οικονομία;

Η διακυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτά-

κη χαρακτηρίζεται από σταθερότητα, με-

ταρρυθμιστική διάθεση και αποτελεσμα-

τικότητα. Παρά τις διεθνείς κρίσεις που 

κληθήκαμε να αντιμετωπίσουμε – από 

την πανδημία και τις ενεργειακές προ-

κλήσεις μέχρι τις γεωπολιτικές εντάσεις 

– η Ελλάδα στάθηκε όρθια και συνέχισε 

την πορεία ανάπτυξης. Το κυβερνητικό 

έργο που βελτίωσε την καθημερινότητα 

των πολιτών είναι ευρύτατο και σίγουρα 

δεν μπορεί να εξαντληθεί στο πλαίσιο 

μίας συνοπτικής απάντησης, αλλά αν θα 

έπρεπε να ξεχωρίσω κάποιες από τις πο-

λιτικές αυτές, προσωπικά θα προέκρινα 

την μείωση φόρων και εισφορών, που 

έδωσε ανάσα στην επιχειρηματικότητα 

και στα ελληνικά νοικοκυριά, την ενίσχυ-

ση της εθνικής άμυνας, με εξοπλιστικά 

προγράμματα που διασφαλίζουν την κυ-

ριαρχία της χώρας μας, την προσέλκυ-

ση επενδύσεων και η δημιουργία νέων 

θέσεων εργασίας, που έχουν οδηγήσει 

σε ανάπτυξη και σημαντική μείωση της 

ανεργίας και βεβαίως την  στήριξη του 

κοινωνικού κράτους, με προγράμματα 

για την οικογένεια, την υγεία και την παι-

δεία.

Η Ελλάδα σήμερα είναι μια χώρα που 

εμπνέει εμπιστοσύνη, με ισχυρό διεθνές 

κύρος και θετικούς οικονομικούς δεί-

κτες. Η κυβέρνηση συνεχίζει το μεταρ-

ρυθμιστικό της έργο, με στόχο μια Ελλά-

δα σύγχρονη, ανταγωνιστική, αλλά και 

κοινωνικά δίκαιη.

από την Κορίνα Τριανταφύλλου
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 Χουρδάκης:

Θέτω την παραίτησή μου 
στη διάθεση του Στέφανου 

Κασσελάκη 
«Αντιλαµβάνοµαι την αστοχία µιας δηµόσιας έκφρασης»

Με µεγάλα προβλήµατα έχει ξεκινήσει η διεύ-

ρυνση του κόµµατος του Στέφανου Κασσε-

λάκη, «Κϊνηµα ∆ηµοκρατίας». Όπως ήδη έχει 

γράψει το newsit.gr, η προερχόµενη από 

τον ΣΥΡΙΖΑ, Κυριακή Μάλαµα εξέφρασε την 

δυσαρέσκειά της µε δηλώσεις που έκανε ο 

προερχόµενος από την Πλεύση Ελευθερί-

ας βουλευτής Μιχάλης Χουρδάκης για την 

Συµφωνία των Πρεσπών. 

Η αντίδραση της Κυριακής Μάλαµα, η οποία 

απειλεί µε αποχώρηση από το Κίνηµα ∆ηµο-

κρατίας οδήγησε τον πρόσφατα ορισθέ-

ντα εκπρόσωπο Τύπου Μιχάλη Χουρδά-

κη να θέσει την παραίτησή του στην διάθε-

ση του Στέφανου Κασσελάκη. «Στην πρόσφα-

τη συνέντευξή µου στη ΒΕΡΓΙΝΑ ΤΗΛΕΟΡΑ-

ΣΗ, σε ερώτηση της δηµοσιογράφου Χριστί-

νας Τσόρµπα για τη Συµφωνία των Πρεσπών 

εξέφρασα της προσωπική µου άποψη -όπως 

δήλωσα ρητά- και όχι τη θέση του Κινήµα-

τος ∆ηµοκρατίας. Ξεκαθάρισα, µάλιστα, ότι η 

βελτίωση της Συµφωνίας θα είναι η πρότα-

σή µου στα όργανα του κόµµατος, εκεί δηλα-

δή που συζητιούνται όλες οι θέσεις και παίρ-

νονται οι αποφάσεις σε ένα συλλογικό Κίνη-

µα, ανοιχτό σε όλους. Όσο για τη συνεργα-

σία µε τα κόµµατα της Ακροδεξιάς δεν υπάρ-

χει κανένα ενδεχόµενο να υπάρξει. Άλλωστε, 

αυτά αποτελούν διαχρονικά τη ρεζέρβα του 

Κυριάκου Μητσοτάκη», τονίζει σε δήλωσή του 

ο Μιχάλης Χουρδάκης.

Και καταλήγει: «Αντιλαµβάνοµαι την αστο-

χία της δηµόσιας έκφρασης µιας προσω-

πικής σκέψης, καθώς µε τον ρόλο που είχα 

αναλάβει -µόλις λίγες ώρες πριν- κάθε µου 

δήλωση ταυτίζεται µε το Κίνηµα ∆ηµοκρα-

τίας, του οποίου τις θέσεις υιοθετώ πλήρως 

και προτίθεµαι να εκφράζω. Αφού λοιπόν, 

σε καµία περίπτωση, δεν πρέπει η συζήτη-

ση να µετατοπιστεί από το µείζον ζήτηµα 

που αντιµετωπίζει η χώρα, ήτοι το έγκλη-

µα των Τεµπών και τη συγκάλυψη από την 

κυβέρνηση του Κ. Μητσοτάκη, θέτω την 

παραίτησή µου στη διάθεση του Προέ-

δρου του Κινήµατος ∆ηµοκρατίας, Στέφανο 

Κασσελάκη».

π
ολ

ιτ
ικ

ή
 ∆ηµοσκόπηση MRB: Αρνητική «ψήφος» των 
πολιτών σε κυβέρνηση και ∆ικαιοσύνη για τα 
Τέµπη – Οργισµένο το 46,8%
Η δηµοσκόπηση της MRB έγινε µετά τις συγκεντρώ-

σεις των Τεµπών και καταγράφει τις απόψεις των πολι-

τών για το φλέγον ζήτηµα της επικαιρότητας.

Σύµφωνα λοιπόν µε τα αποτελέσµατα της δηµοσκό-

πησης της MRB που παρουσιάστηκε από το Open, 

το απόγευµα της Πέµπτης (30/1/25), το 77,5% των 

πολιτών που ρωτήθηκε, απάντησε µάλλον/σίγουρα 

όχι στην ερώτηση αν η ∆ικαιοσύνη κάνει ό,τι µπορεί 

για να πέσει φως στην υπόθεση των Τεµπών. Στην 

ίδια ερώτηση για την κυβέρνηση, το 81,1% απάντησε 

µάλλον/σίγουρα όχι…

Οργισµένοι οι πολίτες – 
Σηµαντικότερο πρόβληµα η 
ακρίβεια
Η ακρίβεια παραµένει το σηµαντικότερο πρόβληµα για 

τους πολίτες σε ποσοστό 51,4% ενώ σε ερώτηση για 

τα συναισθήµατά τους, το 46,8% δήλωσε ότι η οργή 

για το παρόν και το µέλλον της χώρας, τους εκφράζει 

περισσότερο. Το αµέσως επόµενο είναι παραίτηση / 

απογοήτευση σε ποσοστό 43,1%

Στην διευκρινιστική ερώτηση για την οργή, το 70,7% 

απάντησε ότι νιώθει έτσι λόγω της διαφθοράς.

Για την εκλογή Προέδρου της 
∆ηµοκρατίας
Οι πολίτες αξιολογούν τους υποψήφιους για την 
Προεδρία της Δημοκρατίας, ως εξής:
Τασούλας 41.5% θετικά και 39,3% αρνητικά
Κατσέλη 40,7% θετικά και 37,7% αρνητικά,
Γιαννίτσης 25,7% θετικά και 42,8% αρνητικά
Κυριακού 8,5% θετικά και 42,1% αρνητικά

Οι περισσότεροι (40,1%) θεωρούν ότι ο πρωθυ-
πουργός επέλεξε τον Κώστα Τασσούλα «για 
λόγους εσωκομματικής ηρεμίας και συγκράτησης 
από απώλειες δεξιότερα της ΝΔ».
Όσο για τον Νικήτα Κακλαμάνη στην προεδρία της 
Βουλής, το 57,8% τον αξιολογεί πολύ και αρκετά 
θετικά ενώ 23,7% αρκετά ή πολύ αρνητικά.
Καταλληλότερος πρωθυπουργός παραμένει ο 
Κυριάκος Μητσοτάκης με 21,7% και ακολουθεί ο 
Νίκος Ανδρουλάκης με 7,25%
Για την Εικόνα – Δημοτικότητα Πολιτικών Αρχη-
γών, στην 1η θέση βρίσκεται η Ζωή Κωνσταντο-
πούλου με 31,6% 

Πρόθεση και εκτίµηση ψήφου
Στην κάρτα με την πρόθεση ψήφου, η ΝΔ παρα-
μένει στην πρώτη θέση με 21% και ακολουθεί το 
ΠΑΣΟΚ με 12,4%

 Δεν πρόλαβε να «ζεστάνει» την καρέκλα του εκπροσώπου Τύπου 
του Κινήματος Δημοκρατίας ο βουλευτής 

πολιτικη



πολιτικη

Πώς λειτουργεί η έξυπνη στάθμευση
Τα συστήµατα έξυπνης διαχείρισης στάθµευσης χρη-

σιµοποιούν τεχνολογίες όπως αισθητήρες, κάµερες 

και λογισµικά ανάλυσης δεδοµένων για να εντοπί-

ζουν σε πραγµατικό χρόνο διαθέσιµες θέσεις στάθ-

µευσης. Οι πληροφορίες αυτές προβάλλονται στους 

οδηγούς µέσω εφαρµογών για κινητά τηλέφωνα ή 

ηλεκτρονικές πινακίδες στον δρόµο. Παράλληλα, οι 

ψηφιακές πλατφόρµες επιτρέπουν την ηλεκτρονική 

πληρωµή, εξαλείφοντας την ανάγκη για παραδοσια-

κά µηχανήµατα εισιτηρίων.

Οφέλη για τους πολίτες και τους Δήμους
Η έξυπνη στάθµευση µειώνει τον χρόνο αναζήτησης 

θέσης, περιορίζει την κυκλοφοριακή συµφόρηση και 

συµβάλλει στην εξοικονόµηση καυσίµων και τη µείω-

ση των εκποµπών ρύπων. Επιπλέον, η διαφάνεια στις 

χρεώσεις και η ευκολία στις πληρωµές ενισχύουν τη 

θετική εµπειρία των χρηστών.

Για τους ∆ήµους, τα συστήµατα αυτά προσφέρουν 

τη δυνατότητα καλύτερης αξιοποίησης των δηµόσι-

ων χώρων, αυξάνοντας παράλληλα τα έσοδα από 

τη στάθµευση. Επιπλέον, η συλλογή δεδοµένων για 

τις συνήθειες στάθµευσης µπορεί να συµβάλει στον 

σχεδιασµό πιο βιώσιµων πολιτικών µετακίνησης.

Παραδείγματα εφαρμογών
Πολλοί ∆ήµοι στην Ευρώπη, όπως η Βαρκελώνη και 

η Κοπεγχάγη, έχουν ήδη υιοθετήσει τέτοια συστήµα-

τα, µε θεαµατικά αποτελέσµατα στη βελτίωση της 

κυκλοφορίας και την εµπειρία των πολιτών. Στην Ελ-

λάδα, πρωτοβουλίες για «έξυπνη στάθµευση» έχουν 

αρχίσει να υλοποιούνται σε πόλεις όπως η Τρίκαλα 

και η Θεσσαλονίκη.

Το μέλλον της έξυπνης στάθμευσης
Η επένδυση σε έξυπνες λύσεις στάθµευσης αποτελεί 

µονόδροµο για τους ∆ήµους που επιθυµούν να ανα-

βαθµίσουν την ποιότητα ζωής των κατοίκων τους. Η 

συνεργασία µε τεχνολογικούς φορείς και η διαρκής 

ενηµέρωση των πολιτών για τα οφέλη τέτοιων συ-

στηµάτων θα καθορίσουν την επιτυχία τους. Η έξυ-

πνη διαχείριση στάθµευσης δεν είναι απλώς µια τε-

χνολογική καινοτοµία, αλλά µια ουσιαστική λύση στο 

χρόνιο πρόβληµα των πόλεων.

από την Κορίνα 
Τριανταφύλλου

Έξυπνη ∆ιαχείριση Στάθµευσης:

Λύση στο Χρόνιο 
Πρόβληµα των 

Πόλεων
Η έλλειψη χώρων στάθμευσης αποτελεί ένα από τα πιο σοβαρά προβλήματα 
των σύγχρονων πόλεων. Η κυκλοφοριακή συμφόρηση, οι χαμένοι χρόνοι 

αναζήτησης θέσης και η άσκοπη κατανάλωση καυσίμων επιβαρύνουν όχι μόνο 
την καθημερινότητα των πολιτών αλλά και το περιβάλλον. Η λύση σε αυτό το 

διαχρονικό πρόβλημα φαίνεται να βρίσκεται στην «έξυπνη διαχείριση στάθμευσης», 
μια τεχνολογική προσέγγιση που υπόσχεται αποτελεσματική χρήση των διαθέσιμων 

χώρων στάθμευσης και βελτιωμένη εμπειρία για τους οδηγούς.
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▶  Ποια είναι η τρέχουσα πρόοδος στην ανάπλαση του 

Φαληρικού Όρμου και ποιοι είναι οι κύριοι στόχοι που 

θέλετε να επιτευχθούν στο άμεσο μέλλον;

Μετά από πολύχρονη, μεθοδική και κοπιώδη προ-

σπάθεια, είμαστε στην ευχάριστη θέση να μπο-

ρούμε να μιλάμε – πλέον – με συγκεκριμένα χρο-

νοδιαγράμματα και ορόσημα για τη Β’ Φάση της 

Ανάπλασης του Φαληρικού Όρμου, δηλαδή την 

κατασκευή του νέου πρότυπου Μητροπολιτικού 

Πάρκου. Πρόκειται για το μεγαλύτερο έργο αστικής 

ανάπλασης όχι μόνο της χώρας, αλλά ολόκληρης 

της Ευρώπης, το οποίο ονοματίσαμε «ΑΕΝΑΟΝ», 

ακριβώς προκειμένου να συμβολίζει την αδιάκο-

πη εξέλιξη. Είναι ευρέως γνωστό ότι υπήρχαν με-

γάλες εγγενείς δυσκολίες στο project, λόγω των 

απαιτούμενων οικονομικών πόρων, του μεγέθους 

και της πολυπλοκότητας του έργου. Για να μιλή-

σουμε συγκεκριμένα, οι εργασίες κατασκευής του 

Πάρκου και των συνοδών έργων θα στοιχίσουν 

– προϋπολογιστικά – 370.000.000€, ενώ - συνε-

πεία της ένταξης του συνόλου έργου στο Επιχειρη-

σιακό Πρόγραμμα ΥΜΕΠΕΡΑΑ, ως «Μεγάλου Έρ-

γου» - όλο το ποσό θα καλυφθεί από κοινοτικούς 

πόρους. Ως εκ τούτου, είναι εξαιρετικά σημαντικό 

ότι μπορούμε να ανακοινώσουμε πια ότι η Β’ Φάση 

θα δημοπρατηθεί μέχρι τα τέλη Μαρτίου και, καλώς 

εχόντων των πραγμάτων, μέχρι το τέλος του τρέ-

χοντος έτους θα έχει υπογραφεί η σύμβαση με τον 

ανάδοχο που θα προκύψει από την οικεία διαγωνι-

στική διαδικασία. Όσοι έχουμε την τύχη να συζητά-

με με τους μελετητές και να βλέπουμε τις σχετικές 

φωτορεαλιστικές απεικονίσεις, διαπιστώνουμε ότι, 

με την ολοκλήρωση του έργου, θα έχει αποκατα-

σταθεί το όραμα της επανασύνδεσης της πόλης 

με τη θάλασσα, με τη δημιουργία ενός κατάφυτου 

πάρκου 550 στρεμμάτων, απολύτως δημοσίου 

χαρακτήρα, με ελεύθερη πρόσβαση για όλους, με 

μέριμνα για τους συμπολίτες μας με κινητικά προ-

βλήματα, με χώρους άθλησης και πολιτισμού και 

ήπιες εμπορικές χρήσεις, με ανάδειξη του Ιλισού 

ποταμού και αξιοποίηση του υφιστάμενου γηπέδου 

beach volley. Δεν πρέπει να αμελούμε, εξάλλου, 

ότι το έργο αυτό, το οποίο προσδοκούμε να έχει 

ολοκληρωθεί στα τέλη του 2028, θα συνέχεται με 

το άλλο μεγάλο έργο του Αστικού Περιπάτου, ήτοι 

του εμβληματικού πεζοδρόμου – ποδηλατοδρόμου, 

που θα ξεκινάει από την Καλλιθέα και θα καταλήγει 

στη Βουλιαγμένη, αναδεικνύοντας τη μοναδικότη-

τα της Αττικής Ριβιέρας. Τέλος, είναι εξαιρετικά ση-

μαντικό να προσθέσω ότι στο Φορέα Διαχείρισης 

του Μητροπολιτικού Πάρκου, ήτοι στον εποπτικό 

της λειτουργίας του φορέα, πρωταγωνιστικό ρόλο 

θα έχει η Περιφέρεια Αττικής, λειτουργώντας έτσι 

ως θεματοφύλακας του δημόσιου χαρακτήρα του.

▶  Ο Περιφερειάρχης, κ. Νίκος Χαρδαλιάς, ανακοίνω-

σε πρόσφατα 280+1 έργα, συνολικού προϋπολογι-

σμού 2,16 δισ. Ευρώ, έως το 2028. Ποια από αυτά 

τα έργα έχουν ήδη δημοπρατηθεί για τον Νότιο Τομέα 

και ποια είναι τα πιο σημαντικά έργα που αναμένονται;

Πράγματι, πριν λίγες εβδομάδες, ο Περιφερειάρ-

χης, κ. Νίκος Χαρδαλιάς, με απόλυτη εξωστρέφεια 

και διαφάνεια ανακοίνωσε τα 280 – πλέον του εμ-

βληματικού έργου της Ανάπλασης του Φαληρικού 

Όρμου – έργα που ενετάχθησαν στο Πρόγραμμα 

Εκτελεστέων Έργων της Περιφέρειας και τα οποία 

όχι μόνο θα δημοπρατηθούν ή θα ξεκινήσουν, αλλά 

θα ολοκληρωθούν στους 66 Δήμους της Αττικής 

μέχρι το τέλος της παρούσης διοικητικής θητείας. 

Επί της αρχής, επιτρέψτε μου να πω ότι αυτό είναι 

κάτι πρωτόγνωρο και καινοτόμο, εντάσσεται, δε, 

στη στόχευση του Περιφερειάρχη να επικρατεί από-

λυτη διαφάνεια στο ζήτημα των υλοποιούμενων 

υπό την εποπτεία και χρηματοδότηση της Περιφέ-

ρειας Αττικής έργων. Να ξέρει ο κάθε πολίτης τον 

φορέα υλοποίησης, την πηγή χρηματοδότησης, τον 

προϋπολογισμό και το χρονοδιάγραμμα κάθε έρ-

γου. Σε ό, τι αφορά στο Νότιο Τομέα της Αθήνας, 

αισθάνομαι απόλυτα ικανοποιημένος, καθώς για 

την πραγματοποίηση των έργων των 8 Δήμων της 

περιοχής, συμπεριλαμβανομένων των έργων δια-

δημοτικής εμβέλειας, όπως το Φαληρικό Πάρκο, θα 

διοχετευθούν – προϋπολογιστικά – 500.000.000€ 

σχεδόν. Με τον τρόπο αυτό, καθίσταται σαφές ότι η 

περαιτέρω αναβάθμιση της ζωής και της καθημε-

ρινότητας των κατοίκων της ευρύτερης περιοχής 

αποτελεί απόλυτη προτεραιότητα και της παρούσας 

Διοίκησης της Περιφέρειας. Κάποια από τα έργα 

αυτά έχουν ήδη δημοπρατηθεί και υλοποιούνται, 

όπως η κατασκευή του εμβληματικού Κλειστού Γυ-

μναστηρίου 3.500 θέσεων της οδού Αρτάκης, στη 

Νέα Σμύρνη και το αντιπλημμυρικό της οδού Κανά-

ρη, στον Άλιμο, με την παρούσα Διοίκηση και τον 

Περιφερειάρχη προσωπικά να καταβάλουμε μεγά-

λη προσπάθεια να αντιπαρέλθουμε προβλήματα 

και αρρυθμίες που προέκυψαν στους αναδόχους, 

2  www.dimarxos365.gr

ΑντιπεριφερειΑρχης νότιόυ τόμεΑ Αθηνών

Την επιδίωξη απόλυτης διαφάνειας στο ζήτημα των υλοποιούμενων υπό την 
εποπτεία και χρηματοδότηση της Περιφέρειας Αττικής έργων επισημαίνει ο 
Χρήστος Θεοδωρόπουλος, Αντιπεριφερειάρχης στον Νότιο Τομέα Αθηνών και 
Δικηγόρος σε μια εκ βαθέων συνέντευξη στην ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica 
Times» και την Οικονομική Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

«Η περαιτέρω αναβάθμιση της ζωής και της 

καθημερινότητας των κατοίκων της ευρύτερης 

περιοχής αποτελεί απόλυτη προτεραιότητα και της 

παρούσας Διοίκησης της Περιφέρειας»

Έργα 500 εκατ. € στα Νότια 
έως το τέλος της θητείας μας

Απόκλειςτικη ςυνεντευΞη: 

Χρήστος  
Θεοδωρόπουλος
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ώστε να επισπεύσουμε τους χρόνους ολοκλήρω-

σης. Είναι γνωστό, εξάλλου, ότι ο Περιφερειάρχης 

δίνει μεγάλη έμφαση στην αντιπλημμυρική θωρά-

κιση. Για τον λόγο αυτό, έχουν ενταχθεί στο Πρό-

γραμμα Εκτελεστέων Έργων της Περιφέρειας τόσο 

η ανάπλαση του Ρέματος της Πικροδάφνης από 

τη Λεωφόρο Βουλιαγμένης μέχρι την εκβολή του 

στην Παραλιακή όσο και σημαντικά αντιπλημμυρι-

κά έργα στους Δήμους Αγίου Δημητρίου, Γλυφά-

δας και Π. Φαλήρου. Παράλληλα, αντιλαμβανόμε-

νοι τη μεγάλη ανάγκη που επικρατεί για αξιοπρεπή 

σχολικά κτίρια και Δομές εκπαίδευσης, εντάξαμε 

την κατασκευή Παιδικού Σταθμού στην οδό Πλου-

τάρχου στον Άγιο Δημήτριο, την κατασκευή του 

14ου Παιδικού Σταθμού στην Καλλιθέα, καθώς και 

την ενεργειακή αναβάθμιση του 3ου Δημοτικού 

Σχολείου της Γλυφάδας, του 3ου Παιδικού Σταθ-

μού του Μοσχάτου και σχολικών κτιρίων του Δήμου 

Αλίμου, ενώ – ασφαλώς – θα χρηματοδοτήσουμε 

και σωρεία άλλων επεμβάσεων, όπως η ανάπλαση 

του Οικογενειακού Πάρκου 208 και του Μαρίνειου 

Μορφωτικού Κέντρου στο Δήμο Ελληνικού-Αργυ-

ρούπολης, αστικών αναπλάσεων και έργων οδο-

ποιίας. Δόγμα της παρούσας Διοίκησης αποτελεί η 

ισονομία μεταξύ των Δήμων και η προτεραιοποίη-

ση των πλέον ανελαστικών αναγκών των πολιτών.

▶  Έχουν γίνει σημαντικά βήματα για την πάταξη της δι-

αφθοράς στη Διεύθυνση Μεταφορών της Περιφέρειας 

Αττικής. Υπάρχουν σχέδια για την εφαρμογή ανάλο-

γων μέτρων και σε άλλες Υπηρεσίες, προκειμένου να 

διασφαλιστεί η πλήρης αποκατάσταση της διαφάνειας 

και της αποτελεσματικότητας;

O Περιφερειάρχης έδειξε - ήδη από την ανάληψη 

των καθηκόντων του – ότι είναι ιδιαίτερα ευαίσθη-

τος σε θέματα διαφθοράς. Πράγματι και κατά την 

προσωπική μου άποψη, η απόλυτη διαφάνεια στις 

σχέσεις Περιφέρειας – πολιτών είναι πρώτιστης ση-

μασίας. Έτσι, μπορεί να εξέπληξε πολλούς η στάση 

του Περιφερειάρχη να προβεί σε σαρωτικές αλ-

λαγές τόσο στις Διευθύνσεις Μεταφορών όσο και 

στις Διευθύνσεις Υγειονομικού Ελέγχου όλων των 

Περιφερειακών Ενοτήτων, καθώς κάτι τέτοιο δε 

συνηθίζεται, πλην αναδεικνύει μια γενικότερη στά-

ση που θέλει να επιδείξει και η οποία πρέπει – θε-

ωρώ – να διατρέχει οριζόντια και κάθετα τη Δημό-

σια Διοίκηση. Και τούτο διότι από τη μία πρέπει να 

αποκατασταθεί πλήρως η «ταλαιπωρημένη» σχέση 

εμπιστοσύνης Διοίκηση και διοικούμενων, ενώ από 

την άλλη δεν πρέπει να υπάρχει η παραμικρή σκιά 

πάνω από τους υπαλλήλους της Περιφέρειας Ατ-

τικής, οι οποίοι στη συντριπτική τους πλειοψηφία 

επιτελούν σοβαρότατο έργο, με μεγάλη υπευθυνό-

τητα και αυταπάρνηση και – συχνότατα – ερχόμενοι 

αντιμέτωποι με σημαντικές ελλείψεις και δυσεπίλυ-

τα εγγενή προβλήματα, όπως η υποστελέχωση των 

Υπηρεσιών τους. Ως εκ τούτου, η εκ του σύνεγγυς 

εποπτεία της λειτουργίας των Υπηρεσιών, η στενή 

σχέση και διάδραση με τους Προϊστάμενους των 

οικείων Διευθύνσεων και η σε βάθος εξέταση των 

καταγγελιών αποτελούν τον οδικό χάρτη, ώστε οι 

πολίτες να αισθάνονται θωρακισμένοι έναντι τυχόν 

φαινομένων αδιαφάνειας και διαφθοράς.

▶  Αναμένονται αλλαγές στην οργανωτική δομή της 

Περιφέρειας Αττικής. Τι ακριβώς συνεπάγεται αυτή 

η αναδιοργάνωση για την αποτελεσματικότητα των 

Υπηρεσιών και την ενίσχυση της διοικητικής λειτουρ-

γίας;

Ο Οργανισμός της Περιφέρειας Αττικής, αλλά και 

κάθε οργανωτικής Δομής, αποτυπώνει τον τρόπο 

λειτουργίας της. Για τον λόγο αυτό, εξάλλου, είναι 

πολύ σημαντική κάθε σκέψη ή προσπάθεια τρο-

ποποίησής του. Τούτο, δε, ισχύει a fortiori για την 

Περιφέρεια Αττικής, η οποία αποτελεί τον μεγαλύ-

τερο και πλέον πολυδαίδαλο Οργανισμό Τοπικής 

Αυτοδιοίκησης της χώρας. Για να αντιληφθούν οι 

αναγνώστες σας το εύρος αρμοδιοτήτων των Υπη-

ρεσιών της, αρκεί να συνυπολογίσει ότι η Περιφέ-

ρεια Αττικής περιλαμβάνει 66 Δήμους και το 45% 

περίπου του πληθυσμού της χώρας. Ο ίδιος ο Περι-

φερειάρχης, κ. Νίκος Χαρδαλιάς, έχει θέσει από την 

αρχή της θητείας του ως κύρια στόχευσή του την 

τροποποίηση του Οργανισμού. Αντιλαμβάνομαι ότι 

κύριο μέλημά του είναι να πάψει να υφίσταται το 

μεγάλο πρόβλημα της αλληλοεπικάλυψης αρμοδι-

οτήτων μεταξύ Υπηρεσιών της ίδιας της Περιφέρει-

ας Αττικής και, κατ’ αποτέλεσμα, να καταστούμε πιο 

αποτελεσματικοί και γρήγοροι στις επεμβάσεις μας. 

Μπορεί να ξενίζει κάποιους, αλλά π.χ. υπάρχουν 

οδικές αρτηρίες, αρμοδιότητα επεμβάσεων στις 

οποίες έχει η Διεύθυνση Μητροπολιτικών Υποδο-

μών και άλλες, στις οποίες αρμοδιότητα έχει η Διεύ-

θυνση Τεχνικών Έργων, πράγμα εξόχως παράδο-

ξο και – εν τέλει – αντιπαραγωγικό. Αντίστοιχα, ένα 

διοικητικό σχήμα «οριζόντιων» Διευθύνσεων, π.χ. 

Οδοποιίας, Αντιπλημμυρικής Θωράκισης κ.λπ., ήτοι 

Διευθύνσεων «ειδικού αντικειμένου» με οριζόντια - 

καθολική αρμοδιότητα για όλη τη χωρική εμβέλεια 

της Περιφέρειας Αττικής, ενδεχομένως να είναι πιο 

αποτελεσματικό από το σήμερα υφιστάμενο. Ως εκ 

τούτου, θεωρώ πως η ώσμωση και η ανταλλαγή 

γόνιμων απόψεων μεταξύ της Διοίκησης και των 

Γενικών Διευθύνσεων της Περιφέρειας Αττικής 

μπορεί να φέρει το επιθυμητό αποτέλεσμα, ήτοι την 

αύξηση της αποτελεσματικότητας και του χρόνου 

δράσης των Υπηρεσιών, επί σκοπώ βέλτιστης εξυ-

πηρέτησης του πολίτη και των αναγκών του. Δεν 

πρέπει να αμελούμε ότι ζούμε σε έναν κόσμο με 

διαρκώς μεταβαλλόμενες ανάγκες, κάτι που αντα-

νακλάται μοιραία και στον τρόπο διάρθρωσης των 

διοικητικών δομών τόσο της κεντρικής Κυβέρνη-

σης όσο και των ΟΤΑ. 

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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«Συνεχίζουμε με 
αμείωτους ρυθμούς 
την υλοποίηση του 
προγράμματός μας και 
της ισχυρής εντολής 
που λάβαμε από τους 
συμπολίτες μας για μια 
πόλη καθαρή, φιλική και 
ανθρώπινη»

ΓΙΑΝΝΗΣ 
ΠΙΣΙΜΙΣΗΣ 
ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΒΡΙΛΗΣΣΙΩΝ: 

Ο Γιάννης Πισιμίσης Δήμαρχος Βριλησσίων, μιλάει 
στους Atticatimes για την διασφάλιση του αστικού 
περιβάλλοντος και τους πολεοδομικούς ελέγχους 
που θα διενεργούνται στα Βριλήσσια ύστερα από 
την απόφαση της Ολομέλειας του ΣτΕ, για την 
διευκόλυνση που επέφερε στους πολίτες η χρήση 
της εφαρμογής Novoville, για την αναβάθμιση των 
υποδομών και των υπηρεσιών του Δήμου καθώς και 
για τις σημαντικές βελτιώσεις που επιτεύχθηκαν στον 
τομέα της Καθαριότητας.

ΑπΟκΛεΙΣτΙκΗ ΣΥΝεΝτεΥΞΗ



▶Κύριε Δήμαρχε, η απόφαση της Ολομέλειας 

του ΣτΕ αποτελεί μια σημαντική δικαίωση για τον 

Δήμο Βριλησσίων. Ποια είναι τα επόμενα βήμα-

τα της Δημοτικής Αρχής για να διασφαλίσετε την 

προστασία του αστικού περιβάλλοντος και να ενι-

σχύσετε τον πολεοδομικό έλεγχο στην πόλη;

Είναι αλήθεια ότι αποτέλεσε δικαίωση για την 

πόλη μας η απόφαση της Ολομέλειας του ΣτΕ 

με την οποία κρίθηκε αντισυνταγματικός ο 

Νέος Οικοδομικός Κανονισμός. Ήδη από τον 

Απρίλιο, με ομόφωνη απόφαση του Δημοτικού 

Συμβουλίου, είχαμε προχωρήσει στην αναστο-

λή έκδοσης οικοδομικών αδειών που έκαναν 

χρήση των ευνοϊκών διατάξεων του ΝΟΚ. Δεν 

μείναμε όμως, εκεί καταφέραμε και επέστρεψε 

σε εμάς στο Δήμο Βριλησσίων η αρμοδιότητα 

χορήγησης βεβαιώσεων υψομέτρου από την 

Υπηρεσία Δόμησης Αγίας Παρασκευής που 

υπαγόμαστε. Το γεγονός αυτό επέτρεψε στον 

Δήμο μας να ελέγχει το ύψος των νέων οικο-

δομών και να διασφαλίσει ότι δεν γίνεται κα-

μία χρήση των ευνοϊκών διατάξεων του ΝΟΚ. 

Η απόφαση της Ολομέλειας του ΣτΕ δικαιώνει 

πλήρως τη στάση που τηρήσαμε. Πρωταρχικό 

μας μέλημα ήταν η προστασία του αστικού μας 

περιβάλλοντος, της οικιστικής και πολεοδομι-

κής φυσιογνωμίας και ταυτότητας της πόλης 

μας. Μοναδικός μας γνώμονας είναι πάντοτε, 

το καλό της πόλης μας.

▶ Πως λειτούργησε η  χρήση της ψηφιακής εφαρ-

μογής Novoville που θέσατε σε λειτουργία για 

την επίλυση αιτημάτων ώστε να ενισχύσετε ακό-

μα περισσότερο την εξυπηρέτηση των πολιτών;

Ήταν θεαματική η πρόοδος που επιτεύχθηκε 

σε έναν από τους πλέον νευραλγικούς τομείς, 

τη συγκεντρωτική καταγραφή και την επίλυση 

των αιτημάτων των πολιτών με ψηφιακό τρό-

πο. Η εφαρμογή Novoville ενεργοποιήθηκε 

πράγματι και με ουσιαστικό τρόπο. Τα συνολικά 

αιτήματα που υποβλήθηκαν μέσω της εφαρμο-

γής το 2024 ήταν 8.156, όταν το 2023 είχαν 

υποβληθεί μόλις 1.313 αιτήματα. Τα αιτήματα 

που έχουν επιλυθεί το 2024 ήταν 6.928, όταν 

το 2023 ήταν 849. Δηλαδή το 86% του συνό-

λου αιτημάτων επιλύθηκαν το 2024. Eίναι χα-

ρακτηριστικό πως το 2024 1.703 συμπολίτες 

μας εγγράφηκαν στην εφαρμογή έναντι 792 

το 2023. Ο μέσος χρόνος επίλυσης ανάλογα 

και το είδος του αιτήματος είναι λίγες ημέρες.

▶ Αναφέρετε μας κάποιες σημαντικές προόδους 

που έχουν επιτευχθεί στην αναβάθμιση των 

υποδομών και των υπηρεσιών για τους πολίτες 

καθώς και ποιες ενέργειες έχουν γίνει για την 

ανάπτυξη νέων έργων υποδομής, όπως η ανακα-

τασκευή παιδικών χαρών, η ενεργειακή αναβάθ-

μιση σχολείων και η δημιουργία νέων κοινωνι-

κών δομών, ως προς την ενίσχυση της ποιότητας 

ζωής των κατοίκων του Δήμου;

Σημαντικό έργο ήταν και η ανακατασκευή της 

παιδικής χαράς στην οδό Τροίας, ενώ το σύ-

νολο των παιδικών χαρών στην πόλη μας δι-

αθέτουν πλέον σήμα καταλληλότητας από το 

Υπουργείο Εσωτερικών είναι ασφαλείς και 

πιστοποιημένες. Προχωρήσαμε, επίσης, στην 

ανακατασκευή των ανοιχτών γηπέδων μπά-

σκετ, τένις, χάντμπολ, βόλεϊ επί των οδών 

Ολύμπου και Δωδεκανήσου, στον καθαρισμό 

της λίμνης στην πρ. Ναυτική Βάση και την 

ανάπλαση στον περιβάλλοντα χώρο, αλλά και 

στην αναβάθμιση των πάρκων και των κοινό-

χρηστων χώρων στην πόλη μας. Παράλληλα, 

ολοκληρώθηκαν οι εργασίες ενεργειακής ανα-

βάθμισης στο 1ο Γυμνάσιο και στο 1ο Λύκειο 

της πόλης μας και οι εργασίες στα συστήματα 

πυρασφάλειας των Δημοτικών Παιδικών και 

Βρεφονηπιακών Σταθμών που για χρόνια δεν 

λειτουργούσαν.

Προχωρήσαμε στην δημιουργία του νέου 

ΚΔΑΠ για παιδιά ηλικίας 5-12 ετών αλλά και 

του νέου θεσμού του Παιδικού Φεστιβάλ και 

της Μαθητικής Συνδιάσκεψης. Παράλληλα, 

για πρώτη φορά διευρύνθηκε ο αριθμός των 

παιδιών που συμμετείχαν στο Summer Camp, 

ενώ δικαίωμα συμμετοχής απέκτησαν και 

τα παιδιά του νηπιαγωγείου. Σημαντικά ενι-

σχύθηκε τόσο το Κέντρο Μελέτης όσο και το 

«Ελεύθερο Πανεπιστήμιο» του Δήμου μας το 

οποίο αναβαθμίστηκε. Σημαντική προσπάθεια 

καταβλήθηκε και στην μετάβαση της διαχείρι-

σης και συντήρησης των Σχολικών Μονάδων 

της πόλης μετά την κατάργηση των Σχολικών 

Επιτροπών με αποτέλεσμα να μην παρατηρη-

θούν ελλείψεις στα Σχολεία μας. Στα ζητήματα 

κοινωνικής πολιτικής προχωρήσαμε σε εξορ-

θολογισμό της λειτουργίας των δομών μας 

μέσω πολιτικών στοχευμένης και ουσιαστικής 

στήριξης των ευάλωτων κοινωνικών ομάδων. 

Τέλος, ιδρύσαμε για πρώτη φορά Σώμα Εθε-

λοντών στον Δήμο μας το οποίο ήδη έχει ση-

μαντική συνεισφορά στις δράσεις μας.

▶ Κύριε Δήμαρχε, με δεδομένες τις σημαντικές 

βελτιώσεις στον τομέα της Καθαριότητας και τα 

εντυπωσιακά αποτελέσματα στη διαλογή στην 

πηγή, ποιο είναι το επόμενο στρατηγικό βήμα της 

Δημοτικής Αρχής για τη διαχείριση των απορριμ-

μάτων και την περαιτέρω ενίσχυση της ανακύ-

κλωσης στην πόλη;

Από την αρχή της θητείας μας η Δημοτική 

Αρχή έδωσε έμφαση στην ανάταξη του το-

μέα της Καθαριότητας στην πόλη μας. Η επι-

στροφή του οδοκαθαρισμού μετά από πολ-

λά χρόνια σε συνδυασμό με τις επιχειρήσεις 

καθαριότητας στις γειτονιές και τους κοινό-

χρηστους άφησαν θετικό αποτύπωμα, ενώ 

ο απαρχαιωμένος στόλος οχημάτων ενισχύ-

θηκε με την αγορά ενός νέου τριαξονικού 

φορτηγού και δύο νέων σύγχρονων απορ-

ριμματοφόρων για τις ανάγκες της αποκο-

μιδής. Με τη δωρεάν προμήθεια 282 νέων 

καφέ κάδων από την Περιφέρεια Αττικής, 

ενεργοποιήθηκαν και τα δύο υπερσύγχρονα 

απορριμματοφόρα για την περισυλλογή των 

βιοαποβλήτων, που τα προηγούμενα χρόνια 

δεν έκαναν αποκομιδή. Παράλληλα ο Δήμος 

Βριλησσίων απέκτησε νέο Κανονισμό Καθα-

ριότητας, μετά από 18 χρόνια. Όλες αυτές οι 

ενέργειες έχουν φέρει απτά αποτελέσματα. 

Το 2024 το ποσοστό της Συνολικής Διαλο-

γής στην Πηγή αυξήθηκε κατά 45% σε σχέ-

ση με το 2023. Την ίδια ώρα, οι ποσότητες 

στο μπλε κάδο και στον καφέ κάδο αυξήθη-

καν κατά 9,1% και κατά 1.300% αντίστοιχα. 

Ο προγραμματισμός των δράσεων του Δή-

μου για το 2025 συνεχίζεται με αμείωτους 

ρυθμούς για την υλοποίηση του προγράμμα-

τός μας και της ισχυρής εντολής που λάβαμε 

από τους συμπολίτες μας για μια πόλη καθα-

ρή, φιλική και ανθρώπινη.

Η επιστροφή του οδοκαθαρισμού μετά από πολλά χρόνια σε 

συνδυασμό με τις επιχειρήσεις καθαριότητας στις γειτονιές και 

τους κοινόχρηστους άφησαν θετικό αποτύπωμα, ενώ ο απαρ-

χαιωμένος στόλος οχημάτων ενισχύθηκε με την αγορά ενός νέου 

τριαξονικού φορτηγού και δύο νέων σύγχρονων απορριμματο-

φόρων για τις ανάγκες της αποκομιδής

”
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ΦΛΩΡΙΔΗΣ: ΠΟΙΝΙΚΟ ΑΔΙΚΗΜΑ ΘΑ ΓΙΝΕΙ Η ΠΩΛΗΣΗ ΑΛΚΟΟΛ ΣΤΟΥΣ ΑΝΗΛΙΚΟΥΣ

Ν
α σημειωθεί ότι πρόσφατα 
το BN αποκάλυψε ότι το 
CVC με 1,1 δισεκ. μετρητά 
από πωλήσεις στην Ελλά-
δα σχεδιάζει να αποκήσει 
το 20% της ΔΕΗ και ήδη 

ελέγχει ότι το 10% της ΔΕΗ αλλά το 
14% μαζί με φίλα προσκείμενους με-
τόχους (...)
Ισχυρά funds, με σημαντικά κεφάλαια 
υπό διαχείριση βρίσκονται πίσω από 
την αλλαγή της μετοχικής συμπεριφο-
ράς της ΔΕΗ.
Συγκεκριμένα, σύμφωνα με στοιχεία 
από επενδυτική πλατφόρμα, το τελευ-
ταίο διάστημα και ειδικότερα από τα 
τέλη του περασμένου χρόνου έχουν 
κάνει την εμφάνιση τους τόσο αμερι-
κανικά funds, όσο και επενδυτικές τρά-
πεζες από την Ασία.
Οι τελευταίες, μάλιστα, αποτελούν μει-
οψηφία στις ελληνικές εταιρίες υψηλής 
κεφαλαιοποίησης αφού οι λογαριασμοί 
βρίσκονται σε χαμηλά επίπεδα.
Μεταξύ άλλων στο μετοχολόγιο της ΔΕΗ 
εμφανίζεται και το Voya investment 
Management, ένας επενδυτικός οργα-
νισμός (Νέα Υόρκη) ο οποίος βρίσκεται 
μεταξύ των 50 μεγαλύτερων θεσμικών 
επενδυτών παγκοσμίως. Tα κεφάλαια 
που διαθέτει υπό διαχείριση ξεπερνούν 
τα 341 δισ. δολάρια, σύμφωνα με τα 
στοιχεία του Σεπτεμβρίου 2024.
Δραστηριοποιείται τόσο στις αγορές 
χρέους (ομόλογα), όσο και στις με-
τοχές, ιδιωτικές αγορές αλλά και τις 
εναλλακτικές αγορές.
Το ποσοστό το οποίο διαθέτει στην με-
τοχή της ΔΕΗ δεν είναι υψηλό
(0,20%) ωστόσο η παρουσία ενός 
επενδυτικού οργανισμού αυτού του 
επιπέδου υποδεικνύει ότι, το επενδυ-
τικό πλάνο της ΔΕΗ έχει αρχίσει και 
συγκεντρώνει επενδυτικά κεφάλαια 
οργανισμών οι οποίοι επενδύουν σε 
επιχειρήσεις με σταθερή πορεία η 
οποία προσφέρει αποδόσεις σε μια μα-
κρόχρονη περίοδο.
Εξάλλου, το επενδυτικό σχέδιο της διοί-
κησης της ΔΕΗ (2,7 δισ. ευρώ ΕBITDA 
το 2027) και η μερισματική απόδοση 
της ΔΕΗ για τα επόμενα χρόνια (0,40 
ευρώ για το 2024, 0,60 ευρώ για το 

2025, 0,80 ευρώ για το 2026 και 1 
ευρώ για το 2027) αποτελεί ένα δέ-
λεαρ για τους επενδυτικούς οργανι-
σμούς με αμοιβαία κεφάλαια.
Το παράδοξο όμως, είναι ότι η μετο-
χή της ΔΕΗ συγκεντρώνει και αγορές 
από επενδυτικές τράπεζες της Ιαπωνί-
ας (Μitsubishi UFJ, Sumitomo Mitsui 
Trust, Nikko Asset Management), 
επενδυτές οι οποίοι εμφανίζονται σπά-
νια στο ελληνικό χρηματιστήριο και 
σύμφωνα με αμερικανική επενδυτική 
τράπεζα οι λογαριασμοί από την Ασία 
είναι ελάχιστοι στην ελληνική αγορά 
– καθώς κανείς δεν έχει ασχοληθεί 
με αυτούς τους επενδυτικούς προορι-
σμούς

Η αλλαγή στην συμπεριφορά 
της μετοχής της ΔΕΗ – Ισχυροί 
αγοραστές
Κάτι δείχνει να έχει αλλάξει ως προς 
την μετοχική συμπεριφορά της ΔΕΗ, 

όπως υποδεικνύει η κίνηση της ακόμα 
και σε αρνητικές συνεδριάσεις ή όταν 
η αγορά έχει αλλάξει κατεύθυνση εξαι-
τίας μια αρνητικής είδησης από το εξω-
τερικό.
Ο τίτλος κατέγραψε χθες 30/1 νέο 
υψηλό 52 εβδομάδων (13,33 ευρώ) 
αυξάνοντας την κεφαλαιοποίηση σε 
4,9 δισ. ευρώ, φθάνοντας τα προ κρί-
σης επίπεδα και σημειώνοντας νέα 
υψηλά 14 ετών.
Η μετοχική της εικόνα, δεν έχει καμία 
σχέση με ότι συνέβαινε στο παρελθόν 
αφού η ένταση και η ισχύς των αγορα-
στών είναι πλέον εμφανής στο χρημα-
τιστηριακό ταμπλό.
Από εκεί που ο τίτλος “αγκομαχούσε” 
να ξεπεράσει τα 12 ευρώ, σήμερα εμ-
φανίζει μια εντελώς διαφορετική εικό-
να χάρις την δύναμη των αγοραστών 
οι οποίοι “σαρώνουν” κυριολεκτικά 
οποιαδήποτε προσφορά, όπως τονί-
ζουν και χρηματιστές οι οποίοι ασχο-

λούνται καθημερινά με το trading της 
μετοχής.
Βεβαίως, η ισχυρή αγοραστική δύναμη 
έχει μια διπλή όψη στο χρηματιστήριο:
Η δύναμη με την οποία πραγματο-
ποιούνται οι αγορές είναι σχεδόν ίδια 
σε ένταση και στις πωλήσεις εφόσον 
υπάρχει μια αρνητική εξέλιξη στις αγο-
ρές. Αυτό τουλάχιστον έχει συμβεί στο 
παρελθόν με τις μετοχές των ελληνι-
κών τραπεζών.
Να σημειωθεί ότι πρόσφατα το BN απο-
κάλυψε ότι το CVC με 1,1 δισεκ. μετρη-
τά από πωλήσεις στην Ελλάδα σχεδι-
άζει να αποκήσει το 20% της ΔΕΗ και 
ήδη ελέγχει ότι το 10% της ΔΕΗ αλλά 
το 14% μαζί με φίλα προσκείμενους 
μετόχους (...)
Το CVC ελέγχει το 10% της ΔΕΗ, μέσω 
της εταιρίας Selath Holding με τρέχου-
σα αξία μετοχών 490 εκατ και συνολι-
κή κεφαλαιοποίηση της ΔΕΗ στα 4,90 
δισεκ.

Νέοι επενδυτές στην ∆ΕΗ

 Τοποθετήθηκε το αµερικανικό Voya Management... 
αλλά και η Μitsubishi και το σχέδιο CVC

 Να σημειωθεί ότι πρόσφατα το BN αποκάλυψε ότι το CVC με 1,1 δισεκ. μετρητά από πωλήσεις στην 

Ελλάδα σχεδιάζει να αποκήσει το 20% της ΔΕΗ και ήδη ελέγχει ότι το 10% της ΔΕΗ αλλά το 14% μαζί με φίλα προ-

σκείμενους μετόχους (...) 

ΑΓΟΡΕΣ
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H σοκολατοβιοµηχανία ION κάνει το 
µπαµ και βγάζει νέα “Dubai Style” σοκολάτα 

Μ
ε την κίνηση αυτή, η ΙΟΝ επιδιώ-

κει να ενισχύσει τη θέση της στην 

κατηγορία των σοκολατοειδών και 

να ανταγωνιστεί δυναμικά στην 

αγορά των καινοτόμων προϊό-

ντων.

Η επιλογή της ΙΟΝ να ακολουθήσει τις νέες τάσεις

Με τη βοήθεια του Tik Tok και γενικότερα των 

social media, νέα προϊόντα κερδίζουν συνεχώς 

έδαφος, προσελκύοντας το ενδιαφέρον ιδίως των 

νέων.

Με την σειρά της η ΙΟΝ επιδιώκει να αξιοποιήσει 

τις νέες καταναλωτικές τάσεις και να ενισχύσει τη 

θέση της στην αγορά.

Σύμφωνα με αποκλειστικές πληροφορίες των Attica 

Times η ΙΟΝ στοχεύει να βγάλει το νέο προϊόν μέσα 

στον Φεβρουάριο περίοδος της έναρξης του καρνα-

βαλιού που ευνοεί τον όγκο των πωλήσεων και την 

καθιέρωση του νέου προϊόντος στην αγορά.

Ήδη υπάρχει ζήτηση από μεγάλο γνωστό σουπερ-

μάρκετ να αγοράσει την πρώτη παρτίδα.

Το νέο προϊόν θα είναι παραπάνω γραμμάρια από 

τις ήδη υπάρχουσες σοκολάτες Break και η τιμή 

του θα κινηθεί πέριξ των 5 €.

Αποκλειστική φωτογραφία της νέας σοκολάτας 

“Dubai Style” της ΙΟΝ

Η στρατηγική της ΙΟΝ
Παράλληλα, η ΙΟΝ προχωρά σε στρατηγικές κινή-

σεις, με την Interion να επιστρέφει στους κόλπους 

της ιστορικής ελληνικής σοκολατοβιομηχανίας, 

όπου ήταν θυγατρική για πάνω 

από 20 χρόνια. Επιπλέον, σχεδι-

άζεται η μετεγκατάσταση του 

εργοστασίου της ΙΟΝ στη Λαμία.

Ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος 
πίσω από το success story  
Σήμερα, ο Σπύρος Θεοδωρόπου-

λος διευθύνει τον όμιλο τροφί-

μων BESPOKE SGA HOLDINGS 

AE τον οποίο ίδρυσε στις αρχές 

του 2022 εξαγοράζοντας την 

εταιρία αλλαντικών ΝΙΚΑΣ, τη 

σοκολατοποιΐα ΙΟΝ, την εταιρία 

έτοιμων γευμάτων ΑΜΒΡΟΣΙΑ 

καθώς και την εταιρία ΕΛΛΗΝΙΚΟΙ 

ΧΥΜΟΙ και ο οποίος απασχολεί 

1.500 εργαζομένους.

Είναι Πρόεδρος του Δ.Σ. του 

ΣΕΒ για τη διετία 2024-2026. 

Ο κ. Θεοδωρόπουλος όπως έχει 

επισημάνει δεσμεύεται, μαζί με τα 

νεοκλεγμένα μέλη του Διοικητι-

κού Συμβουλίου, να δώσει όλες τις 

δυνάμεις του για την ενίσχυση της 

επιχειρηματικότητας, προς όφελος 

των εργαζομένων, των επιχειρήσε-

ων, των μελών του και της ελληνι-

κής οικονομίας συνολικά.

Ξεκίνησε την επαγγελματική του 

σταδιοδρομία το 1976 από την οικο-

γενειακή εταιρία παραγωγής γαλα-

κτοκομικών προϊόντων Recor A.E. 

Το 1989 εξαγόρασε την CHIPITA 

με στόχο να υλοποιήσει την καινο-

τόμο ιδέα της παραγωγής τυποποι-

ημένου κρουασάν, για πρώτη φορά 

παγκοσμίως. Το 2006, η CHIPITA 

συγχωνεύτηκε με τις εταιρίες ΔΕΛΤΑ, 

Goody’s και Μπάρμπα Στάθης, δημιουργώντας τον 

όμιλο VIVARTIA στον οποίο ανέλαβε Διευθύνων 

Σύμβουλος. Το 2007 η VIVARTIA εξαγοράστηκε 

από την MIG και ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος συνέ-

χισε να κατέχει τη θέση του Διευθύνοντος Συμβού-

λου.

Το 2010 ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος, μαζί με τον 

όμιλο Olayan, αλλά και με άλλους Έλληνες επιχει-

ρηματίες, εξαγόρασαν εκ νέου την CHIPITA, την 

οποία εξέλιξε σε μια από τις κορυφαίες εταιρίες 

παγκοσμίως στα bakery snacks. Παρέμεινε στη 

θέση του Διευθύνοντος Συμβούλου της CHIPITA 

έως την εξαγορά της εταιρίας  από την MONDELEZ 

το 2021, σε μία συμφωνία-σταθμό για την ελληνι-

κή αγορά τροφίμων. Κατά το παρελθόν έχει διατε-

λέσει Πρόεδρος της Ένωσης Εισηγμένων Εται-

ρειών, Αντιπρόεδρος της ΕΧΑΕ, μέλος του Δ.Σ. 

της Εθνικής Τράπεζας, της ΔΕΗ, και του Γενικού 

Συμβουλίου της Τράπεζας της Ελλάδος.

Αποκλειστικό: 

Η κορυφαία και πάντα πρωτοποριακή ελληνική σοκολατοβιομηχανία ΙΟΝ του επιχειρηματία και Προέδρου του ΣΕΒ 
κ. Σπύρου Θεοδωρόπουλου προγραμματίζει την κυκλοφορία της νέας σοκολάτας Break "Dubai Style", μια πρόταση που 

συνδυάζει τη σοκολάτα γάλακτος με γέμιση φιστίκι και φύλλο καταΐφι, εμπνευσμένη από την "Dubai Chocolate" που 
έγινε viral στο TikTok.

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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Για το πώς θα αλλάξει την αγορά εργασίας το AI μιλά 
η Σοφία Παπαδημητρίου (Dr.jur.München) * Δικηγόρος 

Αθηνών παρ’ Αρείω Πάγω, Εξωτερική Συνεργάτις - Ερευ-
νήτρια στο Πανεπιστήμιο Αιγαίου σε μια εκ βαθέων συνέ-
ντευξη στην ηλεκτρονική εφημερίδα «Attica Times» και 

την Οικονομική Αναλύτρια Δάφνη Γρηγοριάδη.

Σοφία Παπαδηµητρίου 
Δικηγόρος Αθηνών παρ’ Αρείω Πάγω, 

Εξωτερική Συνεργάτις - Ερευνήτρια στο Πανεπιστήµιο Αιγαίου

 Προετοιµάζοντας το 
εταιρικό και εργασιακό 
περιβάλλον του αύριο 

µε την υιοθέτηση 
“GreenAI”

▶«Προγνωστική ΑΙ», «παραγωγική ΑΙ», «agentic AI»: 

Τα δεδομένα στον τομέα της τεχνητής νοημοσύνης αλ-

λάζουν ραγδαία… Είμαστε έτοιμοι να ανταποκριθούμε 

στις νέες προκλήσεις, λαμβανομένου υπόψη ότι το τρί-

το «κύμα» τεχνητής νοημοσύνης αναμένεται να αλλά-

ξει ριζικά τον τρόπο εργασίας;

Το πρώτο σημαντικό βήμα είναι να κατανοήσουμε το 

πού βρισκόμαστε όσον αφορά στην εξέλιξη των τε-

χνολογιών τεχνητής νοημοσύνης. Όπως επεξηγεί ο 

Silvio Savarese, εκτελεστικός αντιπρόεδρος και επι-

κεφαλής επιστήμονας στη Salesforce AI Research, 

η πρώτη «εκδοχή» ΑΙ, η λεγόμενη «προγνωστική 

ΑΙ», επέτρεψε στις επιχειρήσεις να προβλέπουν τά-

σεις και να λαμβάνουν αποφάσεις βάσει δεδομέ-

νων. Στη συνέχεια, η «παραγωγική ΑΙ» (GenAI) έδω-

σε τη δυνατότητα «δημιουργίας περιεχομένου και δι-

εξαγωγής συνομιλιών με ανθρώπους». Το «agentic 

AI» σηματοδοτεί μια θεμελιώδη αλλαγή στον χώρο 

εργασίας, καθώς συστήματα ΑΙ μπορούν να εκτε-

λούν αυτόνομα εργασίες και να αλληλοεπιδρούν 

με άλλους AI agents. Αυτή είναι και η διαφορά με 

τους «ψηφιακούς βοηθούς» που ανταποκρίνονται 

απλώς σε εντολές και ήδη χρησιμοποιούνται σε κά-

ποιο βαθμό (π.χ. στον δημόσιο τομέα «mAigov», η 

«Θάλεια» του e- ΕΦΚΑ κλπ). O Silvio Savarese ορα-

ματίζεται ένα εργασιακό μέλλον, όπου ο άνθρωπος 

θα αναλάβει έναν ρόλο παρόμοιο με αυτόν του επι-

κεφαλής ομάδας που θα συντονίζει «πράκτορες AI». 

Ο μετασχηματισμός αυτός της αγοράς εργασίας, 

ακόμα και θεωρήσουμε ότι στην πράξη θα μας απα-

σχολήσει σε ένα επόμενο στάδιο, εγείρει μια σειρά 

ζητημάτων (νομικών, ηθικών), τα οποία, ήδη, πρέ-

πει να ξεκινήσουμε να συζητούμε και να επιλύουμε. 

Πρωταρχικής σημασίας παραμένει η προϋπόθεση 

της ενημέρωσης σχετικά με το εάν η αλληλεπίδρα-

ση είναι με άνθρωπο ή με σύστημα ΑΙ, καθώς και η 

ανάγκη ανάπτυξης νέων δεξιοτήτων, ώστε να δια-

σφαλιστεί, όχι μόνο τυπικά (σε νομικό επίπεδο) αλλά 

και ουσιαστικά ότι οι άνθρωποι θα έχουν τον πραγ-

ματικό έλεγχο στη λήψη των κρίσιμων αποφάσεων. 

Επομένως, σημαντικό συγκριτικό πλεονέκτημα θα 

έχουν μόνο όσες επιχειρήσεις και οργανισμοί αντα-

ποκριθούν με «ταχύτατα» αντανακλαστικά στις νέες 

αυτές προκλήσεις.

▶Σε ποιους κλάδους η τεχνητή νοημοσύνη μπορεί να 

έχει μεγαλύτερο αντίκτυπο;

To πεδίο εφαρμογής τεχνολογιών τεχνητής νοη-

μοσύνης καταλαμβάνει όλους τους κλάδους και 

μπορεί να υλοποιηθεί παντού. Από τον τραπεζικό 

και ασφαλιστικό κλάδο, τη φαρμακοβιομηχανία, την 

ενέργεια και τις υπηρεσίες κοινής ωφέλειας μέχρι 

τις τηλεπικοινωνίες, το λιανεμπόριο και τον δημόσιο 

τομέα. Ιδίως, στον κλάδο της βιομηχανίας, η χρήση 

της τεχνητής νοημοσύνης εισάγει ένα ευρύ φάσμα 

καινοτομιών που βελτιώνουν και ενισχύουν τη δια-

δικασία της παραγωγής, βελτιστοποιούν την αποτε-

λεσματικότητα της εφοδιαστικής αλυσίδας, επιταχύ-

νουν την ανάπτυξη και τον σχεδιασμό προϊόντων ή 

νέων συσκευασιών και γενικότερα βελτιώνουν τη 

συνολική αποτελεσματικότητα, χρηστικότητα, αξι-

οπιστία και αποδοτικότητα ενός προϊόντος. Για πα-

ράδειγμα, τα συστήματα ΑΙ έχουν τη δυνατότητα να 

αναλύουν χιλιάδες διαφορετικές εναλλακτικές λύ-

σεις και επιλογές και να προσδιορίζουν τα επιθυμη-

τά χαρακτηριστικά ενός (νέου) προϊόντος, λαμβάνο-

ντας υπόψη το κόστος, τη δυνατότητα κατασκευής, 

τη διαθεσιμότητα των υλικών, τη χρήση ενέργειας 

και πολλές άλλες κρίσιμες παραμέτρους. 

Με το βλέμμα στραμμένο στο μέλλον, η ολοένα και 

μεγαλύτερη ενσωμάτωση τεχνολογιών ΑΙ στην πα-

ραγωγική διαδικασία θα βοηθήσει τη βιομηχανία να 
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επιτύχει σταδιακά το όραμα του λεγό-

μενου «έξυπνου εργοστασίου», στο 

πλαίσιο του “Industry 4.0” (πλήρης 

αυτοματοποίηση των διαδικασιών, συ-

νεργατικά ρομπότ “cobots”, αναβαθμι-

σμένα συστήματα «όρασης» υπολογι-

στών για τον εντοπισμό των ελαττωμα-

τικών προϊόντων, την αφαίρεσή τους 

από τη γραμμή παραγωγής κλπ). Και 

εδώ, βέβαια, τίθενται, ζητήματα περί 

δίκαιης, υπεύθυνης και ηθικής χρήσης 

της ΑΙ που πρέπει να συζητηθούν από 

τώρα διεξοδικά. 

Σημαντικό συγκριτικό πλεονέκτημα 

θα έχουν μόνο όσες επιχειρήσεις και 

οργανισμοί ανταποκριθούν με «ταχύ-

τατα» αντανακλαστικά στις νέες προ-

κλήσεις («Αgentic AI», “Industry 4.0”, 

“GreenAI”). 

▶Όσον αφορά στον τομέα των μεταφο-

ρών, προβληματίζει ίσως και φοβίζει 

πολλούς η σκέψη ότι η ΑΙ θα οδηγήσει 

στην κυκλοφορία πλήρως αυτόνομων 

οχημάτων στο μέλλον. Ωστόσο, στην πα-

ρούσα φάση, ποια είναι τα ορατά οφέλη 

της χρήσης της τεχνητής νοημοσύνης 

στον συγκεκριμένο τομέα;

Ο αντίκτυπος της τεχνητής νοημοσύ-

νης στις μεταφορές είναι ευρύς και 

έχετε δίκιο ως προς το ότι είναι, ήδη, 

ορατά τα οφέλη της χρήσης αυτών των 

τεχνολογιών. Τρεις είναι οι βασικοί το-

μείς, όπως τους έχω κατηγοριοποιήσει 

στο πλαίσιο της ερευνητικής μου δρα-

στηριότητας: η «εξυπνότερη» διαχείρι-

ση της κυκλοφορίας, η βελτιστοποίηση 

των μέσων μαζικής μεταφοράς και οι 

αναβαθμισμένες υπηρεσίες στο πλαί-

σιο της εφοδιαστικής αλυσίδας. Θα 

αναφέρω ένα παράδειγμα ανά κατη-

γορία για να μιλήσουμε πιο πρακτικά. 

Είναι σύνηθες πλέον οι οδηγοί να χρη-

σιμοποιούν μηχανές πλοήγησης κατά 

τις μετακινήσεις τους. Εφαρμογές, 

όπως το Google Maps και το Waze 

αξιοποιούν τη δύναμη της τεχνητής 

νοημοσύνης. Οι εφαρμογές αυτές 

μπορούν να αναλύουν δεδομένα σε 

πραγματικό χρόνο (τις οδικές συν-

θήκες, τυχόν ατυχήματα ή κλειστούς 

δρόμους κλπ) και να παρέχουν στους 

οδηγούς τις βέλτιστες διαδρομές. Στον 

τομέα των δημόσιων συγκοινωνιών, 

η προληπτική συντήρηση των μέσων 

μαζικής μεταφοράς χάρη στις καινο-

τόμες λύσεις που προσφέρει η ΑΙ ελα-

χιστοποιεί τον χρόνο που τα οχήματα 

και τα λοιπά δημόσια μέσα μεταφοράς 

βρίσκονται εκτός λειτουργίας αλλά και 

συμβάλλει στην εξοικονόμηση δαπά-

νης, αφού τα ανταλλακτικά μπορούν 

να παραγγελθούν εκ των προτέρων. Η 

πρόβλεψη πιθανών ζημιών ή βλαβών 

και ο έγκαιρος προγραμματισμός της 

αποκατάστασής τους επιτυγχάνεται 

μέσα από την ανάλυση δεδομένων 

αισθητήρων, ιστορικών αρχείων συ-

ντήρησης κλπ με τη χρήση τεχνολογι-

ών τεχνητής νοημοσύνης. Στο πλαίσιο, 

τέλος, της εφοδιαστικής αλυσίδας, οι 

εταιρείες χρησιμοποιούν τεχνολογίες 

ΑΙ για την πρόβλεψη της ζήτησης, τη 

διαχείριση των αποθεμάτων των προ-

ϊόντων στις αποθήκες και βεβαίως για 

τη βελτιστοποίηση (από πλευράς κό-

στους και χρόνου) της διαδρομής πα-

ράδοσης έως τον τελικό καταναλωτή.

Κανονισμός (ΕΕ) 2024/1689  (AI 

Act): Η προσαρμογή σε αυτό το πολυε-

πίπεδο νομικό περιβάλλον απαιτεί από 

τους νομικούς συμβούλους των επιχει-

ρήσεων μια ολιστική προσέγγιση που 

συνδυάζει τη βαθιά γνώση του ρυθμι-

στικού πλαισίου με την κατανόηση των 

τεχνικών και επιχειρηματικών ιδιαιτε-

ροτήτων κάθε εταιρείας. 

▶ Σύμφωνα με τα στοιχεία της Eurostat, 

το 2023, μόλις το 14% των μεγάλων 

επιχειρήσεων στην Ελλάδα χρησιμοποι-

ούσαν, τουλάχιστον, μια εφαρμογή ΑΙ, 

έναντι ποσοστού 30,4% στην Ευρωπα-

ϊκή Ένωση. Αν και είναι βέβαιο ότι τα ως 

άνω ποσοστά θα έχουν αυξηθεί, καθώς 

οι εξελίξεις είναι ραγδαίες, υπάρχει κά-

ποιος «οδικός χάρτης» που μπορεί να 

βοηθήσει τις επιχειρήσεις να επιταχύ-

νουν τη μετάβασή τους στην εποχή της 

τεχνητής νοημοσύνης;

Όσες επιχειρήσεις επιθυμούν να είναι 

ανταγωνιστικές, οφείλουν να υιοθετή-

σουν την τεχνητή νοημοσύνη ως βα-

σικό εργαλείο της εταιρικής στρατηγι-

κής τους και όχι να τη χρησιμοποιούν 

αποσπασματικά. Ωστόσο, δεν υπάρχει 

«μια λύση για όλους». Για παράδειγμα, 

η ανάπτυξη μεγάλων γλωσσικών μο-

ντέλων (LLMs) που δύνανται να δια-

χειρίζονται μια ευρεία γκάμα εργασιών 

δεν είναι αυτό που χρειάζεται μια μικρή 

εταιρεία. Άλλωστε, αποτελεί μια κοστο-

βόρα επιλογή σε χρήμα, ενέργεια και 

υπολογιστικούς πόρους. Στην περί-

πτωση αυτή, ενδείκνυται, ίσως, να επι-

λεγεί ένα εξειδικευμένο LLM που είναι 

εκπαιδευμένο να κατανοεί σε βάθος 

συγκεκριμένη κατηγορία δεδομένων 

και είναι φθηνότερο και ταχύτερο. Σε 

συγκεκριμένους τομείς, μάλιστα, όπως 

στον τομέα της υγείας, στην εξυπηρέ-

τηση πελατών, στο λιανικό εμπόριο, 

ενδεχομένως ενδείκνυται να χρησι-

μοποιηθεί ένα μικρό γλωσσικό μοντέ-

λο (SLMs). Παρότι γνωστά LLMs (π.χ. 

το ChattGPT-4 της OpenAI) μπορούν 

να επεξεργαστούν μεγάλους όγκους 

δεδομένων, δεν είναι πάντα τα κα-

ταλληλότερα για να κατανοήσουν την 

έννοια ιατρικών όρων ή συγκεκριμένα 

ζητήματα που αντιμετωπίζει μια με-

μονωμένη επιχείρηση. Κάθε εταιρεία, 

επομένως, πρέπει να αναλύσει τις ανά-

γκες της και να επιλέξει το σωστού με-

γέθους μοντέλο που είναι το καταλλη-

λότερο για τις ανάγκες της. Αυτό όσο 

και εάν ακούγεται απλό αποτελεί μια 

σύνθετη διαδικασία. Προϋποθέτει, κατ’ 

αρχάς, την εμπέδωση μιας νέας εταιρι-

κής κουλτούρας, την αλλαγή των υφι-

στάμενων δομών, την εκπαίδευση του 

προσωπικού, ώστε όλοι πλέον οι εργα-

ζόμενοι να είναι χρήστες ΑΙ, την ανά-

πτυξη νέων δεξιοτήτων, τη συνδυα-

σμένη εφαρμογή θεωρίας και πράξης, 

τη σταδιακή απόκτηση εμπειρίας, σε 

κάθε επίπεδο, καθημερινά (“learning 

by doing”). Στο διαρκώς εξελισσόμενο 

αυτό περιβάλλον, ο νομικός σύμβου-

λος επιχειρήσεων αναδεικνύεται σε 

στρατηγικό συνεργάτη, καθώς πρέπει 

να συνδυάζει τη βαθιά νομική γνώση 

του ρυθμιστικού πλαισίου με την τεχνι-

κή κατανόηση και την επιχειρηματική 

διορατικότητα. 

\Η ισορροπία μεταξύ Καινοτομίας και 

Βιωσιμότητας αποτελεί τη λύση στον 

αγώνα κατά της Κλιματικής Κρίσης. 

Είναι επιτακτική ανάγκη η GenΑΙ να 

θέσει σε προτεραιότητα την «πράσινη» 

ανάπτυξή της. 

▶ Με αφορμή τα αποτελέσματα της 

COP29 των Ηνωμένων Εθνών στο 

Μπακού του Αζερμπαϊτζάν τον Νοέμ-

βριο 2024, γεννιέται το ερώτημα, εάν η 

GenAI μπορεί να συνδράμει ή να αμβλύ-

νει τις προσπάθειες για την αντιμετώπιση 

της κλιματικής κρίσης;

Στον αγώνα κατά της κλιματικής κρί-

σης, το ζητούμενο είναι να βρεθεί η 

«χρυσή τομή», ώστε να μετριαστούν 

οι αρνητικές επιπτώσεις της τεχνη-

τής νοημοσύνης στο περιβάλλον με 

ταυτόχρονη μεγιστοποίηση των ωφε-

λειών της. Οι εκπομπές άνθρακα που 

εκλύονται στην ατμόσφαιρα κατά την 

εκπαίδευση των μεγάλων γλωσσικών 

μοντέλων, στα οποία βασίζεται η παρα-

γωγική ΑΙ είναι ανησυχητικά υψηλές. 

Εκτός από την κατανάλωση ενέργειας, 

η ραγδαία εξέλιξη της GenAI αυξά-

νει τη ζήτηση για νέο εξοπλισμό πλη-

ροφορικής που απαιτεί την εξόρυξη 

σπάνιων γαιών για την κατασκευή των 

υλικών, επιδεινώνοντας περαιτέρω το 

περιβαλλοντικό αποτύπωμα. Ταυτό-

χρονα, συμβάλλει στην αύξηση των 

ηλεκτρονικών απορριμμάτων, καθώς 

οι παλαιότερες συσκευές καθίστανται 

πολύ γρήγορα απαρχαιωμένες. Από 

την άλλη, τα οφέλη είναι πολλαπλά: Οι 

εταιρείες χρησιμοποιούν αλγόριθμους 

ΑΙ, προκειμένου να βελτιστοποιήσουν 

τη διανομή ενέργειας, να ελαχιστοποι-

ήσουν τη σπατάλη και να ενσωματώ-

σουν στα δίκτυά τους ανανεώσιμες 

πηγές ενέργειες. Οι ερευνητές χρησι-

μοποιούν εργαλεία GenAI για να μει-

ώσουν το ανθρακικό αποτύπωμα των 

μεταφορών και της παραγωγικής δια-

δικασίας ή για να δημιουργήσουν κα-

λύτερα μοντέλα πρόβλεψης των φυσι-

κών καταστροφών. 

Η ισορροπία μεταξύ καινοτομίας και 

βιωσιμότητας είναι η μόνη λύση μέσω 

της υποστήριξης πρακτικών τεχνητής 

νοημοσύνης με περιβαλλοντική «συ-

νείδηση». Ενδεικτικά παραδείγματα: 

επεξεργασία ΑΙ σε κέντρα δεδομένων 

που τροφοδοτούνται από ανανεώσι-

μες πηγές ενέργειας, ανακύκλωση 

υλικοτεχνικού εξοπλισμού τεχνητής 

νοημοσύνης, επαναχρησιμοποίηση 

υλικών, πιο βιώσιμες διαδικασίες πα-

ραγωγής τεχνολογιών ΑΙ, ευαισθητο-

ποίηση και υπευθυνότητα όλων των 

εμπλεκομένων, προγραμματιστών, 

χρηστών και επιχειρήσεων. Μόνο εάν 

αναγνωρίσουμε τη διττή φύση της και 

αντιμετωπίσουμε τις αρνητικές επιπτώ-

σεις της, θα μπορέσουμε να επιτύχου-

με τον φιλόδοξο αλλά και ρεαλιστικό 

στόχο, να αποτελέσει, δηλαδή, η GenAI 

-όχι έναν επιπλέον επιβαρυντικό παρά-

γοντα- αλλά μέρος της λύσης του προ-

βλήματος της κλιματικής κρίσης.

*Η Dr. jur. Σοφία Παπαδηµητρί-

ου είναι Νοµικός Σύµβουλος του 

Υφυπουργού Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης. Εξωτερική Συ-

νεργάτις - Ερευνήτρια στο Εργα-

στήριο Τουριστικών Μεταφορών, 

Υποδοµών και Ανάπτυξης Προο-

ρισµών, ∆ΠΜΣ Στρατηγική ∆ιοίκη-

ση Τουριστικών Προορισµών και 

Επιχειρήσεων Φιλοξενίας του Πα-

νεπιστηµίου Αιγαίου. Επίσης, είναι 

µέλος, µεταξύ άλλων, της Επιστη-

µονικής Επιτροπής του Civinet 

Greece - Cyprus, του ελληνόφω-

νου ∆ικτύου Πόλεων για τη Βιώ-

σιµη Κινητικότητα στην Ευρώπη 

(CIVITAS), υπό την αιγίδα της Ευ-

ρωπαϊκής Επιτροπής, καθώς και 

µέλος στον Όµιλο Τεχνητής Νοη-

µοσύνης «AI Catalyst

από την Δάφνη Γρηγοριάδη Οικονομική Αναλύτρια
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Τέλος το αλκοόλ και τα τσιγάρα στους ανήλικους  
Τι περιλαµβάνει το νοµοσχέδιο του Υπουργικού Συµβουλίου

 Ποινικοποιείται εκ νέου η πώληση αλκοόλ σε ανήλικους. Πλέον θα ζητά υποχρεωτικά ταυτότητα ο πωλη-
τής καπνικών προϊόντων ή αλκοολούχων ποτών. 

Α
υστηροποιείται το νομοθετικό 

πλαίσιο που διέπει την πώλη-

ση, προσφορά και διάθεση των 

καπνικών και συναφών με αυτά 

προϊόντων και αλκοολούχων 

ποτών με απώτερο σκοπό την 

προστασία των ανηλίκων από προϊόντα 

καπνού και αλκοόλ, όπως έγινε γνωστό 

μέσα από το σημερινό Υπουργικό Συμβού-

λιο.

Συγκεκριμένα, ο Υπουργός Υγείας κ. Σπυ-

ρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης και ο Υφυ-

πουργός Υγείας κ. Δημήτριος Βαρτζόπου-

λος παρουσίασαν στο Υπουργικό Συμβού-

λιο το νομοσχέδιο του Υπουργείου Υγείας. 

Αντικείμενο είναιι η καθιέρωση ενός απο-

τελεσματικού μηχανισμού ελέγχου για την 

αποτροπή της πρόσβασης των ανηλίκων 

στο αλκοόλ με την θέσπιση υποχρεωτικής 

επίδειξης ταυτότητας εκ μέρους του πωλη-

τή σε όλα τα σημεία πώλησης, την καθιέ-

ρωση αυστηρότατων διοικητικών κυρώσε-

ων και την επαναποινικοποίηση της πώλη-

σης αλκοόλ σε ανήλικους, την ανάληψη 

κύριου ελεγκτικού ρόλου από την ΕΛΑΣ 

και την υποχρεωτική αναγγελία σε αυ-

τήν των ιδιωτικών εκδηλώσεων οι οποίες 

πραγματοποιούνται σε κέντρα διασκέδα-

σης. Καθιερώνεται ένας αποτελεσματικός 

μηχανισμός ελέγχου για την αποτροπή της 

πρόσβασης των ανηλίκων στα προϊόντα 

καπνού και συναφή προϊόντα και συγκε-

κριμένα:

• η υποχρεωτική επίδειξη ταυτότητας εκ 
μέρους του πωλητή σε όλα τα σημεία πώ-

λησης και η καθιέρωση αυστηρότατων 

διοικητικών κυρώσεων σε περιπτώσεις 

παραβάσεων. Ρυθμίζεται με πληρέστερο 

τρόπο η αγορά των καπνικών και των συ-

ναφών με αυτά προϊόντων

• Καθιερώνεται µηχανισµός αξιολόγησης 
και ελέγχου της συμμόρφωσης των καπνι-

κών και των συναφών με αυτά προϊόντων 

με τις απαιτήσεις και προδιαγραφές του ν. 

4419/2016.

•  Ρυθµίζονται οι προϋποθέσεις κυκλοφο-
ρίας στην αγορά, των ηλεκτρικά θερμαι-

νόμενων προϊόντων και των προϊόντων 

νικοτίνης χωρίς καπνό, η καθολική απαγό-

ρευση της πώλησης, προσφοράς και διά-

θεσης αυτών στους ανηλίκους και η πρό-

βλεψη αντίστοιχων κυρώσεων.

Ναυπηγεία Σκαραµαγκά
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Σε κλίμα έντονης συγκίνησης, με δάκρυα στα μάτια, εκατοντάδες άν-
θρωποι είχαν σπεύσει για να απευθύνουν το ύστατο χαίρε στον μακα-
ριστό Αρχιεπίσκοπο Τιράνων, Δυρραχίου και πάσης Αλβανίας Ανα-

στάσιο

Ο
’Καθεδρικός Ναός της Αναστάσεως του 

Χριστού στα Τίρανα ήταν κατάμεστος χθες 

το πρωί. Σε κλίμα έντονης συγκίνησης, με 

δάκρυα στα μάτια, εκατοντάδες άνθρω-

ποι είχαν σπεύσει εκεί για να απευθύνουν 

το ύστατο χαίρε στον μακαριστό Αρχιεπίσκοπο Τιράνων, 

Δυρραχίου και πάσης Αλβανίας Αναστάσιο, αποχαιρετώ-

ντας, όπως έλεγαν, «έναν πατέρα και όχι απλώς έναν ποι-

μενάρχη». Κληρικοί όλων των βαθμίδων, ο Αρχιεπίσκοπος 

Αθηνών και πάσης Ελλάδος Ιερώνυμος, αντιπροσωπείες 

από άλλες Εκκλησίες του κόσμου, ακαδημαϊκοί αλλά και εκ-

πρόσωποι της πολιτικής ζωής από την Ελλάδα και την Αλ-

βανία έδωσαν το «παρών» κάνοντας μνεία στην πολύτιμη 

παρακαταθήκη που άφησε ο Αναστάσιος για την Εκκλησία 

της Αλβανίας αλλά και για την Ορθοδοξία γενικότερα. Ακου-

μπώντας στο φέρετρό του, τον συνόδευσαν στη τελευταία 

του κατοικία, στην ειδική κρύπτη που βρίσκεται κάτω από το 

Ιερό Βήμα του Καθεδρικού Ναού, την οποία είχε προετοιμά-

σει ο ίδιος για να ταφεί μετά τον θάνατό του.

Η νεκρώσιμη ακολουθία τελέστηκε προεξάρχοντος του Οι-

κουμενικού Πατριάρχη Βαρθολομαίου, με τους ύμνους να 

αποδίδονται στην αλβανική και ελληνική γλώσσα, όπως και 

το Ευαγγέλιο το οποίο αναγνώστηκε στην ελληνική από τον 

Οικουμενικό Πατριάρχη και στην αλβανική από τον Μητρο-

πολίτη Κορυτσάς Ιωάννη, ο οποίος φέρεται ως ο επικρατέ-

στερος διάδοχος του Αναστάσιου. Εξω από τον Καθεδρικό 

Ναό είχε στηθεί γιγαντοοθόνη από την οποία μεταδιδόταν 

η εικόνα από το εσωτερικό του ναού ενώ δημοσιογράφοι 

από όλο τον κόσμο κάλυψαν την τελετή. Συγκινημένος ο Οι-

κουμενικός Πατριάρχης Βαρθολομαίος χαρακτήρισε «ανα-

ντικατάστατο» τον μακαριστό Αρχιεπίσκοπο λέγοντας πως 

«η στέρησή του συνιστά σεισμό για την τοπική Εκκλησία». 

«Καθήκον θλιβερό μάς συγκέντρωσε σήμερα στην αλβανι-

κή πρωτεύουσα. Ο στύλος της Ορθόδοξης Εκκλησίας στην 

Αλβανία έπεσε… Υπήρξε υπηρέτης τής εκ των νεκρών ανα-

στάσεως της τοπικής Εκκλησίας», ανέφερε ο Οικουμενικός 

Πατριάρχης. Ο Παναγιότατος αναφέρθηκε στη συνέχεια 

στην αποστολή που ανέθεσε η Εκκλησία στον Αναστάσιο 

για την Αλβανία λέγοντας, μεταξύ άλλων, πως «είχε το χάρι-

σμα να ανοίγει δρόμους εκεί όπου υπήρχαν αδιέξοδα» αλλά 

και στο «θαύμα» με το οποίο ξεκίνησε η ζωή του Αρχιεπι-

σκόπου, καθώς η μητέρα του δεν εισάκουσε τις εισηγήσεις 

των γιατρών να προχωρήσει σε άμβλωση. «Και σήμερα εις 

ηλικίαν 95 ετών κείται άπνους», είπε ο Πατριάρχης.

Μητσοτάκης: Ξεχωριστή προσωπικότητα
Επικήδειο λόγο εκφώνησε, επίσης, ο Πρωθυπουργός Κυριά-

κος Μητσοτάκης, ο οποίος σημείωσε πως «υποκλινόμαστε 

σε αυτό το μεγαλείο μιας ξεχωριστής προσωπικότητας, γιατί 

ο Αρχιεπίσκοπος Τιράνων, Δυρραχίου και πάσης Αλβανίας 

ήταν ταυτόχρονα ένας διανοούμενος της πίστης, αλλά και 

ένας απλός υπηρέτης του πλησίον του. Με άλλα λόγια, ένα 

φωτεινό παράδειγμα σοφίας, αλλά και δράσης. Σήμερα τον 

θρηνούν Ελληνες και Αλβανοί, αλλά παντού όπου υπάρ-

χει άνθρωποι». Ο πρωθυπουργός της Αλβανίας Εντι Ράμα 

ανέφερε πως «Η αλβανική κοινότητα, η Αλβανική Εκκλησία 

έχει σήμερα πένθος. Ο Αναστάσιος ως διάδοχος των Απο-

στόλων ήταν στην υπηρεσία της Αλβανίας. Τριάντα χρόνια 

ευλόγησε, εργάστηκε, για να αναστηλώσει την Ορθόδοξη 

Εκκλησία της Αλβανίας. Μετά από 33 χρόνια τον αποχαιρε-

τούμε ως Αναστάσιο της Αλβανίας» και τόνισε ότι ο Αναστά-

σιος εκτιμούσε ότι ο διάδοχός του θα ήταν αλβανός πολίτης. 

Ο Μητροπολίτης Κορυτσάς και Τοποτηρητής του Θρόνου 

Ιωάννης ανέφερε από την πλευρά του πως το έργο του Ανα-

στάσιου είναι ζωντανό παράδειγμα έμπνευσης για τις επόμε-

νες γενικές. «Δεν έκανε διακρίσεις. Αγαπούσε τους πάντες», 

τόνισε. «Η αγάπη αποτέλεσε το θεμέλιο του έργου του, ένα 

θεμέλιο το οποίο συνέβαλε σε μια δίκαιη κοινωνία. Εδειξε το 

φως εκεί όπου κυριαρχούσε το σκοτάδι», πρόσθεσε. Ανέφερε 

ακόμη ότι «Η χώρα μας είχε ανάγκη το πνεύμα και το έργο 

του Αρχιεπισκόπου με βάση τα θεμέλια που έθεσε. Δίδαξε τη 

σημασία του διαλόγου» και στάθηκε ιδιαίτερα στην ακλόνητη 

πίστη στον Θεό που είχε ο Αρχιεπίσκοπος. «Ευχαριστώ τον 

Θεό για αυτό το δώρο που μας έκανε με το να μας φέρει τον 

Αρχιεπίσκοπο Αναστάσιο. Το έργο του θα είναι ένα ζωντανό 

παράδειγμα έμπνευσης για τις επόμενες γενιές. Παρά την 

ανθρώπινη λύπη μας, δεν μας εγκατέλειψε», κατέληξε. Επική-

δειους λόγους εκφώνησαν, επίσης, ο συντονιστής του Παγκο-

σμίου Συμβουλίου Εκκλησιών Επίσκοπος Heinrich Bedform-

Strohm, ο οποίος κάλεσε «να συνεχίσουμε με έμπνευση και 

αποφασιστικότητα το έργο του», και η ανιψιά του Αναστάσιου 

Ρωξάνη Γιαννουλάτου, η οποία ευχαρίστησε τον αλβανικό 

λαό για την αγάπη με την οποία περιέβαλε τον θείο της για 

περισσότερα από 30 χρόνια. Από την Ελλάδα στην κηδεία του 

Αναστάσιου παραβρέθηκαν, επίσης, μέλη της κυβέρνησης 

και οι πρόεδροι του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ Νίκος Ανδρουλά-

κης και Σωκράτης Φάμελλος.

Στην Iστορία πέρασε 
ο σπουδαίος ιεράρχης

ΕΛΛΑΔΑ
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Ο
πρόεδρος των ΗΠΑ, Ντόναλντ 

Τραμπ δήλωσε ότι θα διατάξει το Πε-

ντάγωνο και το Υπουργείο Εσωτερι-

κής Ασφάλειας να προετοιμάσουν 

μια εγκατάσταση για τους μετανά-

στες στο Γκουαντάναμο η οποία θα υποδεχθεί έως 

και 30.000 μετανάστες.

Είπε ότι η εγκατάσταση στη βάση του αμερικανικού 

ναυτικού στην Κούβα, η οποία θα είναι ξεχωριστή 

από τη στρατιωτική φυλακή υψίστης ασφαλείας, 

θα στεγάζει «τους χειρότερους εγκληματίες που 

απειλούν τον αμερικανικό λαό». Ο Κόλπος του 

Γκουαντάναμο χρησιμοποιείται εδώ και καιρό για 

τη στέγαση μεταναστών, μια πρακτική που έχει επι-

κριθεί από ορισμένες οργανώσεις ανθρωπίνων 

δικαιωμάτων.

Αργότερα την Τετάρτη, ο «τσάρος των συνόρων» 

του Τραμπ, Τομ Χόμαν, δήλωσε ότι η υπάρχουσα 

εγκατάσταση εκεί θα επεκταθεί και θα διοικείται 

από την Υπηρεσία Μετανάστευσης και Τελωνεί-

ων (ICE). Είπε ότι οι μετανάστες θα μπορούσαν να 

μεταφερθούν εκεί απευθείας αφού αναχαιτιστούν 

στη θάλασσα από την αμερικανική ακτοφυλακή 

και ότι θα εφαρμοστούν τα «υψηλότερα» πρότυπα 

κράτησης.

Δεν είναι σαφές πόσο θα κοστίσει η εγκατάσταση 

ή πότε θα ολοκληρωθεί. Η κυβέρνηση της Κούβας 

καταδίκασε αμέσως το σχέδιο, κατηγορώντας τις 

ΗΠΑ για βασανιστήρια και παράνομη κράτηση σε 

«κατεχόμενη» γη.

Η ανακοίνωση του Τραμπ ήρθε καθώς υπέγραψε 

τον λεγόμενο νόμο Laken Riley, ο οποίος απαιτεί 

από τους μετανάστες χωρίς έγγραφα που συλλαμ-

βάνονται για κλοπές ή βίαια εγκλήματα να κρατού-

νται στη φυλακή εν αναμονή της δίκης. Το νομοσχέ-

διο, που πήρε το όνομά του από μια φοιτήτρια νοση-

λευτικής στη Τζόρτζια που δολοφονήθηκε πέρυσι 

από έναν μετανάστη από τη Βενεζουέλα, εγκρίθηκε 

από το Κογκρέσο την περασμένη εβδομάδα, σε μια 

πρόωρη νομοθετική νίκη για τη διοίκηση.

«Μερικοί από αυτούς είναι τόσο κακοί που δεν εμπι-

στευόμαστε καν τις χώρες να τους κρατήσουν, γιατί 

δεν θέλουμε να επιστρέψουν», είπε για τους μετα-

νάστες. «Λοιπόν, θα τους στείλουμε στο Γκουαντά-

ναμο... είναι ένα δύσκολο μέρος για να μπορέσουν 

να βγουν έξω».

Σύμφωνα με τον Τραμπ, η εγκατάσταση θα διπλα-

σιάσει την ικανότητα των ΗΠΑ να φιλοξενήσουν με-

τανάστες χωρίς έγγραφα. Οι ΗΠΑ χρησιμοποιούν 

ήδη μια εγκατάσταση στο Γκουαντάναμο - γνωστή 

ως Κέντρο Επιχειρήσεων Μεταναστών του Γκουα-

ντάναμο (GMOC) - για δεκαετίες και μέσω διαφό-

ρων διοικήσεων, τόσο των Ρεπουμπλικανών όσο 

και των Δημοκρατικών.

Σε μια έκθεση του 2024, το International Refugee 

Assistance Project (IRAP) κατηγόρησε την κυβέρ-

νηση ότι κρατά κρυφά τους μετανάστες εκεί σε 

«απάνθρωπες» συνθήκες επ’ αόριστον. Η κυβέρνη-

ση Μπάιντεν είχε πει ότι «δεν είναι χώρος κράτησης 

και κανένας από τους μετανάστες εκεί δεν κρατεί-

ται». Η κυβέρνηση Τραμπ, ωστόσο, λέει ότι η σχε-

διαζόμενη διευρυμένη εγκατάσταση προορίζεται σε 

μεγάλο βαθμό να γίνει κέντρο κράτησης.

Σύμφωνα με πληροφορίες, θα ζητήσει από το Κο-

γκρέσο να χρηματοδοτήσει την επέκταση του υπάρ-

χοντος χώρου κράτησης ως μέρος ενός νομοσχε-

δίου δαπανών που εργάζονται για να συγκεντρώ-

σουν οι Ρεπουμπλικάνοι. Ο πρόεδρος της Κούβας 

Μιγκέλ Ντίαζ-Κανέλ είπε ότι η ανακοίνωση ήταν μια 

«πράξη βαρβαρότητας».

Στη στρατιωτική φυλακή στο Γκουαντάναμο, κρα-

τούνται εδώ και δεκαετίες κρατούμενοι στις ΗΠΑ 

μετά τις επιθέσεις της 11ης Σεπτεμβρίου στις ΗΠΑ 

το 2001. Στο απόγειό της, στέγαζε εκατοντάδες 

κρατούμενους ενώ αρκετοί Δημοκρατικοί πρόε-

δροι, συμπεριλαμβανομένου του Μπαράκ Ομπάμα, 

έχουν ορκιστεί να το κλείσουν. Εκεί κρατούνται αυτή 

τη στιγμή 15 κρατούμενοι.

Η είδηση   της επέκτασης της εγκατάστασης αντιμε-

τωπίστηκε με ταχεία καταδίκη από την κουβανική 

κυβέρνηση, η οποία εδώ και καιρό θεωρούσε τον 

Κόλπο του Γ κουαντάναμο «κατεχόμενο» και κα-

τήγγειλε την ύπαρξη ναυτικής βάσης των ΗΠΑ στο 

νησί από τότε που ο Φιντέλ Κάστρο ανέβηκε στην 

εξουσία το 1959.

«Σε μία πρ ά ξη ωμότητας, η νέα κυβέρνηση των 

ΗΠΑ ανακοί ν ωσε ότι θα φυλακίσει, στη ναυτική 

βάση στο Γκουαντάναμο, που βρίσκεται σε παράνο-

μα κατεχόμενο έδαφος της Κούβας, χιλιάδες μετα-

νάστες που εκδιώχθηκαν βίαια, οι οποίοι θα βρίσκο-

νται κοντά σε γνωστές φυλακές βασανιστηρίων», 

έγραψε ο πρόεδρος της Κούβας στο X.

 Ο πρόεδρος των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ διέταξε την κατασκευή μιας εγκατάστασης κρά-

τησης μεταναστών στον Κόλπο του Γκουαντάναμο, όπου όπως είπε θα φιλοξενηθούν έως 

και 30.000 άνθρωποι. 

ΔΙΕΘΝΗΔΙΕΘΝΗ
Ο Τραµπ θέλει να στείλει 30.000 
µετανάστες στο Γκουαντάναµο
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Ο Τραµπ ξεκινάει «εµπορικό 
πόλεµο» µε τον Καναδά και 
το Μεξικό - ∆ασµοί 25% στις 
εισαγωγές από 1/2

Financial Times: 

Η Κίνα ετοιµάζει τη 
µεγαλύτερη στρατιωτική 
εγκατάσταση στον κόσµο 

Θα είναι 10 φορές το Πεντάγωνο των ΗΠΑ

 Το μεγαλύτερο κέντρο διοίκησης πολέμου 

ετοιμάζει η Κίνα, σύμφωνα με τους Financial 

Times. Δορυφορικές εικόνες που εξετάζονται 

από τις αμερικανικές μυστικές υπηρεσίες, 

δείχνουν ένα εργοτάξιο έκτασης περίπου 1.500 

στρεμμάτων, 30 χιλιόμετρα νοτιοδυτικά του 

Πεκίνου, με βαθιές τρύπες που, σύμφωνα με 

εκτιμήσεις στρατιωτικών εμπειρογνωμόνων, θα 

στεγάσουν, μεταξύ άλλων, και καταφύγια για 

την προστασία των επικεφαλής του κινεζικού 

στρατού απέναντι σε οποιασδήποτε σύγκρουση, 

συμπεριλαμβανομένου και ενός πυρηνικού 

πολέμου.

Όπως λένε νυν και πρώην αξιωματούχοι των 

ΗΠΑ το στρατιωτικό κέντρο διοίκησης που 

ετοιμάζει η Κίνα θα είναι το μεγαλύτερο στον 

κόσμο και τουλάχιστον 10 φορές το μέγεθος 

του Πενταγώνου. Η κατασκευή του έργου 

ξεκίνησε στα μέσα του 2024 με αναλυτές να 

το έχουν «βαφτίσει» ως «Στρατιωτική Πόλη του 

Πεκίνου».

Όπως σημειώνουν οι FT, το έργο εξελίσσεται ενώ 

ο Λαϊκός Απελευθερωτικός Στρατός αναπτύσσει 

νέα όπλα ενόψει της συμπλήρωσης ενός αιώνα 

ίδρυσής του, το 2027. Αμερικανικές μυστικές 

υπηρεσίες υποστηρίζουν ότι ο πρόεδρος Σι 

Τζινπίνγκ έχει επίσης διατάξει τον στρατό της 

χώρας, να έχει αναπτύξει την δυνατότητα να 

επιτεθεί στην Ταϊβάν μέχρι τότε.

«Εάν επιβεβαιωθεί, αυτό το νέο προηγμένο 

υπόγειο καταφύγιο διοίκησης σηματοδοτεί την 

πρόθεση του Πεκίνου να μετατραπεί όχι μόνο σε 

μια συμβατική δύναμη παγκόσμιας κλάσης αλλά 

και να αποκτήσει την ικανότητα για πυρηνική 

πολεμική μάχη», δήλωσε ο πρώην επικεφαλής 

ανάλυσης της Κίνας για τη CIA, Ντένις 

Γουάιλντερ.

Από την πλευρά της η κινεζική πρεσβεία στην 

Ουάσινγκτον τήρησε σιγή ιχθύος αρκούμενη 

στο σχόλιο «δεν γνωρίζουμε λεπτομέρειες» για 

να προσθέσει ότι η Κίνα είναι «προσηλωμένη 

στο δρόμο της ειρηνικής ανάπτυξης και σε μια 

αμυντική πολιτική που έχει αμυντικό χαρακτήρα».

Πρώην αναλυτής εικόνων στην αντίστοιχη 

Εθνική Υπηρεσία των ΗΠΑ ο οποίος εξέτασε 

τις εικόνες, εκτίμησε ότι υπήρχαν τουλάχιστον 

100 γερανοί σε μια έκταση πέντε τετραγωνικών 

χιλιομέτρων, στην περιοχή όπου κατασκευάζεται 

το «φαραωνικό» έργο. 

Πρώην ανώτερος αξιωματούχος των 

αμερικανικών μυστικών υπηρεσιών στον 

οποίο απευθύνθηκαν οι FT, δήλωσε ότι ενώ το 

σημερινό αρχηγείο του στρατού της Κίνας στο 

κεντρικό Πεκίνο ήταν αρκετά καινούργιο, δεν 

είχε σχεδιαστεί για να είναι ένα ασφαλές κέντρο 

διοίκησης μάχης.

Το κέντρο διοίκησης θα έχει και καταφύγια για 
τη στρατιωτική ηγεσία της Κίνα απέναντι στα bun-
ker basters των ΗΠΑ και το ενδεχόμενο πυρηνικού 

πολέμου

Ο Ντόναλντ Τραμπ θα κάνει πράξη την απειλή του να επιβάλει από 

αύριο 1η Φεβρουαρίου δασμούς στα καναδικά και μεξικανικά προϊ-

όντα; Το ερώτημα βρίσκεται στο μυαλό όλων σήμερα, καθώς οι επι-

πτώσεις αυτού του μέτρου θα μπορούσαν να είναι πολύ σοβαρές 

για τις τρεις αυτές χώρες.

Μόλις επέστρεψε στον Λευκό Οίκο ο Ρεπουμπλικάνος ανακοίνωσε 

ότι θα επιβάλει από την 1η Φεβρουαρίου δασμούς 25% στα προϊό-

ντα που εισάγονται στις ΗΠΑ από τον Καναδά και το Μεξικό, δύο χώ-

ρες με τις οποίες υπέγραψε στην πρώτη του θητεία συμφωνία ελεύ-

θερου εμπορίου. Χθες, Πέμπτη, το βράδυ ο Τραμπ δήλωσε ότι θα 

αποφασίσει μέσα στη νύκτα σήμερα αν θα εξαιρεθεί από το μέτρο το 

πετρέλαιο που παράγεται στις δύο χώρες. Εξάλλου από αύριο σκο-

πεύει να επιβάλει επιπλέον δασμούς 10% στα κινεζικά προϊόντα.

Πρόκειται για ένα ενδεχόμενο που προκαλεί ανησυχία στους ανα-

λυτές, την ώρα που η αμερικανική οικονομία κινείται ανοδικά, με 

ανάπτυξη 2,8% το 2024. Σύμφωνα με το Oxford Economics, αν 

ισχύσουν τελικά αυτοί οι δασμοί, η αμερικανική οικονομία θα χάσει 

1,2 ποσοστιαία μονάδα ανάπτυξης και το Μεξικό ενδέχεται να βυ-

θιστεί στην ύφεση. Για τον Γουέντονγκ Ζανγκ, καθηγητή του πανε-

πιστημίου Κορνέλ, αν και το σοκ από την επιβολή δασμών δεν θα 

είναι πολύ μεγάλο για τις ΗΠΑ, δεν υπάρχει καμία αμφιβολία ότι θα 

είναι πιο σημαντικό για τις άλλες δύο χώρες. «Σε ένα τέτοιο σενάριο 

ο Καναδάς και το Μεξικό μπορούν να περιμένουν να δουν το ΑΕΠ 

τους να μειώνεται κατά 3,6% και 2% αντίστοιχα, ενώ οι ΗΠΑ κατά 

0,3%», εκτίμησε. “Και η Κίνα θα επηρεαστεί από μια κλιμάκωση του 

ήδη υφιστάμενου εμπορικού πολέμου, αλλά θα επωφεληθεί από 

την ένταση των ΗΠΑ με το Μεξικό και τον Καναδά”.

Στη διάρκεια της προεκλογικής του εκστρατείας ο Τραμπ δήλωνε ότι 

θέλει να επιβάλει δασμούς 10% ως 20% στο σύνολο των προϊό-

ντων που εισάγονται στις ΗΠΑ, ακόμη και 60 με 100% για τα προϊό-

ντα που εισάγονται από την Κίνα. Στόχος ήταν να αντισταθμίσει οικο-

νομικά τις μειώσεις φόρων που επιθυμεί να κάνει. Μετά την εκλογή 

του έχει ρίξει τους τόνους. Οι δασμοί έχουν γίνει πλέον, όπως και στη 

διάρκεια της πρώτης θητείας του Τραμπ στην προεδρία των ΗΠΑ, 

ένα όπλο προκειμένου να επιβάλει τη βούλησή του και να πετυχαίνει 

υποχωρήσεις από άλλες χώρες.Ο Ρεπουμπλικάνος δηλώνει ότι οι 

δασμοί αποτελούν απάντηση στην ανικανότητα των δύο γειτονικών 

χωρών των ΗΠΑ να περιορίσουν την είσοδο ναρκωτικών, κυρίως 

φαιντανύλης, και παράτυπων μεταναστών στο αμερικανικό έδαφος.

Ο άνθρωπος που έχει επιλέξει για το υπουργείο Εμπορίου, ο Χάου-

αρντ Λάτνικ, έκανε λόγο για “μια πράξη εσωτερικής πολιτικής”, στη 

διάρκεια της ακρόασής του από το Κογκρέσο την Τρίτη. “Αυτοί οι 

δασμοί έχουν απλώς στόχο να τις ωθήσουν να κλείσουν τα σύνο-

ρά τους”, εξήγησε. “Είναι ιδιαίτεροι δασμοί που έχουν στόχο να τις 

πιέσουν να αναλάβουν δράση”, σημείωσε ο Λάτνικ αναφερόμενος 

στον Καναδά και το Μεξικό.
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American Thinker: 

Ο κόσµος βρίσκεται στο χείλος της καταστροφής 
λόγω Zelensky, εγκληµατική χώρα η Ουκρανία

Ο κόσμος βρίσκεται στο χείλος 

της καταστροφής λόγω των πρά-

ξεων του Volodymyr Zelensky 

και του εγκληματικού καθεστώ-

τος του, γράφει το American 

Thinker.

ΔΙΕΘΝΗ

Ο 
αρχηγός του εγκληματικού κράτους Zelensky και η 
πλειοψηφία των Ουκρανών ισχυρίζονται ότι η χώρα 
τους έσωσε την Ευρώπη και τη Δύση από τη Ρωσία.
Λοιπόν, ναι, φυσικά.
Ο κόσμος βρίσκεται στο χείλος της καταστροφής λόγω 

της διαφθοράς αυτής της εγκληματικής χώρας» τόνισε το American 
Thinker.
Πρέπει να υπάρξουν διαπραγματεύσεις για τον τερματισμό των συ-
γκρούσεων και επίσης να τελειώσει η στρατιωτική και οικονομική 
υποστήριξη στην Ουκρανία.

Ο Τραµπ αρνήθηκε ότι θα αποσύρει τα αµερικανικά στρατεύµατα από τη Συρία 
Ο πρόεδρος των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ δήλωσε 

την Πέμπτη ότι θα ληφθεί μια «απόφαση» σχετικά 

με τα αμερικανικά στρατεύματα στη Συρία, αλλά 

δεν έδωσε περισσότερες λεπτομέρειες. Αρνήθη-

κε ότι είχε δηλώσει πως θα αποσύρει τα στρατεύ-

ματα από τη χώρα.

«Δεν είπα ότι θα αποσύρω στρατεύματα από τη 

Συρία και δεν γνωρίζω την πηγή αυτών των ανα-

φορών. Αλλά θα λάβουμε μια απόφαση σχετικά 

με αυτό», δήλωσε ο Τραμπ στους δημοσιογρά-

φους απαντώντας σε ερώτηση αν είχε πει ότι θα 

αποσύρει τα αμερικανικά στρατεύματα από τη 

Συρία.

«Δεν εμπλεκόμαστε στη Συρία. Η Συρία είναι το 

δικό της χάλι. Δεν χρειάζονται την ανάμειξή μας», 

πρόσθεσε.

Οι ΗΠΑ αύξησαν πρόσφατα την παρουσία των 

στρατευμάτων τους στη Συρία από 900 σε περί-

που 2.000 μετά την εκδίωξη του καθεστώτος του 

Μπασάρ αλ Άσαντ από έναν συνασπισμό ανταρ-

τών υπό την ηγεσία της ισλαμιστικής οργάνωσης 

Χαγιάτ Ταχρίρ αλ-Σαμ (HTS) στις 8 Δεκεμβρίου. 

Οι ΗΠΑ δικαιολόγησαν την αύξηση του αριθμού 

ως προσωρινό μέτρο για να εμποδίσει τον ISIS 

να αποκτήσει ερείσματα στη χώρα.

Οι αμερικανικές δυνάμεις στη Συρία είναι οι κύ-

ριοι υποστηρικτές των υπό κουρδική ηγεσία Συ-

ριακών Δημοκρατικών Δυνάμεων (SDF), οι οποί-

ες νίκησαν εδαφικά το ISIS το 2019 και έθεσαν 

τέρμα στο πενταετές λεγόμενο «χαλιφάτο» της 

ομάδας, δύο χρόνια μετά την ήττα τους στο γει-

τονικό Ιράκ.

Τραμπ:  Αίγυπτος και η Ιορδανία θα 
υποδεχθούν εκτοπισμένους Παλαιστίνιους από 
τη Γάζα
«Θα το κάνουν»: ο Ντόναλντ Τραμπ συνέχισε να 

επιμένει χθες Πέμπτη πως η Ιορδανία και η Αί-

γυπτος θα υποδεχθούν εκτοπισμένους Παλαιστί-

νιους από τη Λωρίδα της Γάζας, παρότι τόσο το 

Αμάν, όσο και το Κάιρο απέρριψαν τη μεταφορά 

πληθυσμού στην οποία αναφέρθηκε ο νέος πρό-

εδρος των ΗΠΑ.

«Κάνουμε πολλά γι’ αυτούς και θα το κάνουν», 

επέμεινε ο Ρεπουμπλικάνος, απαντώντας σε δη-

μοσιογράφο που τον ρώτησε πώς θεωρεί ότι θα 

μπορούσε να πείσει τις κυβερνήσεις των δυο χω-

ρών να αλλάξουν θέση.

Δεν έδωσε λεπτομέρειες.

Ο αρχηγός του αιγυπτιακού κράτους Άμπντελ 

Φάταχ αλ Σίσι και ο βασιλιάς της Ιορδανίας 

Αμπντάλα Β΄ απέρριψαν κατηγορηματικά προ-

χθές Τετάρτη την ιδέα που έριξε ο Ντόναλντ 

Τραμπ να μεταφερθούν στις χώρες τους Παλαι-

στίνιοι από τη Γάζα.
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ΠΑΡΕΜΒΑΣΗ ORBAN: 

Οι ΗΠΑ θέλουν ειρήνη στην 
Ουκρανία, η Ευρώπη... επιµένει 

στον πόλεµο
Η Ουγγαρία έχει χάσει μέσα σε τρία χρόνια περίπου 19 δισεκατομμύρια 

ευρώ λέει ο Orban 

Για διαφορετικές προσεγγίσεις των ΗΠΑ και της ΕΕ 
όσον αφορά τον πόλεμο στην Ουκρανία κάνει λόγο 
ο πρωθυπουργός της Ουγγαρίας, Victor Orban, ο 
οποίος επανέλαβε το αίτημα για άρση των κυρώσε-
ων της ΕΕ προς τη Ρωσία.
Όπως είπε ο Orban, η κυβέρνηση των ΗΠΑ και η 
ηγεσία της ΕΕ έχουν διαφορετικές προσεγγίσεις 
για τη σύγκρουση στην Ουκρανία: η Ουάσινγκτον 
τάσσεται τώρα υπέρ μιας ειρηνικής διευθέτησης, 
ενώ οι Βρυξέλλες υπέρ της συνέχισης του πολέμου.
«Οι Ευρωπαίοι λένε ότι οι κυρώσεις πρέπει να δια-
τηρηθούν και μάλιστα να ενισχυθούν για να κερδί-
σουν οι Ουκρανοί τον πόλεμο εναντίον της Ρωσίας.
Χθες, ο υπουργός Εξωτερικών των ΗΠΑ είπε σε μια 
μεγάλη συνέντευξη του ότι θα ήταν άδικο να... κο-
ροϊδεύουμε τους πάντες λέγοντας ότι οι Ουκρανοί 
μπορούν να κερδίσουν αυτόν τον πόλεμο.
Λοιπόν, τον ευχαριστούμε για αυτή τη συνέντευξη, 
διότι έδειξε ότι οι Αμερικανοί δεν θέλουν κυρώσεις 
αλλά ειρήνη και ότι οι Ευρωπαίοι είναι αυτοί που 
θέλουν κυρώσεις αλλά όχι ειρήνη» υπογράμμισε ο 
Orban.

Λογική του πολέμου
Όπως είπε, «η ευρωπαϊκή λογική είναι εντελώς δια-
φορετική από την αμερικανική:
η μία είναι η λογική του πολέμου και η άλλη η λογική 

της ειρήνης».
Ο Orban επανέλαβε ότι η ουγγρική κυβέρνηση εξα-
κολουθεί να τάσσεται υπέρ μιας διευθέτησης της 
σύγκρουσης στην Ουκρανία με διαπραγματεύσεις 
και υπολογίζει στον νέο πρόεδρο των ΗΠΑ Donald 
Trump σε αυτή την προσπάθεια.

Nα αρθούν οι κυρώσεις
Επιπλέον, ο Orban επανέλαβε το αίτημα του προς 
την ΕΕ να άρει τις κυρώσεις κατά της Ρωσίας διότι 
εν τέλει αυτή που πλήττεται, είναι η ευρωπαϊκή οι-
κονομία.
«Το συμφέρον της Ουγγαρίας είναι να αρθούν οι 
κυρώσεις της ΕΕ κατά της Ρωσίας, διότι έχουμε 
χάσει 19 δισεκατομμύρια ευρώ εξαιτίας τους μέσα 
σε τρία χρόνια» ανέφερε χαρακτηριστικά ο Orban, 
ο οποίος υποστήριξε ότι συζητά για το θέμα αυτό 
συνέχεια με τους Ευρωπαίους ομολόγους του.
Επιπλέον, ο Orban υποστήριξε ότι η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή υποσχέθηκε στην Ουγγαρία ότι θα πιέσει 
την Ουκρανία να επαναλάβει τη διαμετακόμιση φυ-
σικού αερίου από τη Ρωσική Ομοσπονδία.
Όπως είπε ο Ούγγρος πρωθυπουργός, η Ουγγαρία 
πέτυχε να λάβει εγγυήσεις ενεργειακής ασφάλειας 
από την ΕΕ, προκειμένου να συναινέσει στην παρά-
ταση των κυρώσεων κατά της Ρωσίας για άλλους 6 
μήνες.

Οι ΗΠΑ έπεσαν σε
ρωσο-κινεζική ενέδρα
Η άναρχα φιλελεύθερη 
∆ύση είναι 
προγραµµατισµένη 
να χάσει από την 
πρωτοπόρο Κίνα
«Σε ευθύ ανταγωνισμό με την Κίνα, ο δυτικός καπι-
ταλισμός είναι προγραμματισμένος να χάσει… με 
έμφαση στο προγραμματισμένος» - Η Ρωσία και 
η Κίνα έχουν αποφασίσει να ακολουθήσουν κοινή 
πορεία…και οι ΗΠΑ δεν μπορούν να σπάσουν αυτή 
την συμμαχία… Η φιλελεύθερη καπιταλιστική δύση 
είναι νομοτελειακό ότι θα χάσει από Κίνα
Ο John Gray κορυφαίος φιλόσοφος του London 
School of Economics and Political Science (από 
το πρόσφατο βιβλίο του «The New Leviathans: 
Thoughts after Liberalism») σχετικά με την προέλευ-
ση και τη φύση της κρίσης του φιλελευθερισμού, 
η οποία έφτασε στο σημείο του παραλογισμού τό-
νισε «σε ευθύ ανταγωνισμό με την Κίνα, ο δυτικός 
καπιταλισμός είναι προγραμματισμένος να χάσει… 
με έμφαση στο προγραμματισμένος»

Οι κινεζικές εκπλήξεις…
Για την Πρωτοχρονιά, οι Κινέζοι προγραμματιστές 
τεχνητής νοημοσύνης (AI) αποφάσισαν να εκπλή-
ξουν τον κόσμο με προϊόντα υψηλής τεχνολογίας 
όπως τα νευρωνικά δίκτυα DeepSeek-V3 και στη 
συνέχεια το Qwen2.5-Max.
Και τα δύο είναι ελεύθερα στην εγκατάσταση, ξε-
περνούν από κάθε άποψη τα προϊόντα του αμερι-
κανικού OpenAI και είναι συμβατά με αυτό, δηλαδή 
δίνουν τρομερή ελευθερία στον χρήστη.
Είναι ανοιχτού κώδικα, που εκδημοκρατίζει ολόκλη-
ρο το σύστημα - σε αντίθεση με την αμερικανική 
προσέγγιση μιας κούρσας μηδενικού αθροίσματος.
Επιπλέον, όσον αφορά τον χρόνο ανάπτυξης, το 
μέγεθος του προσωπικού και το κόστος, οι Κινέζοι 
προγραμματιστές είναι μπροστά από τους Αμερι-
κανούς σε τάξεις μεγέθους.
Η κυριαρχία της Κίνας στους περισσότερους το-
μείς της τεχνητής νοημοσύνης, αποκαλύφθηκε.
Όλος ο τεχνολογικός κόσμος βρίσκεται σε πλήρη 
εξέλιξη.
Τι είναι αυτό;
Έχουν ξεπεράσει έναν ανταγωνιστή που, με τον 
νόμο του Biden του 2022 για τα Chip and Science 
Act, κήρυξε ουσιαστικά τον πόλεμο στο Πεκίνο στο 
μέτωπο των μικροεπεξεργαστών;
Ή μήπως αυτό είναι κάτι περισσότερο από έναν 
ανταγωνισμό μεταξύ δύο συστημάτων;

To ξεκίνησαν οι Ρώσοι σοβιετικό 
«Sputnik 1»
Η πρώτη σύγκριση… είναι με το σοβιετικό «Sputnik 
1», που συγκλόνισε την Αμερική και ανάγκασε τους 
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Κυριάκος Μαριδάκης 
ένας διεθνής Έλληνας

  Διαχρονικός πρεσβευτής ιδεών και αξιών 
Δραστήριος και πολυπράγμων, ο Οικουμενικός Ελληνας  Κυριάκος Μαριδάκης   με πολύ αξιόλογες και 

προσεκτικές κινήσεις σε Δύση και Ανατολή αναδεικνύει θέματα όπως το ΜΕΙΖΟΝ για τον ευρωπαϊκό πο-

λιτισμό και ιστορία ζήτημα της Ναυμαχίας Σαλαμίνας που έσωσε την Ευρώπη και φυσικά την Ελλάδα 

πριν σχεδόν δυόμισι χιλιάδες χρόνια, λαμβάνοντας επιστολές στήριξης και θαυμασμού από την αείμνηστη 

Πρέσβειρα καλής θελήσεως  της UNESCO Μαριάννα Βαρδινογιάννη, της ΑΒΥ Πριγκίπισσάς Αικατερίνη 

της Σερβίας τον Α.Ε. Πρέσβη του Ισραήλ κ Γίοσι Αμράνι και Ευρωπαίων αξιωματούχων.

Ο
ι δράσεις του σε διεθνές επίπεδο έχουν 
προκαλέσει παγκόσμιο θαυμασμό προ-
βάλλοντας την Ελληνική πολιτιστική 
κληρονομιά όσο κάνεις άλλος , μετά 
ιδιαίτερα από τις προσωπικές του  συ-

ναντήσεις με τον ΑΓΥ Πρίγκιπα Αλβέρτο στο Πρι-
γκιπάτο του Μονακό,την ΑΒΥ Πριγκίπισσα του Κεντ 
στο παλάτι του Λονδίνου, την Βαρόνη του Βελγίου 
Leen Van Daele , μελη απο την Βασιλική οικογένεια 
του Ντουμπάι,  και προσφάτως με τον ΑΒΥ Πρίγκιπα 
Αλέξανδρο και την ΑΒΥ Πριγκίπισσα Αικατερίνη της 
Σερβίας ευαισθητοποιώντας την παγκόσμια κοινό-
τητα 63 και πλέων κρατών ακόμα και τον ιδιο τον τ. 
Πρόεδρο του Κράτους του Ισραήλ κ. Ρεουβέν Ρίβλιν 
οπου ζήτησε να επισκεφτεί τον θαλάσσιο χώρο της 
Ναυμαχίας, ενημερώνοντας για τις προσπάθειες του 
κ. Μαριδάκη σχετικά για την προστασία προβολή και 
ανάδειξη της ιστορικής ναυμαχίας της Σαλαμίνας 
που αποτελεί το κορυφαίο γεγονός της παγκόσμιας 
ιστορίας και πολιτιστικής διπλωματίας.

“ΑΓΩΝΙΖΟΜΑΙ ΓΙΑ ΜΙΑ 
 ΕΛΛΑΔΑ ΑΝΤΑΞΙΑ ΤΗΣ

 ΙΣΤΟΡΙΑΣ ΚΑΙ ΤΗΣ 
ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΗΣ ΤΗΣ

 ΚΛΗΡΟΝΟΜΙΑΣ- ΓΙΑ 

ΤΗΝ ΕΙΡΗΝΗ ΚΑΙ ΤΗΝ 
ΕΝΟΤΗΤΑ”

Εμπνευστής της Διεθνοποίησης της Ναυμαχίας της 
Σαλαμίνας σε 63 Χώρες και Αρχηγούς Κρατών ως  
Παγκόσμιο σύμβολο Ιδεών και Αξιών.
Ένας Αυτοδημιούργητος παγκόσμιος Έλληνας κατα-
ξιωμένος διεθνώς και  αναγνωρισμένος απο Αρχη-
γούς ξένων κρατών, εστεμμένους, μέλη βασιλικών 
οικογενειών, ως ο άνθρωπος που αναδεικνύει και 
προβάλλει παγκοσμίως την ιστορική αξία της Ναυ-
μαχίας της Σαλαμίνος και υπερασπιστής των Ελλη-
νικών Ιδεωδών.
“Μη ρωτάς τι μπορεί να κάνει η χώρα σου για σένα 
αλλά τι μπορείς να κάνεις εσύ για τη χώρα σου” 
ακολουθώντας πιστά  απο μικρό παιδί τα λόγια του 
Αμερικανού Προέδρου Κένεντι  χαρακτηρίζοντάς τον 
εαυτό του ως πολίτη του κόσμου, χωρίς ποτέ να θελει 
να προβάλει στις  δεκάδες συνεντεύξεις του και να 
επιδεικνύει τους τιμητικούς τίτλους που είχε αποκτή-
σει στην Ελλάδα και στο εξωτερικό, δείχνοντας με τις 
συμβολικές αυτές κινήσεις, την ποιότητα ενός ταπει-
νού ανθρώπου που αποτελεί παράδειγμα προς μίμη-
ση τόσο για τους πολίτες οσο και για τους πολιτικούς.
Η Παγκόσμια επέτειος της Ναυμαχίας σύμφωνα με 
εκτιμήσεις διπλωματικών στελεχών αποτελεί σήμερα 
ένα  “ισχυρό όπλο” της πολιτιστικής διπλωματίας της 

χώρας οπου το μετέτρεψε απο  Πολεμικό Γεγονός 
σε Παγκόσμιο σύμβολο Ειρήνης ως κεντρική ιδέα 
της δημιουργίας των επετειακών εκδηλώσεων των 
2500 χρόνων Θερμοπύλες-Σαλαμινα 2020. 

Χαρακτηριστικά μας αποκάλυψε  συγκινημένος 
« Πάντα θα θυμάμαι τα πρώτα ΣΑΛΑΜΙΝΙΑ το 2011 
δουλεύοντας σε ένα  μικρό γραφειακή στα Αμπελά-
κια - Αρχαιά Σαλαμίνα που μας είχαν παραχωρήσει , 
χωρίς θέρμανση και ψύξη , κάθε πρωί για μήνες να 
εργάζομαι  ασταμάτητα , από το πρωί μέχρι το βρά-
δι, επικοινωνώντας την ημέρα για την διοργάνωση 
με πρέσβεις , γραφεία υπουργών , ΜΜΕ και ξένους 
αξιωματούχους και το απόγευμα τοιχοκολλούσα  αφί-
σες στους στύλους, για να διαδώσουμε το γεγονός 
στη τοπική κοινωνία. Πώς να ξεχάσω τα άπειρα χιλιό-
μετρα, εργατοώρες ,ξενύχτια , επισκέπτοντας  κάθε 
πρεσβεία ξεχωριστά, ελληνικά και ξένα τουριστικά 

ΠΡΟΣΩΠΑ
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πρακτορεία μέσα στο καύσωνα, συμμετέχοντας μό-
νος με τη στήριξή τριών επιχειρηματιών-οραματιστών  
του νησιού στη διεθνή τουριστική έκθεση στο Τελ 
Αβίβ προωθώντας την Σαλαμίνα με έντυπα μεταφρα-
σμένα στα αγγλικά και εβραϊκά . Τους προσωπικούς 
μου αγωνες ψηφιοποιώντας  ενα υλικο 30 χρόνων 
του πατερα μου Χρήστου Μαριδάκη για τα αρμόδια 
όργανα της Ε.Ε. σχετικά με την  ευαισθητοποίηση  και 
ανάλυψη πρωτοβουλιών για την ενοποίηση των αρ-
χαιολογικών ιστορικών  χώρων  της Ναυμαχίας με 
την ενσωμάτωση τους στα προστατευόμενα  μνημεία 
της UNESCO.
Για να ξεχωρίσεις φυσικά χρειάζεται θάρρος, όραμα, 
τόλμη, πίστη, αποφασιστικότητα, ικανότητες, πειθαρ-
χία  και πολύ μοναξιά  οπως μας εξομολογείτε συγκι-
νημένος  διοτι όλα αυτά τα 20 χρόνια αγώνων είχαν 
μεγάλο προσωπικό, οικονομικό και οικογενειακό 
κόστος χωρίς ποτε να εχει λάβει οικονομική στήριξή  
ή έμμισθή θέση, αντιθέτως όλα του τα έξοδα ακόμα 
και μέρος του υλικού των εκδηλώσεων τα κάλυπτε ο 
ίδιος.
Ο  Κυριάκος Μαριδάκης μας απέδειξε με την πορεία 
της ζωής του ότι όταν είχες πίστη και όραμα όλα γίνο-
νται πραγματικότητα σε συνδυασμό με την ταπεινό-
τητα, την ευγένεια το ήθος και την ανιδιοτέλεια που 
τον διακρίνει.
Η αήμνηστη Παγκόσμια  Μαριάννα Β. Βαρδινογιάννη 
Πρέσβης Καλής Θελήσεως της UNESCO και Προέ-
δρος της Τιμητικής Κοσμητείας «Θερμοπύλες – Σα-
λαμίνα 2020» έσπευσε να τον συγχαρεί δημοσία  για 
την αφοσίωσή του στα κοινά τους οράματα, κάνοντας 
ύμνο στην κοινή τους προσπάθεια για τη στήριξη της 
αγαπημένης Ιστορικής Σαλαμίνας και για την σπου-
δαία επέτειο που γιορτάζουμε φέτος, έναν ύμνο που 
πηγάζει από τη μεγάλη του αγάπη για τον τόπο στον 
οποίο μεγάλωσε και που τιμά παντού και πάντοτε, 
αναγνωρίζοντας παράλληλα τον Οικουμενικό του 
ρόλο και τιμώντας τις διεθνείς μοναδικές πολιτιστι-
κές του δράσεις του σε δεκάδες χώρες και Αρχηγούς 
Κρατών, ως ένα σύγχρονο εργαλείο της Ελληνικής 
εξωτερικής πολιτικής και πολιτιστικής διπλωματίας, 
προβάλλοντας παγκοσμίως τον Ελληνικό πολιτισμό 
και τη Ναυμαχία της Σαλαμίνας ως πανανθρώπινο 
σύμβολο Ειρήνης και Αρετής χαρακτηρίζοντας τον 
όπως τόνισε «μια χαρισματική προσωπικότητα, έναν 
αυτοδημιούργητο Έλληνα της διασποράς που εμπνέ-
ει με το έργο του όλους μας, νιώθοντας υπερήφανη 

για όσα προσφέρει στην Πατρίδα μας».
Ο γνωστός συγγραφέας κ. Τάσος Καλουδάς γράφει 
χαρακτηριστικά «…Τιμή και υπόκλιση στον ευαισθητο-
ποιημένο αυτόν Έλληνα, τον Κυριάκο Μαριδάκη, Τον 
Πρέσβη Καλής Θέλησης της Ελλάδας που έχει τάξει 
τη ζωή του στην ανά τον κόσμο διάδοση των ιστορι-
κών πτυχών του τόπου μας. Με αγάπη, πίστη κι αφο-
σίωση….. Αγωνίζεται ακούραστα ο άνθρωπος αυτός. 
Με το ενδιαφέρον του στραμμένο σε κάθε τι που αφή-
νει πίσω του αποχρώσεις τιμής και δόξας, των ηρώ-
ων που μόχθησαν για την Ελευθερία και την Ανεξαρ-
τησία της χώρας μας.”
Ο  Κυριάκος της Ελλάδας και της καρδιάς μας ,ο πά-
ντα πρόσχαρος , ευγενής , χαμογελαστός και πρόθυ-
μος να συμβάλει σε κάθε ανάγκη   να εξυπηρετήσει 
και να βοηθήσει όπου χρειάζετα,  έχει γράψει τη δική 
του ιστορία, με την ευχή όλων μας να συνεχίζει με το 
ίδιο πάθος και δύναμη να προσφέρει ακόμα περισσό-
τερα ιδιαιτέρως στους σημερινούς δύσκολους και-
ρούς που ζούμε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΑΡΙΔΑΚΗΣ
Διεθνής παράγοντας πολιτιστικής διπλωματίας,
• τ. Βασιλικός Διευθυντής της Κυβερνητικής  Θαλαμηγού του Πρω-
θυπουργού , Αντ. τηε Κυβέρνησης Υπ Εθνικής Άμυνας και Εμίρης 
του Ντουμπαι ΑΒΥ Μοχάμεντ μπιν Ρασίντ αλ Μάκτουμ 
• Ιδρυτικός Εθνικός Πρόεδρος - Πρέσβης καλής θελήσεως - Διευ-
θυντής των Βαλκανίων του International Ambassador Club,
• Προ και Μεταπτυχιακός  σπουδαστής Διεθνών σχέσεων και 
διπλωματίας  στο Αμερικανικό Πανεπιστήμιο Webster Athens 
University
• Διοικητικό μέλος του Διεθνούς Ινστιτούτου Ευρωπαϊκών και Αμε-
ρικανικών Μελετών RIEAS
• Πρέσβης καλής Θελήσεως Ε.Υ.ΘΥ.ΝΗ.
Εταιρία υποστήριξης θυρεοειδών νοσημάτων 
• Διακεκριμένο μέλος και σύμβουλος της Μαριάννας Βαρδινογιάννη 
της Διεθνούς τιμητικής κοσμητείας “Θερμοπύλες Σαλαμίνα 2020”,
• Επικεφαλής 63 Πρεσβειών και διπλωματικών αποστολών της 
Παγκόσμιας επετείου της Ναυμαχίας της Σαλαμίνος στο Μνημείο 
του Αγνώστου Στρατιώτη υπό την αιγίδα της Περιφέρειας Αττικής, 
Υπουργείων και του Δήμου Σαλαμίνας,
• Μέλος του Ναυτιλιακού τμήματος ΑΧΕΠΑ Maritime St. Nicholas
• Μέλος - Ιππότης του Διπλωματικού Ευρωπαϊκού τάγματος St. 
Gabriel ,
• Ιδρυτικός Πρόεδρος Ελληνο-Ισραηλινής ένωσης,
• Ομιλητής του Διεπιστημονικού Διεθνούς συνεδρίου “Athens call 
Athens”

ΠΡΟΣΩΠΑ
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ΠΩΣ ΑΠΑΝΤΑ Η ΕΥΡΩΠΗ ΣΤΟΝ ΥΠΕΡΤΟΥΡΙΣΜΟ 

Τι µέτρα παίρνουν Ελλάδα, Ιταλία, Ην. Βασίλειο
 Η Ευρώπη παραμένει ένας θαυμάσιος προορισμός για τους Αμερικανούς ταξιδιώτες, προσελκύοντας 

πάνω από 20 εκατομμύρια Αμερικανούς τους πρώτους 11 μήνες του 2024, σύμφωνα με την Υπηρεσία 

Διεθνούς Εμπορίου του Υπουργείου Εμπορίου των ΗΠΑ. 

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑ

Π
αρά τον εντυπωσιακό αυτό αριθμό, οι 

Βορειοαμερικανοί τουρίστες αντιπρο-

σωπεύουν μόλις το 7% των επισκεπτών 

από τον υπόλοιπο κόσμο στην Ευρωπα-

ϊκή Ένωση. Τα ενδοευρωπαϊκά ταξίδια 

κυριαρχούν σε ποσοστό 85%.

Το 2025, οι ευρωπαϊκές χώρες προσπαθώντας να 

αντιμετωπίσουν το υπερτουρισμό θα συνεχίσουν να 

προωθούν μέτρα που περιλαμβάνουν φόρους, πλα-

φόν επισκεπτών και απαγορεύσεις βραχυχρόνιας μί-

σθωσης. Μέτρα που φιλοδοξούν να προστατεύσουν 

την ευρωπαϊκή πολιτιστική κληρονομιά και να παρέ-

χουν στήριξη στις τοπικές κοινωνίες εν μέσω αυξημέ-

νης ταξιδωτικής ζήτησης. 

Άμστερνταμ και βιωσιμότητα με φόντο μια 
επέτειο-ορόσημο
Το Άμστερνταμ γιορτάζει την 750ή επέτειό του το 

2025. Το ημερολόγιο είναι γεμάτο εκδηλώσεις, αλλά 

οι τολμηρές πρωτοβουλίες στο πεδίο της βιωσιμότη-

τας κλέβουν τις εντυπώσεις Από το 2024, η ολλανδι-

κή πρωτεύουσα έχει επιβάλει έναν από τους υψηλό-

τερους τουριστικούς φόρους στην Ευρώπη, 12,5% 

στο κόστος διαμονής. Επιπλέον απαγορεύεται η πρό-

σβαση λεωφορείων άνω των 7,5 τόνων στο κέντρο 

του Άμστερνταμ, έχει αυξηθεί στα 14,5 ευρώ ο φό-

ρος ανά επιβάτη κρουαζεριόπλοιων, ενώ «πάγωσαν» 

οι αδειοδοτήσεις για την ανέγερση νέων ξενοδοχεί-

ων και ενοικιαζόμενων δωματίων σε κεντρικές συ-

νοικίες της πόλης.  Στοχεύοντας σε ένα πιο πράσινο 

μέλλον, από την 1η Ιανουαρίου 2025 το Άμστερνταμ 

εισήγαγε ζώνες «μη εκπομπής ρύπων» απαγορεύο-

ντας τα σκούτερ, και τα μοτοποδήλατα εντός αστικών 

περιοχών. Μέχρι τον Απρίλιο, στις πλωτές οδούς της 

πόλης θα κυκλοφορούν επιβατικά σκάφη και σκάφη 

αναψυχής μηδενικής εκπομπής ρύπων. Οι αλλαγές 

αυτές ενδέχεται να αυξήσουν τις τιμές βραχυπρόθε-

σμα, εφόσον οι διοργανωτές ταξιδιών στα κανάλια 

μετακυλήσουν το κόστος της «πράσινης» μετάβασης 

στους πελάτες, ωστόσο εξυπηρετούν τον μακροπρό-

θεσμο στόχο βιωσιμότητα του Άμστερνταμ. 

Η Βενετία ενισχύει τους κανονισμούς για 
τον τουρισμό
Η Βενετία δεν υποχωρεί. Αφού το 2024 θέσπισε φο-

ρολογία 5 ευρώ την ημέρα για τους επισκέπτες μιας 

ημέρας, αύξησε τον αριθμό των ημερών που φορο-

λογούνται σε 54 το 2025, εκ των οποίων οι 19 πέ-

φτουν Σαββατοκύριακο. Οι επισκέπτες που δεν κατα-

βάλλουν τον φόρο τουλάχιστον τέσσερις ημέρες πριν 

την άφιξή τους στην ιταλική πόλη θα κληθούν να πλη-

ρώσουν διπλάσιο τέλος στα 10 ευρώ. Η πρωτοβου-

λία -που επικρίνεται επειδή δεν μειώνει τον υπερτου-

ρισμό, αλλά εγκωμιάζεται για τη δημιουργία εσόδων 

ύψους 2,2 εκατ. ευρώ- σηματοδοτεί τη δέσμευση της 

Βενετίας να φέρει σε ισορροπία τα τουριστικά ρεύμα-

τα με τις ανάγκες των μόνιμων κατοίκων. Επιπλέον η 

πόλη έχει αυστηροποιήσει τους κανονισμούς για τις 

βραχυχρόνιες μισθώσεις. Οι οικοδεσπότες μπορούν 

πλέον να νοικιάζουν τα ακίνητά τους μόνο για 120 

ημέρες ετησίως, εκτός αν πληρούν αυστηρότερά κρι-

τήρια, όπως το να χρησιμοποιούν ειδικές σακούλες 

απορριμμάτων ή να υποδέχονται αυτοπροσώπως 

τους επισκέπτες αντί να βασίζονται στις κλειδοθήκες, 

ώστε να αντιμετωπιστεί το πρόβλημα της έλλειψης 

κατοικιών και να διασφαλιστεί η καλύτερη δυνατή δι-

αχείριση των τουριστικών καταλυμάτων.

Πομπηία: Πλαφόν στους επισκέπτες 
Η Πομπηία εντείνει τις προσπάθειες για την καταπο-

λέμηση του υπερτουρισμού, με αφορμή την έλευση 

4 εκατομμυρίων επισκεπτών το 2024.

Στις 15 Νοεμβρίου 2024, το αρχαιολογικό πάρκο της 

Πομπηίας ανακοίνωσε ημερήσιο πλαφόν 20.000 

επισκεπτών, με επιπλέον περιορισμούς κατά την πε-

ρίοδο αιχμής. Από την 1η Απριλίου έως τις 31 Οκτω-

βρίου 2025, το Πάρκο θα περιορίσει τις εισόδους 

επισκεπτών το πρωί σε 15.000 και το απόγευμα στις 

5.000.

Για να επισκεφθεί κάποιος το αρχαιολογικό πάρκο θα 

πρέπει εκ των προτέρων να έχει αγοράσει ηλεκτρονι-

κά το εισιτήριό του, το οποίο συνδέεται με συγκεκρι-

μένο όνομα επισκέπτη και προβλέπει συγκεκριμένη 

χρονική διάρκεια για την επίσκεψη. 

Η στρατηγική αυτή ακολουθεί παρόμοια μοντέλα που 

ακολουθούν άλλα ευρωπαϊκά μνημεία πολιτιστικής 

κληρονομιάς, όπως το Μουσείο της Ακρόπολης στην 

Αθήνα και το Μουσείο του Λούβρου στο Παρίσι, τα 

οποία εφαρμόζουν εδώ και καιρό πλαφόν επισκε-

πτών για να προστατεύσουν την πολιτιστική και ιστο-

ρική τους κληρονομιά.

Ελλάδα: Πολύπλευρη αντιμετώπιση του 
υπερτουρισμού
Η Ελλάδα θέσπισε μέτρα για την αντιμετώπιση του 

υπερτουρισμού και της κλιματικής ανθεκτικότητας. 

Από το 2025, το τέλος κλιματικής ανθεκτικότητας θα 

κυμαίνεται από 1,50 ευρώ για ξενοδοχεία «1 αστε-

ριού» έως 15 ευρώ για τα 5άστερα καταλύματα την 

περίοδο αιχμής, όταν το πλαφόν για τα 5άστερα ξενο-

δοχεία το 2023 ήταν στα 4 ευρώ. Το τέλος θα είναι 

χαμηλότερο στη λεγόμενη «off season» περίοδο για 

να ενισχυθεί η τουριστική κίνηση καθ’ όλο το έτος. 

Επιπλέον, η Ελλάδα θα επιβάλει τέλος αποβίβασης 

20 ευρώ στους επιβάτες κρουαζιέρας που επισκέ-

πτονται τη Μύκονο και τη Σαντορίνη κατά τους καλο-

καιρινούς μήνες. Μόνο η Μύκονος υποδέχθηκε 768 

κρουαζιερόπλοια το 2024 και 1,29 εκατ. επιβάτες, 

όταν το νησί έχει 10.000 μόνιμους κατοίκους.
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WALL STREET: 

Το δρόµο της ανάρρωσης 
κατάφεραν να βρουν 

οι δείκτες
ΜΕΤΡΙΟΠΑΘΗ ΚΕΡ∆Η

 Στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος τα εταιρικά αποτελέσματα 
δ' τριμήνου

Τ
ο δρόμο της ανάρρωσης κατάφεραν να 
βρουν οι δείκτες της Wall Street, ξεπερνώ-
ντας την κατήφεια που δημιούργησαν τα 
χθεσινά μηνύματα από τη Federal Reserve, 
χάρη στη σταθερή αναπτυξιακή πορεία της 

αμερικανικής οικονομίας.
Στο ταμπλό, ο Dow Jones ενισχύθηκε κατά 0,38% στις 
44.882 μονάδες, ο S&P 500 διευρύνθηκε σε ποσοστό 
0,53% και τις 6.071 μονάδες και ο Nasdaq κατάφερε να 
ξεπεράσει τις αρχικές πιέσεις ανεβαίνοντας 0,25% στις 
19.681 μονάδες.
Στην αγορά ομολόγων οι αποδόσεις έχασαν έδαφος με 
την απόδοση του 10ετούς να υποχωρεί στο 4,514% και του 
2ετούς να πέφτει στο 5,195%.
Τα στοιχεία για το ΑΕΠ του τετάρτου τριμήνου έδειξαν επι-
βράδυνση του δείκτη στο 2,3% σε ετήσια βάση, ωστόσο 
συμπλήρωσαν ένα συνολικά θετικό παζλ για το προφίλ της 
αμερικανικής οικονομίας χάρη στις υψηλές καταναλωτικές 
δαπάνες και τη ροή των κρατικών δαπανών.
Πραγματικά, για το σύνολο του 2024, οι ΗΠΑ αναπτύχθη-
καν με ποσοστό 2,8%, ήτοι κοντά στο 2,9% του 2023, πα-
ρουσιάζοντας συνολικά μια πολύ καλύτερη εικόνα σε σχέ-
ση με τους αναιμικούς ρυθμούς ανάπτυξης της Ευρώπης, 
την επιβράδυνση της Κίνας και το χαμηλό βηματισμό της 
Ιαπωνίας.
Δεν είναι τυχαίο πως διεθνείς οίκοι και οργανισμοί, ανάμε-
σα τους το ΔΝΤ και η Παγκόσμια Τράπεζα, περιμένουν την 
εικόνα αυτή να συντηρηθεί και το 2025, με την επιφύλαξη 
ωστόσο πως αν ο Ντόναλντ Τραμπ επιβάλει τους εμπορι-
κούς δασμούς που έχει προαναγγείλει το πλήγμα θα είναι 
σημαντικό τόσο για την παγκόσμια οικονομία συνολικά όσο 
και για την ίδια την αμερικανική οικονομία τουλάχιστον με-
σοπρόθεσμα.
Η Federal Reserve, από την πλευρά της, επικαλέστηκε την 
ισχυρή εικόνα της οικονομίας ως έναν από τους λόγους 

που, μαζί με την ανθεκτική αγορά εργασίας και τον κάπως 
υψηλό πληθωρισμό, θα την αναγκάσουν να ακολουθήσει 
έναν πιο προσεκτικό βηματισμό τους επόμενους μήνες. 
Ήδη το συμβούλιο κράτησε χθες αμετάβλητα τα επιτόκια 
στο εύρος του 4,25%-4,50% και οι περισσότεροι αναλυτές 
βλέπουν δύσκολα μείωση τους πριν το καλοκαίρι.
Σε επίπεδο μετοχών η ροή αποτελεσμάτων τετάρτου τρι-
μήνου επηρέασαν τις τάσεις εταιρειών και κλάδων. Έτσι, η 
Meta Platforms και η Tesla αποκόμισαν κέρδη, ενώ αντιθέ-
τως η Microsoft έχασε κοντά στο 6% λόγω της απογοήτευ-
σης για τα κέρδη της από τις υπηρεσίες του cloud.
Σημαντικές ανάσες πήραν και οι φαρμακοβιομηχανίες, 
όπως η Merck, η Pfizer και η Eli Lilly, καθώς ο υποψήφιος 
υπουργός Υγείας, Ρόμπερτ Κένεντι Τζούνιορ κατά τη διάρ-
κεια των ακροάσεων του στο Κογκρέσο δήλωσε πως θα 
διατηρήσει την προτεραιότητα στις επικυρώσεις εμβολί-
ων από την υπηρεσία του FDA. Κι αυτό με δεδομένο ότι 
ο υπερσυντηρητικός πολιτικός είναι γνωστός… αντιεμβο-
λιαστής.
Στον αντίποδα ισχυρές πιέσεις της τάξεως του 12% δέχτη-
κε η Comcast, καθώς ο τηλεπικοινωνιακός κολοσσός ανα-
κοίνωσε σημαντική πτώση στον αριθμό των συνδρομητών 
του, καταγράφοντας μάλιστα τη χειρότερη συνεδρίαση 
από το 2008. Αναλόγως την χειρότερη συνεδρίαση στην 
ιστορία της κατέγραψε και η United Parcel Service με πτώ-
ση κοντά στο 16%.
Σε αρνητικό έδαφος συνέχισε να κινείται και η Nvidia, οι 
απώλειες της οποίας ανέβηκαν στο 16,1% σε επίπεδο 
εβδομάδας, δίδοντας και στον ευρύτερο κλάδο τεχνολο-
γίας πληροφορικής τα σκήπτρα του πλέον χαμένου των 
ημερών με κάμψη 4,5%.
Βουτιά άνω του 2% έκανε και η μετοχή της American 
Airlines, μετά τη σύγκρουση αεροσκάφους της με στρατι-
ωτικό ελικόπτερο στην Ουάσιγκτον που κόστισε τη ζωή και 
στους 64 επιβαίνοντες.

Επιπλέον το 2024 έγινε προσπάθεια να επεκταθεί η 

περίοδος κρουαζιέρας για το επόμενο έτος, από τον 

Φεβρουάριο έως τον Δεκέμβριο, με στόχο να κατανε-

μηθεί ο αριθμός των επισκεπτών και να μετριαστεί η  

τουριστική πίεση στο νησί.

Στην Αθήνα, από την 1η Ιανουαρίου 2025 απα-

γορεύτηκε η έκδοση νέων αδειών βραχυχρόνιας 

μίσθωσης στο ιστορικό κέντρο και σε περιοχές τρι-

ών δημοτικών διαμερισμάτων. Η κίνηση αυτή, που 

ανακοινώθηκε από την υπουργό Τουρισμού Όλγα 

Κεφαλογιάννη, αποσκοπεί στην αντιμετώπιση του 

στεγαστικού προβλήματος και στην αποκλιμάκωση 

της πίεσης που υφίστανται οι τοπικές υποδομές. Η 

απαγόρευση μπορεί να παραταθεί πέραν της αρχικής 

μονοετούς ισχύος της.

Το Ηνωμένο Βασίλειο θεσπίζει «τουριστικό 
φόρο»
Το Ηνωμένο Βασίλειο εκσυγχρονίζει τα σύνορά του 

με το σύστημα ηλεκτρονικής ταξιδιωτικής εξουσιο-

δότησης (ETA). Από τις 8 Ιανουαρίου 2025, οι επι-

λέξιμοι μη Ευρωπαίοι ταξιδιώτες θα χρειάζονται ETA, 

ενώ οι επιλέξιμοι Ευρωπαίοι θα ακολουθήσουν στις 

2 Απριλίου 2025.

Το τέλος των 10 λιρών, που συνδέεται ψηφιακά με τα 

διαβατήρια, επιτρέπει πολλαπλές εισόδους για έως 

και έξι μήνες σε διάστημα δύο ετών, λειτουργώντας 

ουσιαστικά ως τουριστικός φόρος. Η πρωτοβουλία 

αυτή ενισχύει την ασφάλεια, ενώ παράλληλα εξορθο-

λογίζει τα ταξίδια εκατομμυρίων επισκεπτών ετησίως.

Συμπληρώνοντας την ETA, ο νόμος περί εισφοράς 

επισκεπτών (Σκωτία) του 2024 εξουσιοδοτεί τα τοπι-

κά συμβούλια της Σκωτίας να καθορίζουν τους συ-

ντελεστές του τουριστικού φόρου. Αν και κανένα δεν 

το έχει εφαρμόσει ακόμη, το Συμβούλιο της πόλης 

του Εδιμβούργου και το Συμβούλιο των Highlands 

έχουν προτείνει ένα τέλος 5%. Ωστόσο, η επιβολή 

του παραμένει αβέβαιη για το 2025.

Στο μεταξύ, και η Ουαλία εξετάζει το ενδεχόμενο επι-

βολής τέλους επί των επισκεπτών το 2025.

Το αυξανόμενο τουριστικό κόστος της 
Πορτογαλίας
Σύμφωνα με το Πορτογαλικό Πρακτορείο Ειδήσεων 

(LUSA), 40 από τους 308 δήμους της Πορτογαλίας 

επιβάλλουν πλέον τουριστικό φόρο.

Η Λισαβόνα διπλασίασε το τέλος διανυκτέρευσης 

τουριστών στα 4 ευρώ ανά άτομο για τους επισκέ-

πτες ξενοδοχείων από την 1η Ιανουαρίου 2025, ενώ 

διατήρησε το τέλος αποβίβασης των 2 ευρώ για τους 

επιβάτες κρουαζιέρας.

Στο μεταξύ, το Πόρτο αύξησε στα 3 ευρώ ανά άτομο 

το τουριστικό τέλος.

Τα ερωτήματα παραμένουν
Ο υπερτουρισμός αναγκάζει την Ευρώπη να απα-

ντήσει στα εξής ερωτήματα: Μπορούν τα παγκόσμια 

ταξίδια να συνεχιστούν χωρίς να θέτουν σε κίνδυνο 

την πολιτιστική κληρονομιά και την ποιότητα ζωής 

των μόνιμων κατοίκων; Αρκούν τα τουριστικά τέλη, 

τα πλαφόν επισκεπτών και οι απαγορεύσεις βραχυ-

χρόνιας μίσθωσης για να περιοριστούν οι αρνητικές 

παρενέργειες του τουρισμού; Τι άλλο μπορεί να γίνει 

για να διασφαλιστεί ότι τα ευρωπαϊκά hot spots θα 

βρουν τη χρυσή τομή μεταξύ οικονομικής ανάπτυξης 

και διαφύλαξης της πολιτιστικής κληρονομιάς;
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Στο στόχαστρο ξανά ο Έλληνας 
«Τσουνάµι» αυξήσεων σε προιόντα και 
υπηρεσίες φέρνει η πρόταση του ∆ΝΤ για 
το ΦΠΑ 

ΔΝΤ ΠΡΟΣ ΕΛΛΑΔΑ

Προσοχή στις µεγάλες 
αυξήσεις µισθών και 

συντάξεων
 Τι λέει για την ανάπτυξη

Αξιωματικοί, επιθεωρητές, και άλλοι υπάλληλοι, είχαν συνεργάζονταν με 
διακινητές μεταναστών, οι οποίοι διευκόλυναν την παράνομη είσοδο στη χώρα 

μας

H 
οικονομική κατάσταση της χώρας έχει 
βελτιωθεί σημαντικά ανέφερε ο επικεφα-
λής της αποστολής του ΔΝΤ για την Ελλά-
δα Joong Shik Kang κατά την συνέντευξη 
τύπου που έδωσε σήμερα, ολοκληρώ-

νοντας τις διαβουλεύσεις της Αθήνας με τον διεθνή 
οργανισμό για το άρθρο IV.Το σαφές μήνυμα του Κο-
ρεάτη επικεφαλής είναι ότι, όποιος δημοσιονομικός 
χώρος προκύπτει θα πρέπει να αξιοποιείται για την 
ενίσχυση της παιδείας αλλά και της υγείας.
Ανάπτυξη 2,1% «βλέπει» το ΔΝΤ για την Ελλάδα το 
2025 – Οι κίνδυνοι

Μισθοί και συντάξεις
Όσον αφορά τις αυξήσεις σε μισθούς στο δημόσιο 
και συντάξεις και εάν μπορεί να επανέλθει ο 13ος 
και 14ος μισθός στο δημόσιο, το ΔΝΤ δηλώνει πως 
παρά τις προσπάθειες των τελευταίων ετών, οι δαπά-
νες για μισθούς στο δημόσιο τομέα και συντάξεις πα-
ραμένουν υψηλές σε σύγκριση με άλλες ευρωπαϊκές 
χώρες. «Η σύστασή μας είναι να περιοριστεί η υπερ-
βολική αύξηση των συντάξεων ή των μισθών στο 
δημόσιο τομέα, ώστε να δημιουργηθεί δημοσιονο-
μικός χώρος για πιο παραγωγική χρήση πολύτιμων 
πόρων», είπε ο επικεφαλής του ΔΝΤ για την Ελλάδα.

Οι φορολογικοί συντελεστές
Σε ερώτηση για το εάν μπορούν να μειωθούν πε-
ραιτέρω οι φορολογικοί συντελεστές , το ΔΝΤ τονί-
ζει πως είναι στη σωστή κατεύθυνση η μείωση των 
ασφαλιστικών εισφορών ενώ αποκάλυψε πως θα 
ακολουθήσει άλλη μια μείωση κατά 0,5% το 2027.
« Χάρη στη σημαντική προσπάθεια της κυβέρνησης 
για την καταπολέμηση της φοροδιαφυγής, δημιουρ-
γήθηκε επαρκής δημοσιονομικός χώρος ώστε να 
μειωθεί ο, ακόμα υψηλός, φορολογικός συντελεστής 
στην εργασία. Χαιρετίζουμε την προσπάθεια της κυ-
βέρνησης τα τελευταία πέντε χρόνια να μειώσει το 
φορολογικό βάρος στην εργασία κατά 4,5%, με επι-
πλέον 1% μείωση φέτος. Σύμφωνα με την πληρο-
φόρησή μου, υπάρχει σχεδιασμός για περαιτέρω μεί-
ωση κατά 0,5% το 2027. Προχωρώντας μπροστά, 
πιστεύω ότι η κυβέρνηση θα σχεδιάσει στοχευμένα 
μέτρα για τη διατήρηση της αποδοτικότητας του φο-
ρολογικού συστήματος, ενώ παράλληλα θα διασφα-
λίσει την προοδευτικότητά του στη χώρα.»

Η υποτονική ανάπτυξη της Ευρωζώνης
Για το κατά πόσο μπορεί να επηρεάσει την ελληνική 

οικονομία η αναιμική ανάπτυξη της Ευρώπης, το ΔΝΤ 
πιστεύει πως καθώς η Ευρωζώνη, αποτελεί τον κύριο 
εμπορικό εταίρο της Ελλάδας, αποτελεί σαφή κίνδυ-
νο επιβράδυνσης αλλά με μικρό αντίκτυπο.
Σύμφωνα με το στέλεχος του ΔΝΤ: «Από τη δική μας 
οπτική, αυτοί οι κίνδυνοι είναι σχετικά περιορισμένοι 
για την Ελλάδα, καθώς ο κύριος μοχλός ανάπτυξης 
της ελληνικής οικονομίας είναι η εγχώρια ζήτηση. 
Όπως ανέφερα, η επενδυτική ζήτηση είναι πολύ ισχυ-
ρή, ενώ αναμένουμε ότι η ιδιωτική κατανάλωση θα 
παραμείνει ανθεκτική, λόγω της αύξησης της απα-
σχόλησης και της ανάπτυξης των μισθών. Σαφώς, 
η εξωτερική ζήτηση παρουσιάζει κάποια αδυναμία, 
αποτελώντας έναν εξωτερικό κίνδυνο, αλλά δεν ανα-
μένουμε ότι αυτοί οι παράγοντες θα εκτροχιάσουν τη 
δυναμική ανάκαμψη ή τη ισχυρή ανάπτυξη της ελλη-
νικής οικονομίας βραχυπρόθεσμα.»
Τα ευρωπαϊκά κονδύλια και το δημόσιο χρέος
Από την άλλη το ΔΝΤ αναμένει ότι η Ελλάδα θα αξι-
οποιήσει πλήρως τα διαθέσιμα ευρωπαϊκά κονδύλια 
και θα τα διοχετεύσει σε επενδύσεις που θα ενισχύ-
σουν την οικονομία μακροπρόθεσμα .
Επιπλέον το ΔΝΤ δεν ανησυχεί για το δημόσιο χρέος 
μετά το 2032 καθώς στο μοντέλο του ΔΝΤ ,οι επι-
πλέον τόκοι που είναι «πέσουν» στο χρέος το 2032 
έχουν ενσωματωθεί στις προβλέψεις του και παρόλα 
αυτά βλέπουν πως η μείωση του χρέους θα συνεχι-
στεί.

Νέες επιβαρύνσεις σε επιχειρήσεις, επαγγελµατίες και κατανα-
λωτές φέρνει η πρόταση του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου 
(ΔΝΤ) για κατάργηση των εξαιρέσεων στον ΦΠΑ.
Στην έκθεση για την αξιολόγηση της ελληνικής οικονοµίας 
(Άρθρο 4), το Ταµείο χαρακτηρίζει «αναποτελεσµατικές φο-
ρολογικές δαπάνες» τις απαλλαγές που ισχύουν σήµερα σε 
συγκεκριµένα αγαθά και υπηρεσίες, υποστηρίζοντας ότι θα 
πρέπει να καταργηθούν σταδιακά.
Σύµφωνα µε τα στοιχεία του προϋπολογισµού, 75 κατηγορίες 
αγαθών και υπηρεσιών εξαιρούνται από την επιβολή ΦΠΑ µε 
το όφελος για τους καταναλωτές, τους επαγγελµατίες και τις 
επιχειρήσεις να φθάνει συνολικά τα 968 εκατ. ευρώ. Από αυτά 
τα µεγαλύτερα «κέρδη» ύψους 479,6 εκ. ευρώ έχει η ιδιωτική 
εκπαίδευση.
Υπενθυµίζεται ότι από την 1η Ιανουαρίου 2024 µονιµοποιήθη-
καν οι µειωµένοι συντελεστές ΦΠΑ που είχαν εφαρµοστεί την 
περίοδο της πανδηµίας. Οι µειώσεις αφορούν µεταφορές, γυ-
µναστήρια, σχολές χορού, κινηµατογράφους, καθώς και αγα-
θά που σχετίζονται µε τη δηµόσια υγεία, µε το δηµοσιονοµικό 
κόστος να ανέρχεται σε 305 εκατ. ευρώ ετησίως.
Η εισήγηση του ΔΝΤ, εάν υιοθετηθεί από την ελληνική κυβέρ-
νηση, σηµατοδοτεί το τέλος των φορολογικών διευκολύνσε-
ων και ανοίγει τον δρόµο για νέες αυξήσεις τιµών στην αγορά.
\Αναλυτικότερα, µε βάση τη λίστα οι βασικότερες απαλλαγές 
από το ΦΠΑ αφορούν:
1. Παροχή ταχυδροµικών υπηρεσιών
2. Δραστηριότητες των εθνικών δικτύων Ραδιοφωνίας και Τη-
λεόρασης
3. Πώληση εφηµερίδων και περιοδικών
4. Πώληση Ακινήτου
5. Παρεχόµενες υπηρεσίες σε επισκέπτες µουσείων, µνηµείων, 
αρχαιολογικών και άλλων παρόµοιων χώρων, καθώς και η 
οργάνωση καλλιτεχνικών εκδηλώσεων, εκθέσεων και διαλέ-
ξεων.
6. Παροχή υπηρεσιών νοσοκοµειακής και ιατρικής περίθαλ-
ψης και διάγνωσης, οι στενά συνδεόµενες µε αυτές παραδό-
σεις αγαθών και παροχές υπηρεσιών, που ενεργούνται από 
οργανισµούς δηµοσίου δικαίου καθώς και οι υπηρεσίες που 
παρέχονται στις εγκαταστάσεις θεραπευτικών λουτρών και ια-
µατικών πηγών.
7. Οι παροχές ιατρικής περίθαλψης, οι οποίες πραγµατοποι-
ούνται στο πλαίσιο της άσκησης ιατρικών επαγγελµάτων, οι 
παροχές υπηρεσιών από ψυχολόγους, µαίες, νοσοκόµους, 
φυσικοθεραπευτές, λογοθεραπευτές και εργοθεραπευτές, η 
παροχή υπηρεσιών από οδοντοτεχνίτες, καθώς και η παρά-
δοση ειδών οδοντικής προσθετικής που ενεργείται από τους 
οδοντογιατρούς και τους οδοντοτεχνίτες,
8. Παράδοση ανθρώπινων οργάνων, ανθρώπινου αίµατος και 
ανθρώπινου γάλακτος,

9. Παροχή υπηρεσιών από σωµατεία ή ενώσεις προσώπων 
προς τα µέλη τους , τα οποία µέλη ασκούν δραστηριότητα 
απαλλασσόµενη από το φόρο ή µη υποκείµενη στο φόρο, 
εφόσον οι υπηρεσίες αυτές είναι άµεσα αναγκαίες για την 
άσκηση της δραστηριότητας αυτής και παρέχονται έναντι συ-
νεισφοράς στα κοινά έξοδα,
10. Παροχή υπηρεσιών και η παράδοση αγαθών που συνδέ-
ονται στενά µε την κοινωνική πρόνοια και ασφάλιση, καθώς 
και την προστασία των παιδιών και των νέων, που πραγµατο-
ποιούνται από νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, ή άλλους 
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Α. Σχέδιο Νόµου 
Υπουργείο Υγείας
«Αναμόρφωση του Εθνικού Συστήματος Τραύματος».

Εισηγητής Νοµοσχεδίου: 
Βλαχάκος Νικόλαος, βουλευτής Ν∆ Α’ Πειραιώς

Ψηφίστηκε την Τρίτη 28 Ιανουαρίου 2025 και 
επέφερε τις παρακάτω  αλλαγές

Εκσυγχρονίζονται και ενισχύονται οι υγειονοµικές δοµές 
του Ε.Σ.Υ. και διαµορφώνεται πλαίσιο οργάνωσης και 
λειτουργίας του Εθνικού Συστήµατος Τραύµατος.
Ολοκληρώνονται οι ανακαινίσεις των υποδοµών στα 
νοσοκοµεία µε πόρους από το Ταµείο Ανάκαµψης και 
Ανθεκτικότητας.
Εξασφαλίζεται ταχεία και αποτελεσµατική ιατρική απόκριση 
για τη διαχείριση και αντιµετώπιση τραυµατιών. 
 Καθορίζονται οι προδιαγραφές υποδοµών, εξοπλισµού 
και προσωπικού που απαιτούνται για την ταξινόµηση των 
Κέντρων Τραύµατος σε Επιπέδου Ι ή ΙΙ, καθώς και των 
Σταθµών Τραύµατος σε Επιπέδου ΙΙΙ ή IV.
 Ορίζεται η διαδικασία αξιολόγησης των Κέντρων και των 
Σταθµών Τραύµατος από την Εθνική Επιτροπή Τραύµατος. 

Έτσι λοιπόν με το Σχέδιο Νόμου:
• Επιδιώκεται η µείωση της νοσηρότητας, θνητότητας, 

αναπηρίας και των ψυχοκοινωνικών επιπτώσεων στους 
τραυματίες. 
• Ορίζονται τα δεκαοκτώ (18) νοσοκοµεία στα οποία 
οργανώνονται και λειτουργούν Κέντρα Τραύματος 
Επιπέδου I, εκ των οποίων δύο (2) λειτουργούν ως 
Κέντρα Παιδιατρικού Τραύματος Επιπέδου I.
• Μειώνεται η θνησιµότητα από τροχαία ατυχήµατα.
• Εκπαιδεύονται οι ειδικευµένοι και ειδικευόµενοι του 
ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού για τη συμμετοχή 
στις ομάδες τραύματος των Κέντρων Τραύματος 
Επιπέδου Ι και ΙΙ, των Παιδιατρικών Κέντρων Τραύματος 
και των Σταθμών Τραύματος Επιπέδου ΙΙΙ, με την κάλυψη 
του κόστους από τον προϋπολογισμό της αρμόδιας 
Υγειονομικής Περιφέρειας.
Το Σχέδιο Νόμου έγινε δεκτό επί της αρχής στο σύνολο 
του κατά πλειοψηφία.

Επιπρόσθετες προτάσεις που τέθηκαν:
Εξέταση μελλοντικής αναβάθμισης περιφερειακών 
νοσοκομείων με τις απαιτούμενες υποδομές σε 
νοσοκομεία τραύματος Επιπέδου Ι
Επένδυση σε εναέρια μέσα για τις αεροδιακομιδές 
ασθενών, υπό την επίβλεψη του ΕΚΑΒ και της 
Πολεμικής Αεροπορίας

∆ήλωση Βλαχάκου Νικόλαου,
Βουλευτής Ν∆ Α’ Πειραιώς
Εισηγητής του Νοµοσχεδίου 

«Το νοµοσχέδιο που αφορά στην Αναµόρφωση του 
Εθνικού Συστήµατος Τραύµατος, κινείται στο πλαίσιο 
της εκσυγχρονιστικής πολιτικής για το ΕΣΥ που 
συνεχίζει να εφαρµόζει µε συνέπεια, η κυβέρνηση 
του Κυριάκου Μητσοτάκη.
Το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, πρόκειται να 
αναβαθµίσει σηµαντικά το Εθνικό Σύστηµα 
Υγείας, καθώς η ύπαρξη ενός καλά σχεδιασµένου, 
εξειδικευµένου εθνικού συστήµατος τραύµατος ήταν 
κάτι που έλειπε ως τώρα. ».

B. Σχέδιο Νόµου 
Υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού

 «Κύρωση της από 20.1.2025 Σύµβασης ∆ωρεάς 
µεταξύ του Ελληνικού ∆ηµοσίου, του Κοινωφελούς 
Ιδρύµατος µε την επωνυµία «Κοινωφελές Ίδρυµα 
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ Σ. ΩΝΑΣΗΣ» (ΑLEXANDER S. 
ONASSIS PUBLIC BENEFIT FOUNDATION)» 
και της εταιρείας µε την επωνυµία «ΑΡΙΟΝΑ 
ΕΛΛΑΣ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΚΑΛΛΙΤΕΧΝΙΚΩΝ 
ΚΑΙ ΠΟΛΙΤΙΣΤΙΚΩΝ ΕΚ∆ΗΛΩΣΕΩΝ ΤΕΧΝΙΚΗ 
ΟΙΚΟ∆ΟΜΙΚΗ» για τη λειτουργία των ∆ηµοσίων 
Ωνασείων Σχολείων»

Εισηγητής Νοµοσχεδίου: 
Ιωάννης – Μιχαήλ Λοβέρδος, βουλευτής Β2’ ∆υτικού 
Τοµέα Αθηνών Ν∆

Ψηφίστηκε την Τετάρτη 29 Ιανουαρίου 2025 και 
το περιεχόμενό του συσχετίζεται με την υπογραφή  
Σύμβασης μεταξύ  Ελληνικού Δημοσίου και  Ιδρύματος 
Ωνάση   για ίδρυση  Δικτύου Δημόσιων Ωνάσειων 
Σχολείων (ΔΗΜ.Ω.Σ).

Τα Δημόσια Ωνάσεια Σχολεία είναι δίκτυο 22 
υφιστάμενων δημόσιων σχολείων, με χρηματοδότηση 
του Ιδρύματος Ωνάση, υπό την εποπτεία του υπουργείου 
Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού.
Οι περιοχές  λειτουργίας των ΔΗΜ.Ω.Σ στην Αττική 
είναι ο Κολωνός, η Κυψέλη, το Μενίδι, το Πέραμα και το 
Περιστέρι. Στη Θεσσαλονίκη, είναι η Ξηροκρήνη και ο 
Εύοσμος. Στην περιφέρεια είναι η Κοζάνη, η Ξάνθη, η 
Ρόδος και το Ηράκλειο.
Κριτήριο επιλογής των περιοχών είναι η ενίσχυση 
περιοχών από κοινωνικές και οικονομικές προκλήσεις, 
να μην υπάρχουν άλλα πρότυπα ή πειραματικά 
σχολεία σε κοντινή απόσταση, ενώ ρόλο έπαιξε και 
η γεωγραφική εγγύτητα των Γυμνασίων και Λυκείων 
που επελέγησαν, ώστε να διευκολύνεται η μεταξύ τους 
συνεργασία καθώς και η συνεργασία τους με Ανώτατα 
Εκπαιδευτικά Ιδρύματα και ερευνητικά κέντρα. 
Τα ΔΗΜ.Ω.Σ. θα διοικούνται από εννεαμελή Επιτροπή, 
στην οποία πέντε μέλη θα ορίζονται από το Υπουργείο 
Παιδείας -με απόφαση του αρμόδιου Υπουργού- και 
τα υπόλοιπα τέσσερα μέλη θα υποδεικνύονται από το 
Ίδρυμα Ωνάση.
Η φοίτηση στα ΔΗΜ.Ω.Σ θα είναι δωρεάν, θα 
ακολουθούν το πρόγραμμα των Πρότυπων Σχολείων, 
δίνοντας έμφαση στις Ανθρωπιστικές, Θετικές και 
Κοινωνικές Επιστήμες, στις Καλές Τέχνες, στην 
Ψηφιακή Παιδεία και στη Συναισθηματική και Κοινωνική 
Νοημοσύνη. Επιπροσθέτως, θα λειτουργούν Όμιλοι 
και Σύνολα, με πρόσθετα αντικείμενα στις Θετικές και 

Ανθρωπιστικές Επιστήμες, στις Γλώσσες, στην Τέχνη, 
στον Πολιτισμό και στον Αθλητισμό, με καινοτόμες 
δράσεις, ενισχυτική διδασκαλία και προετοιμασία για τις 
Πανελλαδικές εξετάσεις και  μπορούν να συμμετέχουν 
και μαθητές άλλων δημόσιων σχολικών μονάδων 
της ίδιας γεωγραφικής περιοχής, κατόπιν αίτησης και 
έγκρισής τους από τον Διευθυντή των ΔΗΜ.Ω.Σ.
Οι μαθήτριες και μαθητές στα ΔΗΜ.Ω.Σ. θα εισάγονται 
με παρόμοια διαδικασία που ισχύει και για τα Πρότυπα 
Σχολεία (τεστ γνώσεων και δεξιοτήτων), ενώ και το 
εκπαιδευτικό προσωπικό θα επιλέγεται επίσης με 
παρόμοια διαδικασία των Πρότυπων Σχολείων. 
Οι υποχρεώσεις του Ιδρύματος Ωνάση είναι ο 
εξοπλισμός και η κτιριακή αναβάθμιση των υφιστάμενων 
κτιριακών υποδομών των 22 σχολικών μονάδων, 
κάλυψη έκτακτων δαπανών από τη λειτουργία του 
δικτύου των Ωνάσειων Σχολείων. Το Ίδρυμα Ωνάση 
θα καλύπτει την πρόσθετη αμοιβή των εκπαιδευτικών  
και του διοικητικού προσωπικού των ΔΗΜ.Ω.Σ. για την 
πρόσθετη απασχόλησή τους πέραν του ωραρίου τους, 
αλλά και τις δαπάνες για τη λειτουργία των Ομίλων 
και των Συνόλων, τις δαπάνες για την ανάπτυξη και 
επιμόρφωση του εκπαιδευτικού προσωπικού μέσω της 
συμμετοχής σε εκπαιδευτικά προγράμματα στην Ελλάδα 
ή το εξωτερικό, αλλά και για υποτροφίες. 
Οι υποχρεώσεις του Ελληνικού Δημοσίου θα είναι 
ίδιες με αυτές των Πρότυπων Σχολείων. Η μισθοδοσία 
του εκπαιδευτικού και διοικητικού προσωπικού θα 
καλύπτεται από το Υπουργείο Παιδείας, Θρησκευμάτων 
και Αθλητισμού και τα πάγια λειτουργικά έξοδα των 
σχολείων από τους Δήμους στους οποίους ανήκουν. 

Το Σχέδιο Νόμου έγινε δεκτό επί της αρχής στο σύνολο 
του κατά πλειοψηφία.
 Αναμένεται να συντελέσει σημαντικά στην ουσιαστική 
αναβάθμιση των εν λόγω περιοχών, δίνοντας την 
ευκαιρία σε χιλιάδες μαθητές  με περιορισμένες 
κοινωνικά δυνατότητες να διεκδικήσουν ένα 
επιτυχημένο μέλλον, μέσα από μια ποιοτική εκπαιδευτική 
διαδικασία.

από την 
Ιωάννα ΓκοτσοπούλουΤο Νοµοθετικό Έργο της εβδοµάδας 
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 Ζημιές σε καταστήματα - Η επίθεση έγινε για συμπα-
ράσταση σε κρατούμενο για υπόθεση τρομοκρατίας.
Καταδρομική επίθεση ατόμων του αντιεξουσιαστικού 
χώρου έγινε περίπου στις 21:00 στην Κυψέλη.
Oμάδα τουλάχιστον 30 κουκουλοφόρων, με ρόπα-
λα και πέτρες, προκάλεσαν φθορές σε τουλάχιστον 
ένα σούπερ μάρκετ και ένα υποκατάστημα τράπεζας 
σύμφωνα με την ΕΡΤ. Σύμφωνα με τις πρώτες πληρο-
φορίες η καταδρομική έγινε για συμπαράσταση σε 
κρατούμενο για υπόθεση τρομοκρατίας.

ΑΣΤΥΝΟΜΙΚΟ       
Κυψέλη: Καταδροµική επίθεση κουκουλοφόρων µε ρόπαλα και 
πέτρες

Εξάρχεια: Νεκρός 98χρονος στο σπίτι του – Η κόρη του 
ισχυρίζεται ότι τον σκότωσε
 Το σώµα του δεν φέρει κάποιο εµφανές τραύµα και γι’ 
αυτό έχει κληθεί ιατροδικαστής στο σηµείο.
Νεκρός µέσα στο σπίτι του στην οδό Ιπποκράτους στα 
Εξάρχεια βρέθηκε ένας 98χρονος. Νωρίτερα η 74χρονη 
κόρη του, που αντιµετωπίζει ψυχολογικά προβλήµατα, 
κάλεσε την θεία της και την ενηµέρωσε πως σκότωσε τον 
πατέρα της.
Εκείνη µε την σειρά της κάλεσε την Αστυνοµία, άντρες της 
οποίας εντόπισαν τον άντρα νεκρό στην κρεβατοκάµαρά 
του.
Το σώµα του δεν φέρει κάποιο εµφανές τραύµα και γι’ 
αυτό έχει κληθεί ιατροδικαστής στο σηµείο, για να διαπι-
στωθούν τα αίτια θανάτου του αναφέρει η ΕΡΤ.

 Πισπιρίγκου: Για όλους είµαι Μήδεια, που 
σκότωσε το ένα της παιδί µετά το άλλο

 Ξέσπασε σε κλάµατα µέσα στη δικαστική 
αίθουσα η Ρούλα Πισπιρίγκου - ευθείες βολές 
κατά του πρώην συζύγου της, Μάνου Δασκα-
λάκη.
Έχασε την ψυχραιµία της µέσα στη δικαστι-
κή αίθουσα η Ρούλα Πισπιρίγκου, τη δεύτερη 
µέρα της απολογίας της, λέγοντας πως όλοι 
είναι προκατειληµµένοι και την µισούν.
«Και η παραµικρή πέτρα εδώ µέσα µε µισεί. 
Όλοι µε µισούν σε αυτήν την αίθουσα. Για 
όλους είµαι µια Μήδεια που σκότωσε το ένα 
της παιδί µετά το άλλο. Και στην προηγού-
µενη δίκη που µε έβγαλαν ένοχη 7-0, όλοι 
έρχονταν προκατειληµµένοι. Εδώ µε συνέλα-
βαν πριν καν βγει η ιατροδικαστική της Τζωρ-
τζίνας» είπε σύµφωνα µε το MEGA.

Η στιγμή που ξέσπασε σε κλάματα
Η κατηγορούµενη υποστήριξε πως η µικρή 
Μαλένα είχε υποστεί κρίση σπασµών µπρο-
στά στην ίδια και τον Μάνο Δασκαλάκη.
«Η Μαλένα υπέστη κρίση σπασµών. Ξαφνι-
κά το παιδί άρχισε να τινάζεται. Σπαρταρούσε 
σαν ψάρι. Προσπαθήσαµε να τη σταθεροποι-
ήσουµε. Ο Μάνος κρατούσε τα πόδια και εγώ 
τους ώµους. Φώναζε: ‘Μαµά, µπαµπά, άσε µε, 
δεν θέλω!’ Πρώτη φορά είδαµε τέτοια αντί-
δραση. Αφού, ακόµα και όταν έφυγαν από 
το δωµάτιο οι γιατροί, το παιδί είχε κάτι σαν 
παραλήρηµα» είπε.
Η πρόεδρος της έδρας την διέκοψε επισηµαί-
νοντας πως κανείς άλλος δεν έχει καταθέσει 
κάτι τέτοιο. Ούτε οι γιατροί, ούτε όµως και ο 
πατέρας του παιδιού µίλησε ποτέ για κρίση 
σπασµών.
Πρόεδρος: Ο κ. Δασκαλάκης είπε ότι το παιδί 
δεν ήταν συνεργάσιµο. Είπε ότι όλο αυτό 
κράτησε λίγα δευτερόλεπτα µέχρι να επανέλ-
θει στη σωστή φυσιολογική συµπεριφορά. 
Γιατί αυτή η διαφορά στις καταθέσεις;
Κατηγορούµενη: Δεν ξέρω γιατί το λέει έτσι. 
Στη µήνυση που κάναµε για σπασµούς µιλάει.
Πρόεδρος: Πώς εξηγείτε ότι οι γιατροί είπαν 
ότι αυτά τα τινάγµατα ήταν φυσιολογική 
παρενέργεια από την εξέταση που της έγινε; 
Αυτό µας είπαν εδώ.
Κατηγορούµενη: Είπαν ότι τα τινάγµατα ήταν 
κάτι φυσιολογικό; Μήπως δεν ήταν τελικά 
κάτι φυσιολογικό;
Πρόεδρος: Δεν θέλω υπονοούµενα. Πείτε 
µου ευθέως τι σκέφτεστε.
Κατηγορούµενη: Μήπως το αποκρύπτουν 
επειδή είχαν µηνυθεί;
Πρόεδρος: Υπονοείτε ότι το συγκαλύπτουν;
Κατηγορούµενη: Είναι κάτι που το σκέφτοµαι.

Κρήτη – 44χρονος: «∆εν έχω χτυπήσει το παιδί, δεν είµαι 
βίαιος»

 «Αν φταίω σε κάτι, ας με δώσουν στο πλήθος να με 
γδάρουν» ανέφερε ο 44χρονος που οδηγήθηκε στη 
φυλακή μαζί με την 26χρονη μητέρα του 3χρονου 
Άγγελου που είναι σε κρίσιμη κατάσταση.
Καμία ευθύνη δεν φέρει για την κακοποίηση του 
3χρονου Άγγελου υποστηρίζει ο 44χρονος, ο οποί-
ος μαζί με την 26χρονη μητέρα του παιδιού, κρίθηκαν 
προφυλακιστέοι στην Κρήτη. Το παιδί παλεύει για να 
ζήσει στη ΜΕΘ Παίδων του ΠΑΓΝΗ.
Ο 44χρονος κατηγορούμενος μίλησε αποκλειστικά 
στο LIVE NEWS.
«Δεν γνώριζα ότι έχει χτυπήσει σοβαρά το παιδί και 
ότι κινδυνεύει η ζωή του. Εγώ δεν το έχω χτυπήσει, 
δεν είμαι βίαιος άνθρωπος. Με γνωρίζει η κοινωνία, 
αγαπώ πολύ τα παιδιά» είπε αρχικά.
«Με τον Άγγελο είμαστε πολύ δεμένοι, ήταν προσκολ-
λημένος επάνω μου. Του έφτιαχνα πρωινό, βραδι-
νό, τον πήγαινα να παίξει, τον φρόντιζα. Πώς θα του 
έκανα κακό; Αν φταίω σε κάτι, ας με δώσουν στο 
πλήθος να με γδάρουν» ανέφερε.
Και κατέληξε: «Είμαι συντετριμμένος, λυπημένος, 

πολύ, και το μόνο που με νοιάζει είναι να γίνει καλά 
το παιδί. Δεν με νοιάζει η ζωή μου ότι και αν συμβεί. 
Έπρεπε να πάρω τις φωτογραφίες και να πάω νωρίς 
στην αστυνομία. Τώρα θα ήταν καλά».
Νουλέζας: Είμαι σοκαρισμένος
Ο Βασίλης Νουλέζας, δικηγόρος του 44χρονου δήλω-
σε σοκαρισμένος από όσα έχει υποστεί ο 3χρονος.
«Σε ότι αφορά τα προβλήματα υγείας που αντιμετώπι-
σε στο παρελθόν και αφορούν καρκίνο για τον οποίο 
είχε υποβληθεί σε εγχείρηση, είναι εδώ. Είχε όντως 
πρόβλημα. Επίσης, εργάστηκε για μεγάλο χρονι-
κό διάστημα, μέχρι και πρότινος ως οικοδόμος. Δεν 
λάμβανε επίδομα. Το 2024, τους τελευταίους μήνες 
εργαζόταν. Φυσικά και είμαι σοκαρισμένος. Είναι 
δυνατόν να έχει υποστεί βασανιστήρια ένα τόσο 
γλυκό παιδί, όποιος και να είναι ο φυσικός αυτουρ-
γός. Μπονο συντριβή μπορώ να νιώθω ανεξάρτη-
τα αν τον υπερασπίζομαι. Ο 44χρονος έδειξε αδια-
φορία αν αποδειχθεί ο ισχυρισμός ότι η μητέρα 
ήταν εκείνη που χτύπησε το παιδί» ανέφερε στο Live 
News.
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Σ
ήμα κινδύνου, εξαιτίας της έξαρσης των 
ιώσεων, αλλά και των πρόσφατων περι-
στατικών μηνιγγίτιδας εκπέμπει ο καθηγη-
τής Παθολογίας – Λοιμώξεων της Ιατρικής 
Σχολής του Πανεπιστημίου Αθηνών, Σωτή-

ρης Τσιόδρας, καλεί όλους όσοι παρουσιάζουν επίμο-
να συμπτώματα, να μην εφησυχάζουν.

Μετά από έξαρση ιώσεων µπορεί να υπάρξει 
έξαρση κρουσµάτων µηνιγγίτιδας
«Ακόμη και μία απλή γρίπη μπορεί να οδηγήσει σε μία 
δευτερογενή επιπλοκή, όπως μία βακτηριακή λοίμω-
ξη, ακόμη και μηνιγγίτιδα», δηλώνει στο ΒΗΜΑ ο 
καθηγητής. Όπως τονίζει, έχει παρατηρηθεί ότι μετά 
από έξαρση ιώσεων μπορεί να παρουσιαστεί έξαρ-
ση κρουσμάτων από βακτήρια, όπως είναι ο σταφυλό-
κοκκος, ο στρεπτόκοκκος και ο μηνιγγιτιδόκκος.

• Τι είναι η κεραυνοβόλος μηνιγγίτιδα που σκότωσε 
τον 20χρονο

Ιατρική βοήθεια µετά το πρώτο 48ωρο
Ο κ. Τσιόδρας συμβουλεύει τους ασθενείς να αναζη-
τούν αμέσως ιατρική βοήθεια στην περίπτωση που τα 
συμπτώματα επιμένουν περισσότερες από 48 ώρες 
ή είναι εξ αρχής σοβαρά (υψηλός πυρετός πάνω από 
38,5 βαθμούς Κελσίου, πονοκέφαλος, φωτοφοβία, 
εξάνθημα). «Η επιμονή των συμπτωμάτων, είναι SOS», 
προσθέτει.

Προσοχή στις φοιτητικές εστίες
Ιδιαίτερη προσοχή πρέπει να δείχνουν όσοι ανήκουν 
στις ομάδες υψηλού κινδύνου, καθώς και όσοι διαμέ-
νουν σε χώρους όπου υπάρχει συγχρωτισμός, όπως 
είναι οι φοιτητικές εστίες και οι στρατώνες.

 ΣΩΤΗΡΗΣ ΤΣΙΟ∆ΡΑΣ

Ακόµη και µία γρίπη µπορεί να οδηγήσει σε µηνιγγίτιδα
«Η επιμονή των συμπτωμάτων είναι SOS» - Τι λέει αποκλειστικά στο ΒΗΜΑ για την μηνιγγίτιδα ο καθηγητής Παθολογίας - Λοιμώξεων της 

Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστημίου Αθηνών, Σωτήρης Τσιόδρας.

 ΜΗΝΙΓΓΙΤΙ∆Α: 

Γιατί δεν µπορούν να γίνουν µαζικοί εµβολιασµοί
ε εξέλιξη βρίσκεται η ιχνηλάτηση των στενών επικίν-
δυνων επαφών του φοιτητή που έχασε τη ζωή του 
από μηνιγγίτιδα στην Πάτρα και χορηγείται χημειο-
προφύλαξη σε αυτές, αναφέρει σε ανακοίνωσή του 
ο ΕΟΔΥ. Ο οργανισμός βρίσκεται σε εγρήγορση, 
παρακολουθεί στενά τα επιδημιολογικά δεδομένα 
της μηνιγγιτιδοκοκκικής νόσου και είναι σε ετοιμό-
τητα να εφαρμόσει πρόσθετα μέτρα, αν και εφόσον 
χρειαστεί, επισημαίνεται χαρακτηριστικά.

Παράλληλα, ο ΕΟΔΥ προχωρά σε δύο 
σηµαντικές διευκρινίσεις:
    Το μικρόβιο του μηνιγγιτιδόκοκκου δεν επιβιώ-
νει στο περιβάλλον, γι’ αυτό δεν απαιτείται η εφαρ-
μογή ειδικών μέτρων απολύμανσης και το κλείσιμο 
των εκπαιδευτικών μονάδων για την πρόληψη μετά-
δοσης της μηνιγγιτιδοκοκκικής νόσου.
    Ιδιαίτερα μεγάλη σημασία έχει η έγκαιρη ανίχνευ-
ση και θεραπεία των κρουσμάτων μηνιγγιτιδοκοκ-
κικής νόσου. Οι πολίτες και κυρίως νεαρά άτομα, 
που έχουν κλινικά συμπτώματα συμβατά με τη νόσο 
(πυρετό και εξάνθημα), πρέπει άμεσα να απευθύνο-
νται σε Ιατρό. Οι Ιατροί επί υποψίας μηνιγγίτιδας, 
πρέπει άμεσα να χορηγούν θεραπεία και να παρα-
πέμπουν σε νοσοκομείο.

Γενικές πληροφορίες για τη µηνιγγιτιδοκοκ-
κική νόσο
Ο μηνιγγιτιδόκοκκος (Neisseria meningitidis) είναι 
βακτήριο που αποικίζει τον ρινοφάρυγγα ασυμπτω-
ματικών ατόμων – φορέων. Η επιδημιολογία της 
μηνιγγιτιδοκοκκικής νόσου είναι περίπλοκη και 
υπάρχουν χρόνιοι φορείς που δε νοσούν και άτομα 

που μόλις εκτεθούν θα νοσήσουν.
Ασυμπτωματικοί φορείς μηνιγγιτιδόκοκκου είναι 
περίπου το 10% του γενικού πληθυσμού, ωστόσο 
τα ποσοστά αποικισμού ποικίλουν ανάλογα με την 
ηλικία, από 2% σε παιδιά που δεν παρακολουθούν 
παιδικό σταθμό έως 24-37% των εφήβων και νεαρών 
ενηλίκων ηλικίας 15-24 ετών. Η μετάδοση του μηνιγ-
γιτιδόκοκκου γίνεται με την άμεση στενή επαφή από 
άτομο σε άτομο με τα σταγονίδια των αναπνευστι-
κών εκκρίσεων.
Σε σπάνιες περιπτώσεις, ο μηνιγγιτιδόκοκκος 
μπορεί να εισχωρήσει στο ρινοφαρυγγικό επιθή-
λιο του ατόμου, να εισέλθει στην κυκλοφορία του 
αίματος και να προκαλέσει απειλητική για τη ζωή 
ασθένεια, όπως μικροβιαιμία, μηνιγγιτιδοκοκκι-
κή σηψαιμία ή και μηνιγγιτιδοκοκκική μηνιγγίτιδα. 
Είναι γνωστό διεθνώς ότι υπάρχουν κεραυνοβόλες 
μορφές μηνιγγιτιδοκοκκικής νόσου.

Παράγοντες κινδύνου
Παράγοντες κινδύνου για νόσηση είναι το κάπνι-

σμα, η πρόσφατη νόσηση από ιώσεις του ανώτε-
ρου αναπνευστικού, η πρόσφατη κατανάλωση 
αντιβιοτικών, ανοσολογικά ελλείμματα, το γενετι-
κό υπόστρωμα του ατόμου, η ηλικία (βρέφη ηλικί-
ας μικρότερης του έτους, έφηβοι και νεαροί ενήλι-
κες διατρέχουν μεγαλύτερο κίνδυνο νόσησης), η 
πρόσφατη αλλαγή περιβάλλοντος διαβίωσης, κλπ. 
Να σημειωθεί ότι μετά από έξαρση των αναπνευ-
στικών ιώσεων, παρατηρείται έξαρση κρουσμάτων 
μηνιγγιτιδοκοκκικής νόσου.

Επιδηµιολογικά στοιχεία
Στην Ελλάδα, το έτος 2024 δηλώθηκαν στον ΕΟΔΥ 
37 κρούσματα μηνιγγιτιδοκοκκικής νόσου και τον 
Νοέμβριο του ίδιου έτους καταγράφηκε ένας θάνα-
τος σε άτομο ηλικίας 16 ετών. Από τις αρχές του 
έτους 2025 μέχρι σήμερα 29/1/2025, έχουν δηλω-
θεί 8 κρούσματα μηνιγγιτιδοκοκκικής νόσου. Με 
τα σημερινά δεδομένα, δεν πληρούνται οι προϋπο-
θέσεις συρροής κρουσμάτων μηνιγγιτιδοκοκκικής 
νόσου στο Δήμο Πατρέων, για τον σκοπό αυτό δεν 
έχει μεταβεί κλιμάκιο του ΕΟΔΥ στην περιοχή.
Μέτρα πρόληψης και διαχείρισης του 
πρόσφατου περιστατικού
Για το πρόσφατο κρούσμα μηνιγγιτιδοκοκκικής 
νόσου σε φοιτητή Πανεπιστημιακού Ιδρύματος του 
Δήμου Πατρέων βρίσκεται σε εξέλιξη ιχνηλάτη-
ση των στενών επικίνδυνων επαφών και χορηγείται 
χημειοπροφύλαξη σε αυτές. Ο ΕΟΔΥ βρίσκεται σε 
εγρήγορση και παρακολουθεί στενά τα επιδημιολο-
γικά δεδομένα της μηνιγγιτιδοκοκκικής νόσου και 
είναι σε ετοιμότητα να εφαρμόσει πρόσθετα μέτρα, 
αν και εφόσον χρειαστεί.

ΥΓΕΙΑ
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ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Τ
η δύσκολη θέση στην οποία βρίσκεται η κυβέρνηση µε τη νέα αντιπαρά-
θεση για τα Τέµπη παραδέχθηκε ο πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτά-
κης, κατά τη συνεδρίαση του υπουργικού συµβουλίου.
Ενώ εµφανίστηκε έτοιµος για νέα σφοδρή σύγκρουση µε την αντιπολί-
τευση στη Βουλή και βέβαιος για τη δυνατότητα της κυβέρνησης να ξε-

περάσει την κρίση.
Με το βλέµµα στην επικείµενη προ ηµερησίας συζήτηση στη Βουλή για τα Τέµπη 
και εν αναµονή και πρότασης δυσπιστίας κατά της κυβέρνησης, ο κ. Μητσοτάκης 
κατήγγειλε ειδικότερα λαϊκισµό και µετατροπή ενός εύλογου αιτήµατος για δικαι-
οσύνη σε αντικυβερνητικό, όπως είπε.
Κάλεσε δε τα κόµµατα που θέλουν να ανήκουν στο συνταγµατικό και ευρωπαϊκό 
τόξο, δηλαδή βασικά το ΠΑΣΟΚ, να σκεφτεί µήπως µε τη στάση του τροφοδοτεί 
τον αντισυστηµισµό.
Ενώ έστειλε στους υπουργούς µήνυµα εγρήγορσης και επιτάχυνσης του κυβερνητι-
κού έργου και επιχείρησε να ανυψώσει το ηθικό των στελεχών της Νέας Δηµοκρα-
τίας. “Δεν είναι η πρώτη φορά που συναντάµε κυµατισµούς. Θα τους ξεπεράσουµε 
όµως και πάλι, µε οδηγό την αλήθεια και τη δράση”, δήλωσε χαρακτηριστικά.

“Μίλησα ανοιχτά και ειλικρινά- Η ∆ικαιοσύνη θα αποφασίσει”
Ο κ.Μητσοτάκης ξεκίνησε την εισήγηση του κάνοντας λόγο για µία δύσκολη εβδοµάδα 
µε τη σφραγίδα της τραγωδίας των Τεµπών.
“Βρισκόµαστε στην τελική φάση των ερευνών” σηµείωσε. “Είναι και ο λόγος που προ-
χθές µίλησα ανοιχτά και ειλικρινά” συνέχισε και πρόσθεσε: “Η Δικαιοσύνη είναι αυτή που 
θα κρίνει και θα αποφασίσει. Ενώ η κυβέρνηση παραµένει έτοιµη να διατυπώσει τις θέσεις 
της στη Βουλή και στην κοινωνία”. 
Ο κ. Μητσοτάκης δήλωσε ότι: “Για εµάς αυτή η συγκυρία ένα µόνο καθήκον συνεπάγεται: 
Την ένταση της δουλειάς µας και την παραγωγή έργου. Αυτή πρέπει να είναι η απάντηση 
µας στις αγωνίες των πολιτών και στα δεδοµένα της δεύτερης 4ετίας.” 
Ζήτησε από τους υπουργούς: “Να έχουµε περισσότερα αποτελέσµατα” και πρόσθεσε: 
“Δεν είναι πρώτη φορά που συναντάµε κυµατισµούς. Θα τους ξεπεράσουµε και πάλι, µε 
οδηγό την αλήθεια και την δράση”. 
Έκανε µάλιστα λόγο απευθυνόµενος στα µέλη της κυβέρνησης για ένα: “Συνολικό κά-
λεσµα εγρήγορσης και επιτάχυνσης” και εξήγησε: “Αυτό σηµαίνει ότι ένα έργο που θα 
απαιτούσε ένα χρόνο τώρα πρέπει να υλοποιείται µέσα σε µήνες.”

"Ας μην έχουμε αυταπάτες, στον έκτο χρόνο διακυβέρνησης οι δυσκολίες είναι σοβαρές 
παραδέχθηκε ο πρωθυπουργός στο υπουργικό και δήλωσε: "Δεν είναι πρώτη φορά που 

συναντάμε κυματισμούς". 

 Μητσοτάκης για Τέµπη
Λάθος όσοι µετατρέπουν ένα αίτηµα 

δικαιοσύνης σε αντικυβερνητικό


